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روزنامه

به دنبال منافع ملت و منافع 
ملی باشیم 

آبستن  انتقاد  شتر  زودهنگام  خیلی  متاسفانه 
مجلس  آستانه  در  و  شد  دفاع  غیرقابل  عملکرد 

یازدهم زانو زد. سابق بر این مجالس از منظر سیاسی و رقابت منفی مورد نقد قرار 
میگرفتند اما این دوره کارکرد و رفتار شتاب آلود عامل اصلی شکل گیری فرایند 
انتقاد شد. پشتوانه ضعیف مشارکت هم در این پروسه بی تاثیر نبود البته نقش 
نگاه سیاسی و شائبه سیاسی مطلقا قابل نهی نیست اما بهانه های مجلس آزاری 
کم نبود هرچند مجلس آزاران از نوع و جنس دیگرند و در پستو صاحب خانه اند. 
در تاریخ آسیب شناسی دلایل مشابهی وجود دارد که در همه ادوار پارلمان را در 
حوزه عملکرد مطرود متوقف می کند از عجایب گردش دهر آن است که آدابی را 
خلق می کند که منتقدان دیروز عاملان و پاسخگویان امروز باشند و طبیعی است 
که باید به افکار عمومی پاسخ دهند. عواملی که دیروزشان انتقاد و طلب استرحام 
)رحمت طلبیدن( امروز نباید همان عافیتی را طلب کنند که روزگارانی آن را مایه 
وهن میپنداشتند. نگاه به پندارهای پیشین در فرم بخشی به آرای پسین می تواند 
کمک حال باشد. از آسیب های جدی پارلمان در ایران که بین منتقدین و انتقاد 
شوندگان بر هستی آن اجماع و اتحاد حاصل شده است کثرت قوانین است که 
در بازار سیاست عرضه قانون را بر بی میلی و روی گردانی عوامل تقاضا بنیان 
نهاده است. چون شیرازه وجودی پارلمان بر پایه برنامه و تحزب نیست شانه افراد 
ستون و تکیه گاه  تقنین شده است به این ترتیب، تقنین به جای طرح و برنامه 
سلیقه سلیقه آفرین گردیده است و به همین سبب محض بروز علائم بیماری و 
شدت ناملایمت اقتصادی هرکسی زودتر داد برآورد حق با اوست. داستان مار 
و مارگزیده است که هرکدام خود را زودتر به خانه مارگیر برسانند حیاتشان را به 
شرط مرگ دیگری تضمین نموده اند و این نگرش مایه آن شده است تا با توسل 
به طرح های زنجیره ای و یا تشکیل جلسات شیک و مصاحبه های توخالی بعد از 
آن می توان تورم را مهار، توسعه را تصاحب و اشتغال را فراهم کرد؛ آهوی آمالی 
که سالیان سال است در دامنه کوه های تخیل وحشیانه ناآرام زندگی می کند و 
ما با تازی)سگ تازی( ناتدبیری در پی رام کردن آن هستیم. کاری می نشود مگر 
آن که خرق عادت شود و از نیاز به چهره شدن بپرهیزیم و رسانه  ملی را ابزاری 
برای رسیدن به مقاصد سیاسی قرار ندهیم. باید دنبال منافع ملت و منافع ملی 
باشیم و دنبال پاس کاری و دریبل  مشکلات نباشیم. آئین دیرینه حکمرانی توقف 
در سطوح اول مدیریت را از ما نمی طلبد گاهی مواقع دود از دور نشانه آتش نیست 
شاید دلیل بر دود باشد تجدید نظر در رویکردها و رهیافت ها لازم است پس طرح 
و لوایح قبلی بررسی و به شک عالمانه  احصا کنید. چرا  اصل 144 قانون اساسی 
اجرا نشد؟ قانون نیرومندسازی کسب و کار برای چه زمین خورد؟ در رابطه با 
همه دغدغه نمایندگان فعلی و ادوار حرف نوشته شده چرا به آن نقطه ایده آلی که 
نیاز همه ما بوده نرسیدیم؟ منفذ اصلی که نظام بروکراسی را از توسعه جدا کرده 
است مشخص شود با کدام اصول قابل ترمیم است دولت و پارلمان را اسیر نگاه 
حزبی نکنیم و نهادهای اصلی را از ریل خارج نسازیم در رستوران سیاست و اجرا 
نفسمان را فربه نسازیم با این وصف غرق در نفی گذشته و خلق آرمان های ناکجا 

ما را به همان سرنوشتی دچار خواهد کرد که از آن گریزانیم.
* نائب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه در مجلس دهم

پیکر مرحوم محمد عرب در قم به خاک 
سپرده شد

 پیکر مرحوم محمد عرب از پیشکسوتان نهضت اسلامی و دیپلمات پر تلاش 
در قم به خاک سپرده شد. پیکر مرحوم محمد عرب پدر شهید حسن عرب و 
از پیشکسوتان نهضت اسلامی و دیپلمات پر تلاش عصر امروز در باغ بهشت به 
خاک سپرده شد. آیت الله اعرافی مدیر حوزه های علمیه بر پیکر این پیشکسوت 
نهضت اسلامی نماز اقامه کرد. محمد عرب روز دوشنبه دهم شهریور در سن 79 

سالگی چشم از جهان فرو بست.

جهانبخش محبی نیا*

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم :

پایان کار برای نماهای غربی صادرنشود
نمای رومی   رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم گفت: ساخت 
با هویت شهر در حال بازی بوده و باید از ظرفیت دستگاه قضایی استفاده کرده و 

جلوگیری از انجام آن در اولویت قرار گیرد. 
امین مقومی با اشاره به انجام نمای رومی توسط برخی همشهریان اظهار داشت: 
این تخلف تنها با یک ابلاغیه درست نمی شود و باید در این زمینه از ظرفیت دستگاه 

قضایی استفاده و جلوی این کار گرفته شود.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم با بیان اقداماتی که درراستای 
جلوگیری از نمای رومی در شهر انجام شده گفت: اطلاع رسانی های مفصلی شده که 
در صورت انجام این کار، از صدور پروانه ساختمانی جلوگیری خواهد شد اما این اقدام 
کافی نبوده و نواقصی در اصلاح ماده صد وجود دارد که باید این قانون به هر شکلی 
اصلاح شود. وی تأکید کرد: ساخت نمای رومی با هویت شهر در حال بازی بوده و باید 
از ظرفیت دستگاه قضایی استفاده کرده و جلوگیری از انجام آن در اولویت قرار گیرد 

چرا که ساخت آن درمجموع به زندگی و فرهنگ ما آسیب می زند.
مقومی خاطرنشان کرد: باید تغییر نظام مسکن و شهرسازی که سیاست کلی رهبری 
با محوریت خانواده است در دستور کار قرار بگیرد و در حوزه اجرا باید اقدامات جدی 
انجام شود تا ساخت این نوع از نماهای ساختمانی در حوزه فرهنگ به ما آسیب نزند.

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم در ادامه پدیده دو نقشه ای بودن 
ساختمان ها را موردتوجه قرار داد و گفت: با این موضوع در طرح تفصیلی نیز مخالفت 
شده اما علت آن قانون ماده صد است که اگر جلوی تخلف به موقع گرفته نشود اتفاق 
می افتد. وی با تأکید بر لزوم بازنگری پدیده دو نقشه ای بودن ابراز کرد: با توجه به 
شرایط اجتماعی جامعه اصلاح طرح لازم و ضروری است، همچنین نباید این موضوع 
خودبه خود عادی جلوه دهد و فارغ از بحث های فنی باید در نقشه ای که خلاف 

ضوابط هست کنترل  شود و لازم است اقدامات تدریجی در این زمینه داشته باشیم.
مقومی سپس بر لزوم برخورد با تخلف ساخت طبقه مازاد تأکید و تصریح کرد: انجام 
این کار در حال حاضر کمتر شده اما برخورد با این پدیده تدریجی بوده و راجع به  پیش 
روی ها هم باید این اتفاق بیفتد و به نظر می آید اگر در خصوص پیشروی ها هم از حالا 

اقدامی صورت نگیرد چند سال دیگر مجبور به اقدام خواهیم شد.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم در پایان با اشاره به گرانی زمین و 
پدیده فروش زمین به چند نفر نیز گفت: عدم برخورد با تخلفات یکی از آسیب هایی 
است که باید توجه جدی به این موضوع شود و این پدیده شاید بدتر از تخلفات یک 
خانواده در ساخت طبقه مازاد است، قطعاً در این پدیده تخلف ساختمانی و تراکم 
بحث های اجتماعی شدیدی داشته و پدیده نگران کننده ای است؛ بنابراین لازم است 

نگاه مجدد و برخورد جدی با این موارد داشته باشیم.

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت  استان قم:

اکتشافات فلزی در قم افزایش می یابد
 رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در سال جهش تولید به 
دنبال رونق هرچه بیشتر در بخش برداشت و فرآوری مواد معدنی قم هستیم و در همین 

رابطه اکتشاف مواد فلزی از معادن استان افزایش می یابد. 
محمود سیجانی   بیان کرد: براساس راهبرد جهش تولید در بخش معدن استان  
با همکاری سازمان های دولتی تخصصی، کار مطالعات اکتشافی مواد فلزی برای 

شناسایی هرچه بیشتر ظرفیت های این حوزه مهم اقتصادی را آغاز کردیم.
سازمان  همچون  تخصصی  مجموعه های  ظرفیت  از  راستا  این  در  افزود:  وی 
زمین شناسی کشور،  سازمان ایمیدرو و شرکت ملی مس استفاده می کنیم که هرکدام 
به صورت مجزا محدوده خاصی از استان را برای اکتشافات مواد فلزی بررسی می کنند.
اکتشافی خود در  انجام عملیات  ادامه داد: سازمان زمین شناسی در حال  وی 
راستای اکتشافات طلا و فلزات آهن است،  سازمان ایمیدرو پهنه مرکزی مشترک 
استان های مجاور در غرب و جنوب غربی قم را به منظور شناسایی ظرفیت های معدنی 
بررسی می کند و شرکت ملی مس پهنه حوض سلطان را برای اکتشاف مس مورد 

شناسایی قرار داده است.
لازم  مجوزهای  صدور  و  اجرایی  دستگاه های  سایر  همکاری  با  گفت:  سیجانی 
ضمن حفظ استانداردهای محیط زیستی می توان درآمد استان را در بخش معادن 
به خصوص مواد فلزی، به نحو قابل توجهی افزایش داد و فرصت های جدید شغلی در 

این بخش ایجاد کرد.

همزمان با سالروز شهادت امام سجاد)ع(  به همت اداره کل اوقاف وامورخیریه 
استان قم همایش رهروان زینبي عصرروز سه شنبه  در آستان مقدس امامزاده ابو 

احمد )ع(در قم برگزار شد .
ولی  که  راهی  گفت:  همایش   این  در  قم  استان  وامورخیریه  اوقاف  مدیرکل 
امر دوران به ما نشان می دهند، همان راهی است که امام حسین)ع( و حضرت 

زینب)س( پیش رویمان قرار دادند.
حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری اظهار کرد: در دوازدهمین روز محرم، 
اسرای کربلا در راه کوفه بودند ضمن اینکه امروز سالروز شهادت امام سجاد)ع( 
هم هست. وی افزود: امام حسین)ع( راهی را پیش روی ما نهاد و حضرت زینب 
کبری)س( هم مبین و دعوت کننده به آن بوده، راه پاکی و طهارت که به نور و 

سعادت ختم می شود.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه در زیارت شریف وارث عبارات 
مهمی آورده شده که لازم است با دقت به آنها توجه کنیم گفت: از جمله مضامین 
این زیارت می خوانیم که خطاب به وجود نازنین حضرت اباعبدالله)ع( عرضه 
می داریم که شهادت می دهیم شما نوری بودید که از اسلاب شامخه، پدران بزرگوار 
و والامقام و ارزشمند و ارحام مطهره و مادران پاک و پاکیزه یکی پس از دیگری 

آمدید، جاهلیت آن دوران نتوانست پاکی و طهارت شما را آلوده کند.
وی ادامه داد: زیارت وارث از ناحیه مقدسه حضرت امام صادق)ع( صادر شده 
و حضرت تاکید فراوانی داشته اند که در هنگام مشرف شدن به کربلا این زیارت 
خوانده شود، زیارتی که امام حسین)ع( را وارث انبیای الهی معرفی می کند و لذا راه 

ایشان هم راه پیامبران خداوند است.
اسکندری با بیان اینکه کسانی در رکاب حضرت امام حسین)ع( جنگیدند که 
خالص و پاک بودند گفت: آنها هیچ سودایی جز یاری دین حق نداشتند، امروز هم 
کسانی می توانند راه حسینی را ادامه دهند که از همان خلوص و طهارت برخوردار 
باشند، راه امام حسین)ع( با ناخالصی سازگار نیست و نمی توان با آلودگی های 

ظاهری و باطنی مدعی پیروی از مکتب حسینی باشد.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به معنای حقیقی طهارت عنوان 
کرد: پاکی و پاکیزگی باید در همه جهات و ابعاد باشد، در فکر و اندیشه، در ایمان 
و در عملی که انجام می دهیم، اگر کسی اندیشه ناصواب یا نیتی ناخالص داشته 
باشد نمی تواند در مسیر اباعبدالله الحسین)ع( حرکت کند، چه آن زمان که این 
قیام در صحنه کربلا شکل گرفت و چه امروز که در مجلس حسینی می نشینیم و یاد 

و خاطره امام حسین)ع( را زنده نگاه می داریم.
وی افزود: در صورتی می توانیم در دنیای پر از آلودگی های فکری، راه نورانی امام 
حسین)ع( را ادامه دهیم و به حضرت زینب کبری)س( تاسی کنیم که اندیشه 
درست و پاک داشته باشیم، امروز فضای مجازی بستری برای شبهه پراکنی شده 
بنابراین لازم است آمادگی کامل داشته باشیم و بتوانیم اندیشه نورانی اهل بیت)ع( 
را در مقابل اینگونه افکار مسموم گسترش دهیم و جوانانمان را از دام شبهات 

برهانیم.
اسکندری طهارت فکر و اندیشه را از یک سو و پاکی و خالص بودن در عمل را از 
سویی دیگر دو بال پیروی حقیقی از مکتب حسین)ع( برشمرد و گفت: امروز دنیا 
برای ما صحنه های عجیب و غریبی را به ویژه در فضای مجازی فراهم کرده بنابراین 
باید چشم و گوش و زبانمان را همراه با تقوای الهی تربیت کنیم و از آلودگی ها برحذر 

باشیم.
نباید ذره ای از مسیرولایت  منحرف شویم

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم تصریح کرد: زبان انسان باید از غیبت و 
دروغ و تهمت بری باشد و هر آنچه را که می شنود بیان نکند زیرا تا انسان به چیزی 
یقین نداشته باشد، مجاز به انتشار آن نیست هر چند برخی بدون دیدن و شنیدن 
مستندات، به شایعه پراکنی می پردازند در حالیکه این نوع رفتار شایسته پیروان 

حقیقی امام حسین)ع( نیست.
وی چنگ اندازی به بیت المال و ظلم به دیگران را از دیگر مصادیق ناپاکی و 
ناخالصی دانست و تصریح کرد: مسئله طهارت که در اسلام و در زیارت وارث مورد 

تاکید قرار گرفته، در واقع رعایت همه این موارد است.
اسکندری ادامه داد: یکی از اهداف اقامه عزای حسینی و برگزاری همایش هایی 
همچون »رهروان زینبی«، در واقع آموختن راه و روش حسینی است، اینکه خودمان 

و روح و جانمان را شستشو دهیم و پاک و خالصانه در مسیر اهل بیت گام برداریم.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به نقشه های دشمنان برای ایجاد 
فاصله و جدایی میان ولایت و مردم عنوان کرد: دشمن به دنبال آن است که نگذارد 
انقلاب اسلامی به اهداف و آرمان های بلند خود دست یابد، هر چند نظام جمهوری 

اسلامی آثار و برکات فراوانی داشته و این آثار در اقصی نقاط جهان دیده می شود.
وی تصریح کرد: راهی که ولی امر دوران به ما نشان می دهند، همان راهی است 
که امام حسین)ع( و حضرت زینب)س( پیش رویمان قرار دادند بنابراین باید توجه 

داشته باشیم که ذره ای از این مسیر منحرف نشویم.

به همت اداره کل اوقاف و امورخیریه استان قم برگزارشد

همایش رهروان زینبی در قم
مدیرکل اوقاف وامورخیریه استان قم: راه ولایت همان راه حسینی است

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم گفت: ساخت 
از ظرفیت  باید  و  بوده  بازی  با هویت شهر در حال  رومی  نمای 
دستگاه قضایی استفاده کرده و جلوگیری از انجام آن در اولویت 
قرار گیرد.  امین مقومی با اشاره به انجام نمای رومی توسط برخی 
همشهریان اظهار داشت: این تخلف تنها با یک ابلاغیه درست 
نمی شود و باید در این زمینه از ظرفیت دستگاه قضایی استفاده و 
جلوی این کار گرفته شود. رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان 

استان قم با بیان اقداماتی که درراستای جلوگیری از نمای رومی

در  گفت:  قم  استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رییس   
سال جهش تولید به دنبال رونق هرچه بیشتر در بخش برداشت 
و فرآوری مواد معدنی قم هستیم و در همین رابطه اکتشاف مواد 
فلزی از معادن استان افزایش می یابد.  محمود سیجانی   بیان کرد: 
براساس راهبرد جهش تولید در بخش معدن استان  با همکاری 
سازمان های دولتی تخصصی، کار مطالعات اکتشافی مواد فلزی 
برای شناسایی هرچه بیشتر ظرفیت های این حوزه مهم اقتصادی 

را آغاز کردیم. وی افزود: در این راستا از ظرفیت مجموعه های

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم :

پایان کار برای نماهای غربی 
صادرنشود

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت  استان قم:

اکتشافات فلزی در قم 
افزایش می یابد

1 1

مدیر کل امور مالیاتی استان قم خبرداد:

تمدید مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی تا پایان شهریور

بنیانگذار گروه صنعتی زرتشریح کرد :

جزییات طرح مشارکت با مردم
 در توسعه ملی وحمایت از تولید 

رییس کل دادگستری استان قم  خبرداد:

تشکیل کمیته پیشگیری 
از جرایم سایبری 

8

8

4

8

هدف تقلیل و کنترل آسیب های فضای مجازی است 
آموزش بیش از  ۴۰۰ نفر در طرح مصلحین

معاون مهندسی و ساخت اداره کل راه و شهرسازی قم :

محور قم - جعفریه امسال
 به بهره برداری کامل می رسد

1رشد 1۰درصدی فوتی های تصادفات جاده ای قم

 

استاندار قم گفت: : با روندی که وجود دارد پیاده روی اربعین حرم تا حرم در قم 
امسال امکان پذیر نخواهد بود و مراسم های ویژه دیگر هم باید با نظارت سازمان 
تبلیغات اسلامی برگزار شود.  بهرام سرمست روز چهارشنبه در جلسه ستاد 
مدیریت بحران در سالن کرامت استانداری افزود: میزان رعایت ۸۵ درصدی 
پروتکل های بهداشتی توسط مردم در فعالیت های مختلف اجتماعی مانند 
آیین های سوگواری قابل تقدیر است. وی عنوان کرد: درصد رعایت پروتکل های 
بهداشتی توسط عموم مردم در ماه محرم بیشتر از برآوردهای ابتدایی مسوولان

رئیس سازمان فناوری و اطلاعات شهرداری قم گفت: اصلی ترین بخش پرتال 
شهرداری قم میز خدمت الکترونیکی بوده که 3۰ خدمت را در خود جای داده و در 
دو بستر وب و موبایل پیش بینی شده است. کورش محمدحسینی با اشاره به اهمیت 
وجود سامانه ۱3۷ برای بهبود وضعیت خدمت رسانی به مردم، اظهار داشت: ۱3۷ 
سامانه ای قدیمی و دیده بان شهر است که آن را برای خدمت بهتر به شهروندان 
حفظ کرده که به سمت هوشمند سازی در حال حرکت است. رئیس سازمان فناوری 

و اطلاعات شهرداری قم با بیان اینکه شهروندان هر مطالبه ای از شهرداران

استاندار قم:

امسال پیاده روی اربعین در قم امکان پذیر نخواهد بود 
رئیس سازمان فناوری و اطلاعات شهرداری قم مطرح کرد:

ارائه ۳۰ خدمت الکترونیکی در پرتال شهرداری قم

8 8

4

زر  صنعتی-پژوهشی  گروه  بنیانگذار  و  قم  اهل  آفرین  کار 
حمایت  و  ملی  توسعه  در  مردم  با  "مشارکت  طرح  جزییات 
از تولید تشریح کرد. مرتضی سلطانی در نشستی خبری با 
خبرنگاران قم اظهارداشت :من بعنوان کسی که معتقد بودم 

این مدل حمایت از تولید باید برای سرزمین عزیزم تغییر می 
کرد، رفتم و یک کار عملیاتی تحت عنوان طرح "مشارکت با 
مردم در توسعه ملی و حمایت از تولید" آماده کردم که جزئیاتی 
از آن را بیان می کنم. وی افزود : برای طرح توسعه شرکت زرکام، 
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 رییس جمهوری در جلسه روسای کمیته های 
رعایت  گفت:  کرونا  با  مقابله  ملی  ستاد 
حفظ  با  می توان  که  داد  نشان  دستورالعمل ها 
پروتکل ها، تمامی شئون زندگی مردم در شرایط 
فعالیت ها  کردن  تعطیل  و  شود  برگزار  کرونایی 

راهکار درستی برای حفظ سلامتی مردم نیست. 
ریاست  اطلاع رسانی  پایگاه  از  ایرنا  گزارش  به 
حسن  والمسلمین  حجت الاسلام  جمهوری،  
روحانی روز پنجشنبه در جلسه روسای کمیته های 

عمده  اظهارداشت:  کرونا  با  مقابله  ملی  ستاد 
کرونا  با  مقابله  ملی  ستاد  سیاست گذاری های 
در ماه های نخست مقابله با این بیماری، بر پایه 
یافته های علمی و توصیه های متخصصان بود اما 
اکنون همه سیاست گذاری ها در کنار یافته های 
علمی و توصیه های متخصصان، از یک پشتوانه 

قوی و موفق تجربی نیز برخوردارند.
رییس جمهوری خاطرنشان کرد: پس از برگزاری 
بازگشایی  مذهبی،  و  ملی  مناسبت های  موفق 
کسب و کارها و برگزاری کنکور سراسری، ارشد 
به  امر،  متخصصان  اعتقاد  به  و  اکنون  دکترا،  و 
شرط  که  رسیده ایم  بخش  اطمینان  نقطه  این 
بازگشایی مدارس، سلامت دانش آموزان به عنوان 
اولویت نخست است. روحانی در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به گزارش روسای کمیته های 
درمانی و امنیتی و اجتماعی از روند برگزاری مراسم 
عزاداری محرم با رعایت دقیق دستورالعمل های 
بیانگر  که  گزارش  این  اظهارداشت:  بهداشتی 
اجرای  قبول  قابل  حد  در  و  دقیق  رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی است، جای قدردانی 
ناظران  و  مجری  دستگاه های  مردم،  همه  از 
پروتکل های بهداشتی نظیر روسای دانشگاه های 
علوم پزشکی، استانداران، فرمانداران و نیروهای 
عزاداری  مراسم  برگزارکنندگان  همه  و  انتظامی 
ایام  در  حسین)ع(  امام  شهیدان  سالار  و  سرور 

محرم دارد.
رییس جمهوری افزود: رعایت این دستورالعمل ها 
نشان داد که می توان با حفظ پروتکل ها، تمامی 
شئون زندگی مردم در شرایط کرونایی برگزار شود و 
تعطیل کردن فعالیت ها راهکار درستی برای حفظ 

سلامتی مردم نیست.
دوم  دور  برگزاری  موضوع  به  ادامه  در  روحانی 
انتخابات یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی 
در 9 استان کشور برای تعیین تکلیف نمایندگان 
11 حوزه ای که در مرحله اول حداقل آرا را کسب 
نکردند، اشاره کرد و گفت: ستاد ملی مقابله با کرونا 
با سیاست گذاری هایی که انجام داده، اجازه نداده 
است در روند امور جاری زندگی مردم و در عین 
اجتماعی  و  سیاسی  مناسبت های  اجرای  حال 
کشور خلل و یا تاخیری ایجاد شود و در همین 
راستا انتخابات پیش رو نیز با بهره گیری از تجارب 

حاصله، در موعد اعلام شده برگزار می شود.
رییس جمهوری انتخابات را جلوه ای از مشارکت 
جامعه  در  دینی  مردم سالاری  و  مردم  سیاسی 
دانست و تاکید کرد: در برگزاری انتخابات و روند 
نباید  مشارکت سیاسی مردم در امور کشورشان 
خللی ایجاد شود تا به این ترتیب مردم بتوانند در 
و روند  برگزینند  را  نماینده خودشان  موعد مقرر 
انتخابات، می تواند تجربه ای برای  این  برگزاری 

برگزاری انتخابات بزرگتر در آینده باشد.

وزیر دفاع: 

اجازه نمی دهیم دشمنان چرخه تولید 
کشور را متوقف کنند

 وزیر دفاع با بیان اینکه صنعت دفاعی همواره در جهت رفاه، آسایش و امنیت ملی 
خود را موظف به حمایت از صنعت ملی می داند، گفت: اجازه نخواهیم داد دشمنان و 

نظام سلطه با تنگ کردن حلقه اقتصادی، چرخه تولید کشور را متوقف کنند. 
سرتیپ امیر حاتمی روز پنجشنبه در آیین افتتاح و بازگشایی این نمایشگاه که به 
همت سازمان های صنعتی وزارت دفاع برگزار شد با اشاره به سخنان مقام معظم رهبری 
که در دیدار ویدئو کنفرانسی با هیات دولت در دوم شهریور ماه سال جاری داشتند، 
اظهارداشت: فرمانده معظم کل قوا فرمودندکه یکی از موانع، همین مشکلات قطعات 
است که مکرر به ما گفته می شود که مثلا فرض کنید فلان ماشین فلان قطعه را ندارد، 
نمی دهند، خوب ما در کشور نهضت قطعه سازی داریم که خوشبختانه راه افتاده؛ 
الان چند سال است که نهضت قطعه سازی راه افتاده از طرف بخش های نیروهای 
مسلح، وزارت دفاع و بعضی از بخش های دیگر. شما قطعات مورد نیاز را به مراکزی که 
قطعه سازی می کنند، به مراکزی که تحقیق و پژوهش در این زمینه می کنند، ارجاع 
کنید تا آنها برایتان قطعه را بسازند؛ و می توانند.   ما قطعات بسیار ظریف و پیچیده 
را خوشبختانه توانسته ایم بسازیم؛ در نیروهای مسلح، بعضی از قطعاتی که تصور 
نمی شد که قابل ساخت باشد خوشبختانه ساخته شد؛ از این نهضت قطعه سازی 

استفاده بشود.
وزیر دفاع تبلور و تحقق نهضت قطعه سازی در نیروهای مسلح و وزارت دفاع را اقدامی 
ارزشمند، انقلابی و جهادی دانست و خاطرنشان کرد: اینک وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح در لبیک گویی به فرمان ارزشمند معظم له و نمایش عینی اقتدار 
نیروهای مسلح و وزارت دفاع در محقق ساختن قابلیت ها، ظرفیت ها توانمندی های 
سرشار کشور در حوزه نهضت قطعه سازی و موفقیت بزرگ در شکستن تحریم های 
ظالمانه و رفع هرگونه وابستگی به نظام سلطه و کمک راهبردی به بخش صنعت ملی 
در جهت برون رفت از بحران های پیش رو بزرگترین نمایشگاه نهضت قطعه سازی 
نیروهای مسلح را با هدف تحقق شعار »ما می توانیم«  در سال جهش تولید با شعار 

صنعت دفاعی پشتوانه صنعت ملی افتتاح کرده است.
حاتمی این نمایشگاه را تبلور واقعی و عینی نهضت قطعه سازی در کشور به برکت 
4 دهه عمر پربرکت نظام اسلامی در نیروهای مسلح دانست و عنوان کرد و افزود: 
این نمایشگاه در دو حوزه نظامی و غیرنظامی با نمایش ۲۰۰۰ قطعه،  دستاوردهای 
ارزشمند نیروهای مسلح در ساخت مواد فلزی،  مواد غیرفلزی، سوخت، مواد پرانرژی، 
سرجنگی، هدایت و ناوبری، کنترل، اویونیک، الکترواپتیک، ارتباطات، رادار، جنگال، 
سایبرو فناوری اطلاعات، انرژی، تولید و توزیع توان، موتور و پیشران و ... را در معرض 

دید قرار داده است.
وزیر دفاع ادامه داد: نمایشگاه نهضت قطعه سازی در شاخه غیرنظامی نیز با نمایش 
دستاوردهای نیروهای مسلح از سرریز دانش صنعت دفاعی در حوزه نفت، نیروگاه، 
گاز، پتروشیمی، خودرو، ریلی، بهداشت و سلامت، صنعت هوایی، دریایی و ارتباطات 

و مخابرات راهکارهای خروج از بن بست تحریم ها را به معرض نمایش گذاشته است.
حاتمی با بیان اینکه نهضت قطعه سازی وزارت دفاع در شرایط تحریم شکل گرفته 
است، گفت: سال گذشته رونق تولید در بخش های مختلف کشور و به ویژه در حوزه 
دفاعی به طور کامل عینیت یافت و امسال نیز در سال جهش تولید شاهد دستاوردهای 
فاخری در زمینه دفاعی و نظامی بودیم و این نهضت باید به بخش ملی نیز تسری یابد تا 

شاهد یک انقلاب و دگرگونی در حوزه  صنعتی کشور باشیم.
وزیر دفاع با بیان اینکه نهضت قطعه سازی در وزارت دفاع با همکاری بخش های 
خصوصی، شرکت های دانش بنیان و سایر مراکز صنعتی به موفقیت رسیده است، 
افزود: این نهضت از قابلیت و ظرفیت کاملی در رفع نیاز صنایع و شرکت های مختلف 
برخوردار است.   حاتمی با بیان اینکه نیروهای مسلح و وزارت دفاع به عنوان پیشقراول 
خودباوری، خوداتکایی و نگاه به درون همواره در حفظ و ارتقای قدرت بازدارندگی 
بوده اند،  برنده  پیش  و  رونده  پیش  قدرت،  تولید  همچنین  و  اسلامی  جمهوری 
خاطرنشان کرد: وزارت دفاع آماده است تا از سرریز دانش دفاعی و همت متخصصان 
صنعت دفاعی همانگونه که در بخش بهداشت و درمان با تولید انواع تجهیزات درمانی 
و بهداشتی نقش موثری در کنترل شیوع کرونا ایفا کردند و در بخش خودرویی نیز 
با تولید قطعات گلوگاهی کمک شایانی به بخش خودروسازی کشور کردند؛ سایر 

بخش های صنعتی کشور را نیز یاری کند.
  

نماینده پیشین مجلس:

انتخابات ۱۴۰۰ انتخاباتی پر رمز و راز است
نماینده پیشین مجلس گفت: کسب آرای اصلاح طلبان و اصولگرایان با شعار 

فراجناحی شبیه معجزه است. 
ابراهیم نکو اظهار کرد: انتخابات 14۰۰ ، انتخابات پر رمز و رازی خواهد بود، اینکه 
چه افرادی می توانند اجماعی در جامعه امروز تشکیل داده و چه کسی با شعار فرا 
جناحی ومعتدل می تواند آرایی از اصلاح طلبان و اصولگرایان را کسب کند غیر قابل 

پیش بینی است، اگر چنین اتفاقی بیفتد شبیه معجزه است.
وی ادامه داد: دلیلش به دولت  و شعارهای محقق نشده اش باز می گردد. سبد رای 
دولت فعلی که بیش تر متعلق به اصلاح طلبان بود به شکست همان جریان منجر شد. 
اصلاح طلبان با ناکامی هایی مواجه شدند که خودشان دوست نداشتند و از سوی 
دیگر با عملکرد ضعیفشان در انتقاد از دولت نتوانستند سبد رای خوبی را برای آینده 
خود حفظ کنند.  این فعال سیاسی گفت: حالا حضور فردی به عنوان کاندیدا با این 

گرایش که بخواهد رای دو جناح اصلاحات و اصولگرا را داشته باشد نشدنی است. 
وی افزود: اصلاح طلبان دیگر حرف شنوی از بزرگان این جریان نخواهند داشت. 
حالا اگر چنین فردی وجود داشته باشد که هنوز اصلاح طلبان به او اعتماد کنند، 
اصولگرایان آن نامزد انتخاباتی را حذف خواهند کرد. این اشکالات در انتخابات آتی 
وجود خواهد داشت. همه این موضوع هم بدون تعارف به عملکرد دولت باز می گردد 
که نتوانست از ظرفیت پایگاه رای خود استفاده کند.  نکو تصریح کرد: کاندیدای 
14۰۰ اصلاح طلبان و اصولگرایان معتدل چوب عملکرد این دولت را خواهد خورد. 
کسی که بخواهد رای خوبی داشته باشد باید بتواند با تاکتیک ها و استراتژی های 
جدید و قابل درک برای مردم به صحنه بیاید. کاندیدایی که مبهم عمل کند نقشه راه 

نداشته باشد و فقط شعار بدهد جایی در انتخابات اتی نخواهد داشت. 
وی در پایان گفت: انتخابات آتی روی خوشی به شعارهایی انتخاباتی نشان نخواهد 
داد. اصلاح طلبان و اصولگرایان هیچ کدام شانس موفقیت در 14۰۰ را نخواهند 

داشت مگر آنکه تدبیر و ابتکار نوینی در عرصه سیاسی به خرج بدهند. 
  

غلامرضا ظریفیان:

اصلاح طلبان با صندوق رای قهر نمی کنند
یک فعال سیاسی با بیان این که اصلاح طلبان با صندوق رای قهر نمی کنند، گفت: با 
این حال ممکن است آن ها کاندیدایی برای انتخابات ریاست جمهوری نداشته باشند. 
غلامرضا ظریفیان ، درباره این که چه جناحی دست بالاتر را در انتخابات14۰۰خواهد 
داشت، اظهار کرد: صحنه انتخابات در ایران صحنه پر رمز و راز و غیرقابل پیش بینی 
است، مثل انتخابات7۶ که جریان راست خود را پیروز می دانست، اما اتفاق ناباورانه 
دیگری رخ داد مشابه این اتفاق هم چند بار رخ داده است  ، بنابراین اصولگرایان 

نمی توانند از حالا خود را پیروز انتخابات بدانند.
وی ادامه داد: نتیجه انتخابات به ده ها عوامل داخلی و برخی عوامل خارجی 
بستگی دارد. مسأله اقبال اجتماعی خیلی مهم است، زیرا اگر اقبال مردم کم باشد، 
بوده،    زیاد  اقبال اجتماعی  و هر گاه  بهتری خواهند داشت  اصولگرایان وضعیت 
جریانی غیراصولگرا پیروز شده است. در حال حاضر مسایل مختلفی تا انتخابات در 
پیش رو داریم و باید ببینیم که امید و اقبال اجتماعی بیشتر می شود یا نه، بنابراین 
پیش بینی نتیجه انتخابات از حالا اشتباه است. ظریفیان با اشاره به مسایل داخلی 
جریان اصلاحات ، تصریح کرد: در سال9۸ جریان اصلاحات به دلیل فضای انسدادی 
انتخابات و کاهش سرمایه اجتماعی خود ، لیستی ارائه نکرد و فقط برخی احزاب 
لیست معرفی کردند و شاید در انتخابات ریاست جمهوری هم چنین اتفاقی رخ دهد؛ 
یعنی اگر نگاه بازی در تایید صلاحیت وجود نداشته باشد، برخی اصلاح طلبان 
کاندیدا معرفی کنند و برخی معرفی نکنند. به هر حال اصلاح طلبان با صندوق رای 
قهر نمی کنند و برای آن ها انتخابات مهم است، اما ممکن است در 14۰۰ کاندیدایی 

نداشته باشند.

اسلام هراسی و راهبردهای 
مقابله با آن 

»شارلی ابدو« همزمان با  رسیدگی به پرونده حمله 
5 سال پیش به دفتر این نشریه با تیتر »همه چیز به 
خاطر این« مجددا کارتون های اهانت آمیز به پیامبر 

گرامی اسلام را منتشر کرده است. در حمله مشکوک به  دفتر این نشریه و چند 
حمله مشابه چند روز بعد آن در سال ۲۰15 که بعد از لجبازی شارلی ابدو  در انتشار 
دوباره کاریکاتور موهن صورت گرفت ، چند نفر از جمله ژان کابوکاریکارتوریست 

موهن کشته شدند.
ژان ماری لوپن، رهبر سابق حزب جبهه ملی فرانسه در همان زمان این حمله را 

کار سرویس های مخفی غرب دانست.
بی تردید این نوع حملات مشکوک و همچنین ادامه اقدامات توهین آمیز به 
مسلمانان، لجبازی، تحریک آمیز و خطرناک و احتمالا تحریک مسلمانان برای 
اقدامات خشن، تقویت گفتمان و راهبرد اسلام هراسی، بهره برداری صهیونیست 

ها و گروه های افراطی ضداسلامگرایان از جمله اهداف آن بود و است.
توهین به مقدسات مسلمانان و »اسلام هراسی« پدیده جدیدی نیست و غرب 
پس از فروپاشی شوروی و افزایش گرایش به اسلام در بسیاری از کشورهای غربی، 

به شکل گسترده ای آن را در دستور کار خود قرار داده است.
انتشار کاریکاتورهای موهن در نشریات مختلف دانمارکی، تهیه و انتشار فیلم 
های مختلف از جمله  »فتنه« ، "رستلر" و »بی گناهی مسلمانان« و کاریکاتور 
انتشار  و  فرانسوی »کلوزر«  پیامبر گرامی اسلام )ص( در نشریه  موهن درباره 
مکرر کاریکاتورهای اهانت آمیز به پیامبر رحمت و مهربانی در نشریه شارلی ابدو از 

نمونه های آن است.
در این خصوص به ویژه راه های مقابله با راهبرد اسلام هراسی غرب چند نکته 

مهم وجود دارد:
1- غرب ادعا می کند آزادی بیان از ارکان لیبرال دموکراسی است و نمی توانند 
»آزادی بیان« را محدود کنند و جلو این اقدامات را بگیرند. اما نمونه های زیادی 

وجود دارد که نشان می دهد که غرب در این خصوص »برخورد دوگانه« می کند.
 فقط یک نمونه آن در همین نشریه برکناری موریس سینت اسنثت؛ به نوشته 
روزنامه تلگراف انگلیس در ۲7ژانویه ۲۰۰9 ،سینت، کاریکاتوریست شارلی ابدو، 
به دلیل انتشار مطلبی و نقل لطیفه ای در مورد پسر نیکولا سارکوزی، نخست وزیر 
وقت فرانسه، برکنار شد" ؛جرم موریس برانگیختن نفرت علیه یهودی ها اعلام شد.
 غیرقانونی و ممنوع بودن  انتقاد از همجنسگرایی و اظهارنظر، سوال و تحقیق و 
تردید درخصوص هولوکاست در برخی کشورهای غربی از دیگر نمونه های برخورد 
دوگانه با آزادی و حقوق بشر  است؛ انتقاد از هولوکاست در فرانسه تا یک سال زندان 

و حدود سه هزارفرانک جریمه دارد.
 ۲-توهین به ادیان مختلف، غیراخلاقی و خلاف مقررات بین المللی از جمله 
بند 3 ماده 19 و ۲۰میثاق بین المللی حقوق مدنی است. در بند 3ماده19، حق 
آزادی بیان نامحدود نیست و باید به حقوق حیثیت دیگران و حفظ نظم عمومی 
توجه شود. در ماده ۲۰همین میثاق، تبلیغ برای جنگ و ترغیب کینه ورزی از 
هر نوع ملی، مذهبی و نژادی ممنوع است. علاوه براین مواد، در اعلامیه حقوق 
بشر ملل متحد مصوب 194۸، اعلامیه کمیسیون حقوق بشر سازمان ملل متحد 
199۶، بیانیه اجلاسیه سران سازمان ملل متحد در 1۲ دسامبر ۲۰۰3 و بیانیه 
مصوب اجلاسیه دوربان سال ۲۰۰3 نیز بندهایی به محکومیت توهین به ادیان و 

چهره های آسمانی اختصاص یافته است.
3- نخبگان و مسلمانان باید با استفاده از ظرفیت های مختلف، مستند و پیوسته، 
مرز خود را از این نمایندگان جعلی جدا کنند و ریشه های تروریسم را خود بشناسند 
و به دیگران بشناسانند. افزایش سواد رسانه ای، مخاطبان را در مقابل تبلیغات 

ضداسلامی رسانه های غربی واکسینه می کند.
4- رسانه های غربی در چنین مواردی از تاکتیک هایی مانند » تعمیم« استفاده 
کرده و اقدامات »القاعده، داعش، طالبان « را به عموم مسلمانان تعمیم می دهند. 
برای مقابله با این تاکتیک لازم است تفاوت القاعده و داعش و طالبان  با اسلام و 
مسلمانان راستین بیان و نقاط قوت تمدن اسلامی بزرگنمایی شود. ضمن اینکه 
از تاکتیک های حساسیت زدایی،تقدم و تاخر، دربانی، تحریف و ترس  رسانه های 

غربی نیز نباید غافل بود.
5- مسلمانان و رسانه های کشور های اسلامی ضمن اینکه باید به وظایف خود در 
قبال این اقدامات موهن عمل کنند، نباید ناخواسته در مسیر اهداف استراتژیست 
های ضد اسلامی غرب گام بردارند. یکی از اهداف و محتوای مصرح در اهانت 
های مختلف )فیلم، کاریکاتور و...( به پیامبر رحمت )ص( و انعکاس واکنش 
های مسلمانان، نسبت دادن خشونت و بی منطقی به مسلمانان و اسلام هراسی 
است. در پوشش خبری اعتراضات مسلمانان از نشان دادن چهره ها و اقدامات 
خشن و غیرمعقول خودداری و با برجسته کردن تصاویر منظم، شعارهای منطقی، 
مصاحبه ها و تظاهرات علما، دانشجویان و فرهیختگان و افراد آرام، منطقی و مطلع 
و استناد به مقررات بین المللی، هوشیاری کشورهای اسلامی به تصویر کشیده 
شود و اجازه داده نشود غربی ث ها، هم اهانت و هم اینکه خود را مظلوم معرفی 

کنند.
خبری  ارزش  مسلمانان،  و  اسلامی  کشورهای  اخبار  پوشش  معمولادر   -۶
»برخورد« غالب است، که باید با واقع نمایی و بزرگنمایی اقدامات مثبت این 
کشورها و کوچک نمایی جنگ، خشونت و درگیری و اختلافات آنها، اصل توازن 
در پرداخت به ارزش های خبری رعایت شده و شعارها و باورهای حقوق بشری 
مسلمانان )مثل فرهنگ صلح، قانونمداری، نوع دوستی، بخشش و...( ترویج 

شود.
 رئیس دانشکده علوم اجتماعی، ارتباطات و رسانه

سخنگوی وزارت بهداشت :

تعداد جان باختگان کرونا در کشور
 به ۲۲ هزار و ۴۴ نفر رسید

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون 3۸۲ هزار 
و 77۲ نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت 11۸ نفر 
در ۲4 ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به ۲۲ هزار و 44 نفر 

رسیده است. 
سیما سادات لاری روز جمعه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس کرونا 
و موارد فوت ناشی از ابتلا به این ویروس در کشور بیان کرد: از دیروز تا امروز 14 
شهریور 1399 و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و ۲۶ بیمار جدید 
مبتلا به کووید19 در کشور شناسایی شد که یک هزار و 73 نفر از آنها بستری 
شدند. با این حساب، مجموع بیماران کووید19 در کشور به 3۸۲ هزار و 77۲ نفر 
رسید. وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲4 ساعت گذشته، 11۸ بیمار کووید19 
جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۲۲ هزار و 44 
نفر رسید. معاون وزیر بهداشت گفت: خوشبختانه تا کنون 33۰ هزار و 3۰۸ نفر 
از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین 3۶95 نفر از 

بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
لاری افزود: تاکنون سه میلیون و 331 هزار و 73 آزمایش تشخیص کووید19 در 
کشور انجام شده است. وی بیان کرد: بر اساس آخرین اطلاعات کرونا در کشور، 
استان های تهران، مازندران، گیلان، قم، اصفهان، خراسان رضوی، آذربایجان 
شرقی، کرمان، خراسان شمالی، سمنان، یزد، زنجان و قزوین در وضعیت قرمز 
قرار دارند. همچنین استان های آذربایجان غربی، البرز، فارس، لرستان، هرمزگان، 
اردبیل، بوشهر، کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، خراسان جنوبی، مرکزی، ایلام، 

چهارمحال و بختیاری، گلستان و خوزستان در وضعیت هشدار قرار دارند.
۹۹ شهرستان در وضعیت قرمز هستند

سخنگوی وزارت بهداشت درباره آخرین وضعیت استان ها از لحاظ رنگ بندی 
کرونا اظهار کرد: طبق آخرین اطلاعات دریافتی از وضعیت بیماری در استان ها، 
در حال حاضر99 شهرستان در وضعیت قرمز و ۸3 شهرستان در وضعیت هشدار 
بیماری قرار دارند. بقیه شهرستان های کشور نیز در وضعیت زرد یعنی با خطر 

متوسط و سفید یعنی با خطر کم قرار دارند.

اخبار

روحانی در جلسه روسای کمیته های ستاد ملی مقابله با کرونا: 

 تعطیلی فعالیت ها راهکار درستی برای حفظ سلامتی مردم نیست

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی گفت: برپایی هیئت های عزاداری 
سیدالشهدا با وجود شرایط کرونایی را می توان نمایشی از قدرت ولایت پذیری مردم 

دانست. 
سیدعلی یزدیخواه  افزود: نیروهای انقلابی و مذهبی که گوش به فرمان مرجعیت هم 
هستند، در همه عرصه ها و زمینه ها در طول انقلاب عملکرد درخشانی داشته اند و 
آخرین موردی که شاهد بودیم عزاداری سیدالشهدا )ع( بود که می توان آن را نمایش 
قدرت ولایت پذیری مردم دانست که در قالب عملکرد هیئت های مذهبی تجلی پیدا 
کرد. وی افزود: با توجه به حضوری که در دهه اول محرم در ده ها هیئت داشتم، شاهد 
بودم که عزاداران حسینی به شدت مراقب بودند تا ضمن رعایت پروتکل های ابلاغی 
که عمدتا در رعایت کردن فاصله های اجتماعی، زدن ماسک و ضدعفونی کردن محیط 
و دست ها تجلی پیدا کرده بود، مراسم عزاداری سیدالشهدا )ع( را به شکلی شایسته 
برپا کنند. نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس اضافه کرد: شاید 
برخی اینگونه تصور کنند که چون هیئت ها از مساجد و تکایا بیرون نیامدند، به نظر 
کمرنگ تر از سال های گذشته بود در حالی که هیئت ها با حضور جوانان در مساجد 
و حسینیه ها به صورتی مثال زدنی برگزار شد ولی چون هیئت های عزاداری حضور 
و جلوه ای در خیابان ها نداشتند، ممکن است برخی تصور کنند که عزاداری امسال 
کمرنگ تر بوده است ولی کسانی که حضور چهره به چهره در هیئت ها داشتند این 
مطلب را تصدیق می کنند که مردم چگونه با رعایت شیوه نامه های ستاد ملی مقابله با 

کرونا در مجالس حسینی حضور پیدا می کردند. 
وی ادامه داد: مردم ما در طول تاریخ دل به محبت اهل بیت )ع( سپرده اند و به همین 
دلیل مراسم عزای سید و سالار شهیدان را امسال به شکلی شایسته برپا کردند و با وجود 
این که برخی پیش بینی می کردند مراسم ضعیف تری خواهیم داشت ولی شاهد بودیم 

که جوانان حضوری پر شور در جلسات داشتند.
یزدیخواه تاکید کرد: دو ویژگی مهم در عزاداری امسال وجود داشت، یکی حضور 
پررنگ مردم بدون تظاهر بیرونی در محلات مختلف شهر مانند حسینیه ها، پارکینگ 
ها، کوچه ها، مدارس، ورزشگاه ها،  پارک ها و محیط های باز و هر جایی بود که بتوانند 
با رعایت شیوه نامه های ستاد ملی مقابله با کرونا مراسم عزاداری برگزار کنند و ویژگی 
دیگر اطاعت پذیری از ولایت است و مردم به خاطر دستور ولایت امر و مراجع دینی شیوه 
نامه های اعلام شده را رعایت می کردند و حتی در اطعام ها نیز دیدیم که غذاهای نذری 

در ظروف یک بار مصرف میان نیازمندان توزیع می شد.
وی درباره برپایی عزای سیدالشهدا )ع( از سوی رهبر معظم انقلاب در حسینیه امام 
خمینی )ره( گفت: یک کار  رهبر انقلاب را می توان یک اقدام منحصر به فرد دانست، 
چون در شرایط حاد و قرمز کرونایی کشور مانند تمام مجالس حسینی برپا شد و این 
مراسم که با حضور یک نفر یعنی رهبر معظم انقلاب برگزار شد، به ما درس می دهد 
که مجلس عزای حسینی را حتی در شرایط کرونایی فراموش نکنیم و مجلس عزای 

سیدالشهدا )ع( را با حضور یک نفر در منزل یا محل کار برپا کنیم. 

یک عضو کمیسیون فرهنگی مجلس:

 برپایی هیئت های عزاداری نمایش قدرت ولایت پذیری مردم بود

 تحلیلگر سیاسی اصولگرا، گفت: »طرح انسداد فضای مجازی« از جمله طرح هایی 
است که یک سری از نمایندگان دورهم جمع می شوند و یک طرحی را امضا کرده و ارائه 
می دهند، اما به نظر من اینگونه طرح ها خیلی مبنای دقیقی ندارد و براساس مصالح و 

شرایط روز نیست. 
ناصر ایمانی تحلیلگر سیاسی اصولگرا در گفت وگویی ، در خصوص طرح تعدادی از 
نمایندگان درخصوص فضای مجازی که به عنوان »طرح انسداد فضای مجازی« در 
شبکه های اجتماعی شناخته می شود، گفت: ببینید مجلس یک مجلس جدید است 
و اکثریت نماینده ها هم جدید هستند. گاه یک خروجی هایی از طرح های نمایندگان 
می بینیم که این ها هم یک مقدار مبهم است و هم خیلی مطابق با شرایط کشور و منطق 
نیست. وی ادامه داد: اما در مجموع این طرح ها تا زمانی که در صحن علنی مجلس 
مطرح نشود، نمی توان آن ها را به صورت قاطعانه به عنوان طرح نمایندگان حساب کرد 
و حتی اگر هم در صحن مطرح شود، باید ببینیم که مجلس نسبت به آن چه واکنشی از 

جهت تصویب یا رد، نشان می دهد.
ایمانی در ادامه با بیان اینکه برخی از طرح ها براساس مصالح و شرایط روز مطرح 
نمی شوند، تصریح کرد: این طرح از جمله طرح هایی است که یک سری از نمایندگان 
دور هم جمع می شوند و یک طرحی را امضا کرده و ارائه می دهند که تاکنون چند مورد 
از آن ها را هم در مجلس جدید شاهد بودیم. اما به نظر من اینگونه طرح ها خیلی مبنای 

دقیقی ندارد و بر اساس مصالح و شرایط روز نیست، لذا باید منتظر باشیم و ببینیم که 
اساسا هیات رییسه این نوع طرح ها را برای مطرح شدن در صحن علنی تایید می کند یا 

خیر و بعد هم ببینیم رای نمایندگان به آن چه خواهد بود.
این تحلیلگر اصولگرا در پاسخ به این سوال که دسته بندی نمایندگان به دو طیف 
اکثریت تندرو و اقلیت معتدل را درست می دانید یا خیر، گفت: من نمی خواهم این 
مساله که تعدادی از نمایندگان رادیکال هستند را رد کنم اما معتقدم که فعلا برای این 
قضاوت مقداری زود است و هنوز ما آثار جدی از این نوع تقسیم بندی را به صورت 
ملموس مشاهده نکرده ایم و همچنین به شخصه فکر می کنم که به خاطر مصالح مجلس 
نباید این نوع تقسیم بندی ها را انجام دهیم. وی ادامه داد: تقسیم کردن مجلس به دو 
قسمت تندرو و معتدل یا کندرو به نظر من هم ممکن است که با واقعیت منطبق نباشد و 

هم اینکه تاحدودی صحیح نیست، بلکه باید ببینیم در عمل چه اتفاقی رخ خواهد داد.
ایمانی به مساله حضور تندروها در ادوار مختلف مجلس اشاره و تصریح کرد: از مجلس 
اول تا مجلس فعلی ما همیشه تعدادی نماینده در مجلس داشتیم که رادیکال بوده اند و 
من نمی خواهم این مساله را رد کنم که در مجلس جدید هم چنین افرادی حضور دارند 
که منش و رفتار آن ها نسبت به دیگران رادیکال است اما نکته این است که این ها چه 
اندازه در مجلس اثرگذارند و چه میزان خواهند توانست در عمل تصویب پارلمان را برای 

طرح ها و یا همراهی و رای نمایندگان در برخورد با وزرا را با خود داشته باشند.

ناصر ایمانی: 

برخی طرح های نمایندگان براساس مصالح و شرایط روز نیست 

محکومیت  در  قم  علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه   
پیامبر  و  مجید  قرآن  مقدس  ساحت  به  اهانت 

اسلام)ص( بیانیه ای صادر کرد. 
جامعه  عمومی  روابط  پنجشنبه  روز  گزارش  به 
مدرسین حوزه علمیه قم، در متن این بیانیه آمده 
است: حادثه دردناک و شرارت آمیز اهانت به ساحت 
مقدس قرآن مجید و سوزاندن مصحف شریف الهی 
این حرکت  و غیرقابل گذشت است.  بزرگ  جنایتی 
گرچه توسط جمعی از جاهلان حقیر و بداندیش واقع 
شد اما پشت پرده های پیچیده و کینه توزانه ای دارد که 
در یک زنجیره پلید در حال فعالیت است و خصمانه 

علیه مقدسات اسلامی کار می کند.
خصمانه  سیاست  می افزاید:  بیانیه  این 
و  بین الملل  صهیونیسم  توسط  که  اسلام ستیزی 
استکبار جهانی هدایت می شود در اندیشکده ها و 
سازمان های صهیونیستی امریکا و برخی دولت های 
مزدوران  به  اجرا  برای  و  طرح ریزی شده  اروپایی 

جنایت کار سپرده می شود.

در متن جامعه مدرسین حوزه علمیه قم تصریح 
شده است: جامعه مدرسین حوزه علمیه قم این اقدام 
شنیع و همچنین بازنشر کاریکاتورهای اهانت آمیز 
سلم(  و  آله  و  علیه  اکرم)صلی الله  رسول  به  نسبت 
اسلامی  امت  می دارد:  اعلام  و  می کند  محکوم  را 
و همچنین هر انسان آزاده و متفکری این اقدام را 
محکوم می کند و با آن مقابله عالمانه و عمیق خواهد 
کرد. اقدامات ضد اسلامی جنون آمیز در بستر یک 
منطق آمریکایی شکل گرفته است و آن خطر ظهور 
تمدن اسلامی و بر هم خوردن نظم جهانی آمریکایی 
است. امروز اسلام دشمن درجه اول استکبار و جریان 
کفر و ظلم بین المللی است و به همین خاطر با تمام 

قوا به مصاف اسلام و امت اسلامی آمده اند.
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم تاکید کرده است: 
منفعل  اسلام ستیزی  و  اسلام هراسی  مقابل  در  ما 
عمل نخواهیم کرد و با اراده بیشتری به تعمیق و ترویج 
معارف قرآنی خواهیم پرداخت. نور پر فروغ قرآن و 
از  سرشار  که  شریف  مصحف  این  عظمت  و  شکوه 

معارف الهی و انسانی است با جان و نفوس مسلمین 
گره خورده است و هرگزخاموش نخواهد شد.

این بیانیه می افزاید: نهادهای بین المللی اسلامی و 
اندیشمندان جهان اسلام، خط خبیث اسلام ستیزی 
را قطع  این شجره ملعونه  و ریشه های  را بشناسند 
کنند. اهانت به ساحت مقدس نبی اکرم)صلی الله 
علیه و آله و سلم( و قرآن کریم با بهانه آزادی عقیده 
در حقیقت ذبح آزادی و مثله مثله کردن جنایت آمیز 
عقیده است. در متن جامعه مدرسین حوزه علمیه قم 
خاطرنشان شده است: لازم است وزارت محترم امور 
خارجه و نهادهای حقوقی بین المللی قاطعانه نسبت 
به این اهانت های زنجیره ای و هدفمند واکنش نشان 
دهند و از اندیشه و اعتقاد بیش از یک و نیم میلیارد 
مسلمان دفاع کنند. »الاسلام یعلوا و لایعلی علیه« 
حقیقتی است که امروز به یک واقعیت عینی تبدیل 
شده است و شیطان های بزرگ و کوچک را از بلاد 
اسلامی و همچنین حکومت بر مستضعفان جهان 

رجم و طرد خواهد کرد. 

 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: نگرانم 
از این که با بی توجهی ها، شاهد موج جدیدی از بیماری 
کرونا باشیم؛ همکاران ما هم خسته هستند و ممکن 
حضور  خدمت رسانی  صحنه  در  آنها  از  خیلی  است 
نداشته باشند و نگرانم که همکارانم قربانی بی توجهی 

برخی افراد شوند. 
به گزارش ایرنا به نقل از وزارت بهداشت، سعید نمکی 
روز پنجشنبه در نشست کمیته ملی شهید خدمت که 
با حضور معاون رییس جمهوری و رییس بنیاد شهید و 

امور ایثارگران، معاونان و مدیران ارشد وزارت بهداشت، 
بنیاد شهید و امور ایثارگران، سازمان برنامه و بودجه و 
سازمان امور استخدامی برگزار شد، افزود: زمانی که 
برای شهدای خدمت کادر بهداشتی و درمانی به مقام 
معظم رهبری نامه نوشتم، ایشان با محبت ویژه ای که 
دارند در کوتاه ترین زمان و کمتر از ۲4 ساعت پاسخ نامه 

را دادند و اعلام رضایت کردند.
وی ادامه داد: افتخار داشتم که از روز سوم جنگ در 
مناطق جنگی حضور داشته باشم اما تفاوت آن زمان 

با شرایط کنونی این بود که می دانستیم دشمن از چه 
مسیری می آید. در شرایط پاندمی کرونا، عزیزترین افراد 
در کنار و روبه روی ما نشسته اند و ممکن است بمب 

ویروس باشند و ما خبر نداشته باشیم.
نمکی اظهار کرد: دستورالعمل شهدای خدمت برای 
کادر بهداشتی و درمانی منطبق بر چارچوب آیین نامه 
شهدای خدمت باید بسرعت و با همکاری بخش های 
مختلف، تهیه و بعد از بررسی و تصویب در این کمیته، به 

دانشگاه های علوم پزشکی ابلاغ شود

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:
سوزاندن مصحف شریف الهی جنایتی بزرگ و غیرقابل گذشت است

وزیر بهداشت:

 نگران موج جدید کرونا هستیم

دکتراکبر نصراللهی *
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  واکسن آنفلوانزا؛ از نحوه ی عملکرد تا عوارض جانبی

سلامت 

لذت بازگشت به مدرسه چیزی جز در آغوش کشیدن دوستان و هم شاگردی ها 
و جست وخیز کردن با آن ها نیست. اما این ویروس موذی اصلی ترین لذت ها را 
از همه ما سلب کرده است. بنابراین لازم است که فرزندتان را نسبت به مراقبت 

از دیگران حساس کنید.
هیچ چیز به اندازه بازگشایی مدارس و روز اول مدرسه هیجان انگیز نیست. 
بخصوص برای سال اولی ها که احساسات متفاوتی شادی، ترس، هیجان، 
اضطراب، احساس غربت و غیره را به صورت یکجا تجربه می کنند. اگر در 
سال های گذشته، شب قبل از مدرسه همه کیف، دفتر، قلم و تمام لوازم مدرسه 
را آماده می کردند امسال ضدعفونی کننده، ماسک و احتمالًا دستکش نیز به 
لوازم مدرسه اضافه شده است. بدون شک امسال همه گیری کووید 19، شرایط 
را برای دانش آموزان و خانواده ها سخت و دشوار کرده است. اما واقعیت این 
است که نمی توان پایان کووید 19 را پیش بینی کرد و نمی توان روال عادی 
زندگی را از دست داد. هر چه هست از شنبه مدارس بازگشایی می شوند و خیلی 
از فرزندان ما در این شرایط راهی مدرسه خواهند شد. بنابراین لازم است که 
برخی توصیه ها را برای حفاظت فرزندانتان از کووید 19 به خاطر داشته باشید تا 

به امید خدا این سال تحصیلی نیز با سلامت به پایان برسد.
کووید ۱۹ و تحصیل

ماه هاست که دانش آموزان به دلیل قرنطینه مدرسه را ترک کرده و خانه نشین 
شده اند. از طرف دیگر ترس از ابتلا به ویروس کرونا مزید بر علت شده است 
برخی  برای  که  است  درست  شود.  سخت تر  اندکی  مدرسه  به  بازگشت  که 
دانش آموزان و والدین کنار آمدن با شرایط جدید آموزش در مدرسه و رعایت 
پروتکل های بهداشتی ساده تر و کم استرس تر از آموزش از راه دور است اما 
کم نیست تعداد والدینی که از فرستادن فرزندانشان به مدارس وحشت دارند. 
با این حال باید با شرایط جدید کنار آمد و والدین باید بدانند که احتمالًا به غیر 
از توصیه های لازم و گذاشتن ماده ضدعفونی کننده در کیف فرزندانشان کار 
زیادی از دستشان برنمی آید. با وجود اینکه مسئولین بهداشتی و کادر مدرسه 
بیشترین مسئولیت را در ایجاد فاصله اجتماعی، کنترل های بهداشتی، کاهش 

نفرات حاضر در کلاس ها و مراقبت از بچه ها دارند اما لازم است که والدین نیز 
به نوبه خود وظایفشان را در قبال فرزندانشان و حفظ سلامتی آن ها در شرایط 

همه گیری بیماری انجام دهند. 
در ادامه چند توصیه داریم که بهتر است والدین قبل از فرستادن فرزندانشان 

به مدرسه به خاطر بسپارند:
استفاده از موبایل و تبلت را محدود کنید

در مدت قرنطینه و دوری از مدرسه تقریباً تمام بچه ها عادت کرده اند شب ها را 
دیروقت بخوابند و بیشتر زمان خود را مقابل تلویزیون، تبلت و موبایل بگذرانند. 
به آن ها بگویید قرنطینه تمام شده و باید منظم باشند. زمان استفاده از این 
وسایل را محدود کنید و شب ها زودتر خاموشی را بزنید. روزهای اول مدرسه 
زودتر از خواب بیدارشان کنید و آن ها را به خوبی برای رفتن به مدرسه مجهز 

کنید.
قبل از فرستادن فرزندتان به مدرسه دمای بدن او را چک کنید

اصلی ترین  از  یکی  بدن  حرارت  درجه  افزایش  و  تب  که  می دانید  حتماً 
علائم ابتلا به بیماری کووید 19 است. بنابراین بهتر است که هر روز صبح و 
قبل از رفتن به مدرسه، دمای بدن فرزندتان را کنترل کنید. درست است که 
اندازه گیری درجه حرارت بدن همیشه برای مقابله با کووید 19 مؤثر نیست 
چون ممکن است فرد مبتلا فاقد علامت باشد و یا اینکه درجه حرارت بالای 
بدن ارتباطی به ابتلا به کروناویروس نداشته باشد. با این حال این کار علاوه بر 
حساس تر کردن فرزندتان نسبت به وجود کروناویروس می تواند خیال خودتان 

را نیز تا حدودی راحت کند.
خوراکی ها و ناهار فرزندتان را در خانه تهیه کنید

بهتر است میان وعده، خوراکی ها و احتمالًا ناهار فرزندتان را در منزل تهیه 
کرده و در کیفش قرار دهید. به او بگویید که حتی در صورت باز بودن بوفه 
مدرسه و یا سوپرمارکت های نزدیک، از خرید خوراکی های بیرون خودداری 
کرده و تغذیه ای که شما برایش تهیه کردید را میل کند. یادتان باشد کیک یا 
بیسکوییت خانگی یا میوه و غذایی که شما از منزل در کیف فرزندتان می گذارید 

سالم تر و بهداشتی تر است.
رفت و آمد به مدرسه را کنترل کنید

اگر امکانش را دارید خودتان و با وسیله شخصی تان فرزندتان را به مدرسه 
برسانید. این کار باعث کاهش انتشار ویروس در حین رفت و آمد به مدرسه 
می شود. در غیر این صورت حتماً از سرویس های مطمئن مدارس برای ایاب 
و ذهاب آن ها استفاده کنید. این کار خطر سرایت ویروس در اتوبوس یا هر نوع 
وسایل حمل ونقل عمومی دیگر را کاهش می دهد. از سلامت راننده سرویس 
و آشنایی وی با پروتکل های بهداشتی مطمئن شوید. به فرزندتان یاد دهید 
که بعد از پیاده شدن از ماشین و ورود به مدرسه دست های خود را بشوید و یا 

ضدعفونی کند.
ماسک از همه مهم تر است

احتمالًا تشویق کودکان به استفاده از ماسک و کنترل آن روی صورت بچه ها 
بزرگ ترین چالش والدین و کادر مدرسه خواهد بود. در هر صورت به فرزندتان 
یاد دهید که با ماسک بینی و دهان خود را بپوشاند و آن را مدام دستمالی نکند. 
اگر از ماسک های پارچه ای و قابل شستشو استفاده می کنید از انواع کودکانه 
آن تهیه کنید. به این ترتیب که علائق یا رنگ مورد علاقه او را در تهیه ماسک 
اعمال کنید. به عنوان مثال اگر فرزندتان طرفدار مرد عنکبوتی است بهتر است 

ماسکی تهیه کنید که نشانی از این شخصیت روی ماسک داشته باشد. در این 
صورت احتمال اینکه فرزندتان ماسک را بیشتر استفاده کند و یا در یک چشم 

برهم زدن آن را گم نکند بیشتر می شود.
اهمیت شستشوی دست ها را به او بیاموزید

شاید به نظرتان ساده بیاید اما آموزش و ترغیب بچه ها به شستشوی مرتب 
دست ها کار چندان ساده ای نیست. با این حال تمام سعی تان را بکنید تا 
اهمیت شستشوی دست ها را به او یاد دهید. به او بگویید که این کار باعث 
حفظ جان او و تمام اعضای خانواده می شود. به او یادآور شوید که هر بار 
که منزل را ترک می کند، از ماشین پیاده می شود، به مدرسه می رسد، بعد از 
کلاس به حیاط می رود، بعد از دستشویی و بعد از لمس هر وسیله ای در مدرسه 

دست های خود را با آب و صابون و با دقت بشوید.
او را نسبت به مراقبت از دیگران حساس کنید

لذت بازگشت به مدرسه چیزی جز در آغوش کشیدن دوستان و همشاگردی ها 
و جست وخیز کردن با آن ها نیست. اما این ویروس موذی اصلی ترین لذت ها 
به  را نسبت  بنابراین لازم است که فرزندتان  از همه ما سلب کرده است.  را 
مراقبت از دیگران حساس کنید. این کار صرفاً با حفظ فاصله ممکن خواهد 
بود. بچه های کوچک ذاتاً بشردوست و مهربان هستند. بنابراین زمانی که به او 
بگویید اگر ماسک بزند دوستانش مریض نمی شوند تأثیر بیشتری دارد. برای 
بچه هایی که کمی بزرگ تر هستند بگویید که باید از نزدیک شدن به دوستان 
و بازی های گروهی بپرهیزند و مراقب همکلاسی هایی که عطسه یا سرفه 
می کنند باشند. به آن ها یادآور شوید که در زمان همه گیری ویروس ما مسئول 
سلامتی دیگران نیز هستیم. چون اگر دوستانمان مریض شوند ما نیز در امان 
نخواهیم ماند. در خصوص نوجوانان کار کمی ساده تر است و می توان با آن ها 
شفاف تر صحبت کرد. به آن ها یادآور شوید که نمی توانند زمان زیادی را بیرون 
از مدرسه و با دوستانشان سپری کنند و اینکه زمان مناسبی برای رفت و آمد به 

خانه هم شاگردی ها برای درست خواندن نیست.
بعد از مدرسه فرزندتان را به حمام بفرستید

را  لباس هایشان  تمام  منزل  به  از رسیدن  بعد  که  را عادت دهید  فرزندانتان 
عوض کرده و به حمام بروند. به او بگویید که درک می کنید که خسته است و نیاز 
به استراحت دارد اما حمام کردن تمام آلودگی های احتمالی را از بین می برد و 
برای سلامتی اش مفید است. یادتان باشد که کودکان معمولًا کمتر علائم ابتلا 
به کروناویروس را نشان می دهند اما می توانند ناقل های جدی باشند و ویروس را 
از خارج به داخل منزل بکشانند. بنابراین تعویض لباس، شستشوی مرتب آن ها و 
حمام کردن بعد از مدرسه برای مقابله با هر نوع آلودگی احتمالی بسیار مؤثر است.

نسبت به سلامت روحی کودکان بیش از گذشته حساس باشید
با وجود تمام استرس و ترسی که ابتلا به کروناویروس به همراه دارد اما در 
مقابل کودکان از بزرگنمایی این نگرانی و همچنین از تحقیر افرادی که به این 
ویروس مبتلا شده اند بپرهیزید. یادتان باشد که درس خواندن و انجام تکالیف 
مدرسه به خودی خود برای کودکان استرس زا است بنابراین نباید شرایط را بدتر 
کنید. فراموش نکنید که این شرایط سخت برای همه وجود دارد و تمام جهان 
را درگیر کرده است. بدانید که مسئولان بهداشتی هر کشوری برای سلامتی 
دانش آموزان تدابیر لازم را اندیشیده اند و شما بهتر است با رعایت بهداشت که 
شامل زدن ماسک، شستشوی مرتب دست ها، عدم لمس صورت و حفظ فاصله 

اجتماعی به زندگی خود ادامه دهید و به فرزندانتان استرس وارد نکنید.

نکاتی برای حفظ سلامت دانش آموزان در روزهای کرونایی

تشدیدکننده های گاستریت را بشناسید:بازگشت به مدرسه در سایه کرونا

ورم معده دارید؟ این ۴ عادت را ترک کنید

گاستریت یا همان ورم معده یک مشکل التهابی در مخاط معده است. خوشبختانه 
این مشکل می تواند موقتی و گذرا باشد اما اگر به موقع و به خوبی درمان نشود 
ممکن است به یک بیماری گوارشی مزمن تبدیل شود. حتما می دانید که معده 
یکی از مهم ترین اجزای دستگاه گوارش است و اگر این عضو مهم دچار مشکل شود 
سیستم بدن به طور کلی به هم می ریزد. چینی ها ضرب المثلی دارند که می گوید: 
»اگر مریضی در معده نباشد مریض نمی میرد«. یعنی این که هیچ بیماری تا زمانی 
که معده را دچار مشکل نکند فرد را از پا نمی اندازد. بنابراین باید هر چه بیشتر مراقب 
معده تان باشید. برخی از عادت ها هستند که معده را به فشار می اندازند. بنابراین اگر 

شما دچار ورم معده هستید باید از این عادت ها دوری کنید.
در معده چه خبر است؟

مخاطی که جداره معده را پوشانده است آن را از اسید و میکروب های موجود 
محافظت می کنند. اگر این پوشش محافظ تحریک شده و یا آسیب دیده باشد 
ممکن است یک واکنش التهابی ایجاد شود. به التهاب مخاط معده گاستریت یا ورم 
معده گفته می شود. این مشکل معمولا به دلیل وجود برخی باکتری ها یا مصرف زیاد 
مسکن های ضدالتهابی بروز می کند. اگر شما نیز از ورم معده رنج می برید بهتر است 
در گام اول به پزشک مراجعه کنید تا درمان مناسب را دریافت کنید. در کنار درمانتان 
نیز برخی عادت های نادرست را ترک کنید تا وضعیت حادتر نشود. در ادامه بیشتر در 
خصوص بدترین عادت هایی که می تواند ورم معده را به دردسری جدی تبدیل کند 

صحبت می کنیم.
مصرف مواد غذایی و ترکیبات محرک مخاط معده

یکی از بدترین عادت هایی که فرد مبتلا به ورم معده می تواند داشته باشد مصرف 
ترکیبات یا مواد غذایی تحریک کننده مخاط معده است. این قبیل مواد غذایی بیش 
از پیش به مخاط گوارشی آسیب زده و علائم ورم معده را تشدید می کنند. از جمله 
این مواد محرک می توان به نوشیدنی های الکلی، مصرف دخانیات و همچنین قهوه 
و چای پررنگ اشاره کرد. لازم است که به جای نوشیدنی های مضر، نوشیدنی های 
آب  و  طبیعی  آبمیوه های  از  می توانید  مثال  عنوان  به  کرد.  جایگزین  را  سالم تر 
سبزیجات طبیعی استفاده کنید. یادتان باشد که برخی ادویه ها مانند زنجبیل، 
فلفل و خردل نیز می تواند باعث تحریک و حساس شدن مخاط معده شود. علاوه بر 
این، با وجود این که مصرف قند و مواد غذایی شیرین فی الفور باعث ناراحتی معده 

نمی شود اما در طولانی به معده آسیب می رساند.
تغذیه نامناسب

اگر خدای نکرده از ورم معده حاد یا مزمن رنج می برید باید در حین صرف غذا 
برخی اصول را به خوبی رعایت کنید. به این ترتیب که توصیه می شود روزانه 5 وعده 
غذایی سبک میل کنید و از پرخوری یا مصرف غذاهای سنگین بپرهیزید. چون این 
کارها باعث می شود که عمل هضم غذا به سختی صورت بگیرد و فردی که دچار ورم 
معده است این وضعیت را به سختی تحمل می کند. همچنین لازم است که هر غذا 
را به خوبی بجویید تا حدی که در حین بلع به میزان کافی تغییر کرده باشد. حتما 
در محیطی آرام و بدون عجله غذا میل کنید و از هر نوع بحث و مشاجره در حین 
صرف غذا بپرهیزید. یادتان باشد که غذای ساده ای برای خوردن انتخاب کنید و مواد 
غذایی مختلف را با هم قاطی نکنید. علاوه براین، میوه ها را در ساعات میانی صبح یا 
ساعات میانی بعدازظهر میل کنید. اگر از ورم معده رنج می برید بهتر است وعده های 
صبحانه و ناهار و همچنین عصرانه را بیشتر میل کنید و برای شام غذای سبک و 
کم حجمی انتخاب کنید. توصیه می شود وعده شام را نیز به آخر شب موکول نکرده 

و تا حد امکان زود میل کنید.
زیاده روی در مصرف داروهای ضداسید

اکثر افرادی که از سوزش معده یا ورم معده رنج می برند برای تسکین ناراحتی 
و علائم خود به طور افراطی داروهای ضداسید مصرف می کنند. با این حال باید 
بدانید که این قبیل داروها و یا درمان هایی که پایه جوش شیرین دارند صرفا باید در 
مواقع خاصی مصرف شوند. علاوه بر این بهتر است که این داروها را فقط با تجویز و 
طبق دستور پزشک مصرف کنید. داروهای ضداسید راه حل درمان مشکل ورم معده 
نیستند و حتی ممکن است در طولانی مدت به دستگاه گوارش آسیب بزنند. چون با 
ترشحات گوارشی وارد واکنش شده و ممکن است باعث بروز بیماری های گوارشی 
دیگر شوند که در آینده به مراتب حادتر خواهند شد. خوشبختانه مواد غذایی مناسبی 

مانند سیب، خیار، پاپایا و غیره وجود دارد که باعث تسکین سوزش معده می شوند.
استرس

یکی دیگر از عادت هایی که باعث تشدید گاستریت می شود استرس است. این 
مشکل عصبی رایج باعث افزایش ترشح اسیدهای گوارشی می شود که عامل ورم 
معده هستند. در این صورت، درمان کامل ورم معده باید همراه عادت ها و سبک 
می کنیم  توصیه  است.  همراه  بیشتری  ذهنی  آرامش  با  که  باشد  جدید  زندگی 
برای کاهش و کنترل استرس هایتان به سراغ چای ها و دمنوش های آرام بخش یا 

مکمل های مناسب و همچنین ورزش هایی مانند یوگا، مدیتیشن یا تای چی بروید.
خلاصه اینکه....

اگر ورم معده دارید از افتادن در دام عادت هایی که ذکر شد بپرهیزید. چون با 
رعایت موارد اشاره شده علائم ورم معده تا حد مطلوبی تسکین پیدا کرده و کیفیت 
زندگی تان بهتر می شود. با این حال اگر از این بیماری رنج می برید و یا به تازگی علائم 
اولیه آن را مشاهده کرده اید حتما به پزشک مراجعه کنید تا مشکل و شدت آن را 

تشخیص داده و درمان مناسبی را شروع کند.

شیلد به اندازه ماسک در پیشگیری از 
کووید ۱۹ تاثیر ندارد

در  ماسک  برای  مناسبی  جایگزین  پلاستیکی  شیلدهای  معتقدند  محققان 
پیشگیری از بیماری کووید 19 نیستند.

محققان دانشگاه کالیفرنیا دریافتند شیلدهای پلاستیکی صورت محافظ های 
ضعیف تری نسبت به ماسک های استاندارد هستند. این شیلدها دور از صورت قرار 
می گیرند و در قسمت پایین و پهلوها شکاف دارند و در صورت سرفه یا عطسه فرد 

حامل کروناویروس، قطرات بیشتری به فضا پخش می شوند.
این آزمایشات در مورد استفاده از ماسک های دارای فیلتر هوا هم نشان داد که 
انها به اندازه ماسک های معمولی مؤثر نیستند. دکتر »راوینا کولار«، سرپرست تیم 
تحقیق، در این باره می گوید: »افراد نباید به ماسک های دارای فیلتر هوا یا شیلدها 
اتکاء کنند. آنها به قدر کافی ویژگی محافظتی ندارند.« وی تاکید می کند: »افراد 
باید از ماسک های معمولی استاندارد استفاده کرده و فاصله اجتماعی را نیز رعایت 
نمایند.« محققان معتقدند ماسک های معمولی عملکرد بهتری در محدودکردن 

انتقال ذرات آلوده به کروناویروس و در نهایت پیشگیری از بیماری کووید 19 دارند.

اگر چه تومور مغزی کودکان سومین سرطان شایع در بچه ها است، ولی به دلیل 
عدم آشنایی والدین با علائم این بیماری، اغلب زمانی به پزشک مراجعه می کنند 

که تومور به مرحله پیشرفته رسیده است.
گفتگویی  در  فقرات،  ستون  و  اعصاب  و  مغز  جراح  مقدم  محمدی  علی 
گفت: تومور مغزی کودکان دلیل مشخصی ندارد ولی زمانی شروع می شود 
که سلول های طبیعی دچار جهش در DNA می شوند، این جهش ها باعث 
می شوند سلول ها با سرعت بالاتری رشد و تقسیم شوند و پس از مدتی به تومور 

تبدیل می شوند.
وی تصریح کرد: علائم به ظاهر غیر مرتبط باعث می شود که آخرین مرحله 
مراجعه خانواده ها به متخصص مغز و اعصاب باشد، به عبارت دیگر ابتدا والدین 
مشکلات فرزند خود را ناشی از سرماخوردگی، گوارش و حتی بینایی و چشم 
می پندارند و همین امر باعث می شود که وقتی تومور به حالت تهاجمی می رسد 

متوجه اختلالات موجود در مغز کودک شوند.
محمدی مقدم ادامه داد: لکنت زبان، عدم تعادل، اختلال در بلع، مشکلات 
حافظه، مشکلات شنوایی، تغییر شخصیت یا رفتار، حرکت غیر طبیعی چشم، 
سردرگمی، تحریک پذیری، از دست دادن اشتها یا اختلال در تغذیه، ضعف یا 
از بین رفتن احساس در بازو یا پا تنها بخشی از علائم وجود تومور مغزی کودکان 

است و خانواده ها نباید از این موارد به سادگی بگذرند.
وی با بیان اینکه وجود لکه روی جمجمه و حتی پوست نوزاد یکی از نشانه های 
تومور مغزی در شیرخواران است، افزود: ملاج فضایی نرم و بدون استخوان در 
جلوی جمجمه است که در شیرخواران قبل از پوشش کامل استخوانی جمجمه 
قابل لمس است. بالا رفتن فشار داخل جمجمه سبب برجسته و سفت شدن 
ملاج می شود گاهی لک های پوستی، توده های کوچک متعدد زیرپوست و علائم 
مشابه که به راحتی از چشم دور می مانند اولین نشانه های ابتلاء به سندرومی 
به نام »نوروفیبروماتوز« هستند که شامل تومورهای متعدد سیستم عصبی و 
درگیری همزمان پوستی است. محمدی مقدم گفت: بی قراری نوزادان را باید 
جدی گرفت، از آنجایی که آنها قادر به صحبت کردن و یا اشاره کردن به محل درد 
نیستند باید بی قراری شیرخواران را با اهمیت دانست، این بی قراری ممکن است 
به دلیل سردرد نوزاد باشد و گاهی با استفراغ و بردن مکرر دست به سمت سرش 
همراه است. این متخصص مغز و اعصاب اضافه کرد: والدینی که در خانواده خود 
سابقه تومور مغزی دارند باید بیش از سایرین با تغییرات کودک خود توجه کنند 
چرا که عوامل وراثتی، ژنتیک و سابقه خانوادگی خطر ابتلاء به تومورهای مغزی 
در برخی از کودکان را افزایش می دهد. وی با بیان اینکه به اندازه سر کودک تا 
قبل از دوسالگی باید توجه داشت، افزود: به دلیل باز بودن درزهای جمجمه 
اطفال تا 19 ماهگی ممکن است تومورهای مغزی از داخل به جمجمه فشار وارد 

کند و همین امر باعث رشد غیرعادی سر شود.
محمدی مقدم خاطرنشان کرد: یکی از نشانه های تومور مغزی در کودکان 
انحراف پیدا کردن چشم ها است، این انحراف اگر به دلیل بالا رفتن فشار داخل 
جمجمه باشد معمولًا به سمت پایین است اما فلج عصب های چشمی به دلیل 
ضایعه مغزی ممکن است به انحراف چشم ها به هر سمت منجر شود به همین 
دلیل این اتفاق باید مهم و جدی در نظر گرفته شود، درهرحال آنچه مسلم است 
والدین باید حداقل تغییرات رفتاری و جسمی کودک را با حساسیت دنبال کنند 

تا در صورت وجود تومور مغزی بتوان آن را در همان مراحل ابتدایی درمان کرد.

یک جراح مغز و اعصاب عنوان کرد؛

علائم تومور مغزی در بچه ها
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کار آفرین اهل قم و بنیانگذار گروه صنعتی-پژوهشی 
زر جزییات طرح "مشارکت با مردم در توسعه ملی و 

حمایت از تولید تشریح کرد.
مرتضی سلطانی در نشستی خبری با خبرنگاران 
قم اظهارداشت :من بعنوان کسی که معتقد بودم این 
مدل حمایت از تولید باید برای سرزمین عزیزم تغییر 
می کرد، رفتم و یک کار عملیاتی تحت عنوان طرح 
"مشارکت با مردم در توسعه ملی و حمایت از تولید" 

آماده کردم که جزئیاتی از آن را بیان می کنم.
بنده  زرکام،  توسعه شرکت  برای طرح   : افزود  وی 
3۰۰میلیون دلار از صندوق توسعه ملی تقاضا دادم 
که طرح تصویب شد؛ یعنی صندوق توسعه ملی 3۰۰ 
میلیون دلار برای ماشین آلات و تکنولوژی بدهد و 
گروه زر هم از درآمد خود، هزینه ریالی طرح را بدهد؛ 
توضیح بیشتر این که ما هم از منابع خودمان هزار یا 
۲هزار میلیارد تومان، سالن بسازیم و تأسیسات بزنیم و 
کارهای دیگر را انجام دهیم؛ این دو در کنار هم و قرار 
بود این پروژه بزرگ انجام شود؛ البته که من بعنوان 
مدیرعامل شرکت، راهی جز این نداشتم و باید تابع 
این سیستم می شدم؛ اما بعد از مدتی که آرزو داشتم 
این مدل حمایت های بانکی عوض شود، باید یکی از 
شرکت ها را به بورس و بازار سرمایه می بردیم، و چون 
و  ملی  برند  شفاف،  بود  شرکتی  ماکارون  زر  شرکت 
مورد تأیید مردم، آمادگی رفتن به بورس را داشت، اما 
سخت بود؛ چون ما بخش خصوصی بودیم؛ برای این 
کار دوبار آگهی بهم خورد اما دفعه سوم موفق شدیم و 
بالاخره این شرکت را به بازار سرمایه بردیم؛ و ارز اولیه را 
تحت عنوان غزر )غذایی زر( ارائه دادیم؛ پول و منابعی 
که از آنجا بیرون آمد، بعنوان یک مدل برداشتم و رفتم 
گذاشتم روی میز بانک های کشور، صندوق توسعه 
ملی و بانک مرکزی؛ گفتم  آقای بانک مرکزی و آقای 
بانک کشاورزی بعنوان بانک لیدر؛ تو برای من 3۰۰ 
 1۰۰ کردی؛  تصویب  طرح  این  برای  دلار  میلیون 
میلیون دلار آن را گرفتم و ماشین آلات خریدم و ۲۰۰ 
میلیون دلار را هم هنوز نگرفتم؛ گفتم پیشنهاد و مدل 
و طرح جدید دارم و آن این که آن ۲۰۰ میلیون دلاری 
که هنوز نگرفتم را انصراف می دهم و نمی خواهم، 
و این 1۰۰ میلیون دلاری هم که تا الان گرفتم، می 
خواهم همین امروز و با نرخ آزاد، بروم و تسویه کنم؛ 
گفتند مگر می شود؟ که پاسخ دادم من منابع دارم می 
خواهم منابع را ببرم؛ بعد گفتند طرح را چطور تمام 

می کنید؟ که گفتم بازهم با مشارکت مردم. 
این فعال صنعت ایران ادامه داد: من امروز اعلام 
می کنم که بجای بانک، مردم با من شریک شدند؛ 
رفتم ۲4۰۰ میلیارد تومان به قیمت ETF، آن 1۰۰ 
میلیون دلاری که وام گرفته بودم را همراه با بهره  اش، 
همه را تسویه کردم و آن شرکت دیگر پاکیزه شد و در 
نهایت بعنوان یک مدل گذاشتم روی میز نظام مقدس 
جمهوری اسلامی و مسئولین و گفتم از این به بعد هر 
کس خواست طرحی در این کشور اجرا کند، برود 
شرکت تولیدی خود را شفاف کرده و به بازار سرمایه 
وارد کند و با مردم مشارکت کند و مردم را شریک کند 
تا مردم به آن منابع دهند و بعد طرح اجرا کند. اگر 
این طرح به معنای واقعی اجرا شود باید گفت که دیگر 
تمام شد آن دوران که وزیر و وکیل را ببینی و پارتی بازی 
کنی و منابع ملت را برداری با هزار زد و بند از بانک های 
دولتی بیرون بکشی و بعد تولید نیم بند اجرا بکنید یا 

نکنید.
سلطانی اضافه کرد: من بعنوان فرزند ایران اسلامی 
و سرباز صنعت نظام جمهوری اسلامی، از یک هفته 
پیش مدل جدید "مشارکت با مردم در توسعه ملی و 
حمایت از تولید" را، روی میز نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران و مسئولین گذاشتم که دیگر این مدل 
حمایت از تولید که به نظر بنده تا کنون مسیر غلطی 
را طی می کرد، با مدلی که بنده ارائه کردم، تغییر کند.
وی ادامه داد: اگر صد تا از این کارخانه هایی که 
دارم را ساخته بودم باعث افتخار نبود، بلکه ارائه این 
مدل برای من افتخار بود که دوست داشتم قبل از 

مرگ خود، آن را برای کشورم ارائه کنم؛ و به نظرم این 
مدل حمایت از تولید، خودش یک سرمایه برای کشور 
است.این فعال صنعت ایران اضافه کرد: با اجرای این 
مدل حمایت از تولید، دیگر پسرخاله گی و پارتی بازی 
و رانت و بوروکراسی ممنوع می شود و هر کسی که 
ادبیات تولید را بلد بود به بازار سرمایه می رود و با مردم 
مشارکت می کند و کارخانه می سازد و دیگر مواردی 
مثل این که پسرخاله ام رئیس بانک است نخواهیم 
داشت و بانک ها فقط باید برای سرمایه گذاری کوتاه 

مدت حاضر به مشارکت باشند.
وی گفت: به شما قول می دهم با اجرای این طرح، 
جوانان تحصیلکرده و با انگیزه ایران اسلامی، لیاقت 
کشورهای  مثل  و  آید  می  کار  به  شان  توانمندی  و 

پیشرفته دنیا در عرصه صنعت، خواهیم شد.
سلطانی خاطرنشان کرد: این اتفاق چیزی بود که از 
خدا خواستم قبل از مرگ خودم بتوانم آن را روی میز 

نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران بگذارم.
تکیه به تسهیلات بانکی برای

 تولید آسیب زا است
وی دربخش دیگیری از سخنان خود باتاکید براینکه  
تکیه به تسهیلات بانکی برای تولید آسیب زا است 
گفت :تنها راه  برون رفت از وضع موجود در بخش 
نیروهای متخصص و دلسوز و  به  تولید کشور تکیه 

اعتماد به جوانان تحصیل کرده داخلی است.
سلطانی با بیان این که متأسفانه واژه حمایت، تولید 
را در کشور ما دچار مشکل کرده است اظهارداشت: 
اگر امروز تولید و اشتغال ما مشکل دارد برای وجود 
واژه غلطی به نام حمایت است، چرا که واژه حمایت 
در کشور ما غلط تعریف شده است؛ یعنی مثلا در سال 
های اخیر، برخی که معلوم نیست ادبیات تولید را بلد 
بودند یا نبودند، فقط دنبال این بودند که بروند از وزیر و 
وکیل نامه بگیرند و با مراجعه به بانک ها، منابعی بگیرند 
تا طرح های خود را اجرا کنند و در نتیجه سرنوشت 
صنعت و اقتصاد کشور هم، به وضعیت فعلی دچار 

شده است.
این فعال صنعت ایران، تأکید کرد: تولید با پارتی 
بازی اتفاق نمی افتد کما اینکه با پول بالشت بابا و ننه 
هم اتفاق نمی افتد؛ بلکه تولید ادبیات خودش را دارد.
وی با بیان این که در تمام 4۰ سال اخیری که افتخار 
دارم بعنوان سرباز صنعت کشور فعالیت کنم، به این 
نتیجه رسیدم که آفت صنعت کشور تحت تعریف غلط 
از حمایت از تولید، دچار مشکل شده است، گفت: 
ایران سرزمینی است که بیشترین استعدادها را دارد 
و جوانان تحصیلکرده و مستعد بسیاری در این کشور 
عزیز وجود دارند؛ همچنین فرصت هایی استثنایی 
داریم که همه دنیا حسرت داشتن آن ها را می خورند، 

اما چرا باید حال و روز ما این باشد؟ در حالی که تمام 
مسئولین هم دغدغه شان این بوده که کشور ساخته 

شود.
حمایت از تولید با تکیه بر حمایت های بانکی 

اتفاق نمی افتد 
سلطانی با بیان این که حمایت از تولید با تکیه بر 
افتد، گفت: منابع  اتفاق نمی  بانکی  حمایت های 
بانک های دنیا مربوط به سرمایه گذاری های کوتاه 
گذاری  سرمایه  و  است  گردش  در  سرمایه  و  مدت 
های کارخانه ها و سرمایه گذاری های بلند مدت، از 
بازار سرمایه تهیه می شود؛ یعنی یک شرکت تولیدی 
حساب و کتاب اش را شفاف می کند، مالیاتش را سر 
موقع می دهد و با سود و زیان شفاف به بازار سرمایه 
می رود و از طریق بازار سرمایه با مردم شریک می شود 
و در نهایت با کسب منابع، می رود و طرح بلند مدت 
اجرا می کند؛ در نتیجه مردم هم پشت آن هستند؛ 
پس بانک باید سرمایه گذاری کوتاه مدت داشته باشد 
و سرمایه گذاری بلند مدت باید به واسطه بازار سرمایه 

باشد.
وی تصریح کرد: سال هاست که انگیزه های جوانان 
و فرصت های اقتصادی کشور ما با شعار حمایت از 
تولید و البته تعریف غلط از این شعار سوخت؛ حمایتی 
که تعریف آن به غلط این بود که برویم و از بانک ها وام 
بگیریم و در تولید بریزیم؛ که البته که من از ابتدا می 
دانستم این کار و فقط تکیه کردن به تسهیلات بانکی 

برای تولید، در نهایت باعث ایجاد آسیب می شود. 
بازارسرمایه محل تأمین منابع تولید و اشتغال 

پایدار است
وی درادامه  با اشاره به بازار بورس هم گفت: البته 
بورس و بازار سرمایه فعلی فعلا حباب دارد و باید با 
احتیاط به آن وارد شد؛ و البته ما در حال حاضر تمرین 
بازار سرمایه می کنیم و انشاالله با همفکری و با دانش، 
این بازار هم در مسیر درست خودش قرار می گیرد؛ و 
البته در همه جای دنیا بازار سرمایه، محل تأمین منابع 

تولید، توسعه تولید و اشتغال پایدار است.
این فعال صنعت کشور در پایان گفت: بعنوان سرباز 
صنعت ایران می گویم که اگر چه تحریم ها وجود دارد 
و هیچ کس از تحریم خوشش نمی آید اما اگر همدلی 
کنیم و در داخل دست به دست هم دهیم، در 1۰ سال 
آینده جوان بیکار نخواهیم داشت و چند میلیون نفر 

هم از کشورهای دیگر وارد خواهیم کرد.
تور  در یک  به ذکر است که خبرنگاران قمی  لازم 
صنعتی- شرکت  مختلف  های  بخش  از  روزه،  نیم 
بازدید  ایران  غلات  پالایشگاه  اولین  و  زر  پژوهشی 
کردند که محسن امینی عضو هیئت مدیره این شرکت 

توضیحاتی برای اصحاب رسانه ارائه داد.

معاون مهندسی و ساخت اداره کل راه و شهرسازی قم :

محور قم - جعفریه امسال به بهره برداری 
کامل می رسد

معاون مهندسی و ساخت اداره کل راه و شهرسازی قم گفت: طرح چهار خطه کردن 
محور قم- جعفریه که از سال 91 آغاز شده،  امسال به بهره برداری کامل می رسد. 

عباس فراهانی افزود: محور قم- جعفریه به طول 3۸ کیلومتر است که احداث ۸۰ 
درصد این محور به صورت چهار خطه اجرایی شده است.

وی اضافه کرد: ۲۰ درصد باقی مانده این محور شامل تقاطع قلعه سنگی و چهار 
کیلومتر انتهایی از  جعفریه تا بزرگراه ساوه-سلفچگان است که حدود 13۰ میلیارد ریال 

اعتبار نیاز دارد.
وی ادامه داد: مسیر رفت چهار کیلومتر انتهایی محور به اتمام رسیده و تا ۲ هفته دیگر 

زیر بار ترافیک می رود و اجرای مسیر برگشت این محور نیز ۲ ماه به طول می انجامد.
وی خاطرنشان کرد: تامین اعتبار احداث تقاطع قلعه سنگی به طول 1.۲ کیلومتر، 
به نیمه دوم امسال موکول شده است که در صورت تحقق، این طرح در طول چهار ماه 

به اتمام خواهد رسید.
وی کمبود اعتبار را یکی از علت های تاخیر هشت ساله در چهار خطه کردن محور 
قم- جعفریه عنوان و بیان کرد: وجود مجتمع های دامی، ظرفیت صنعتی و اقتصادی 
منطقه، رفت وآمد قشرهای مختلف به ویژه دانشجویان به دانشگاه های شهرهای اطراف 
و تردد شهروندان استان های آذربایجان های غربی و شرقی، کردستان،  زنجان و قزوین 

ضرورت احداث و تکمیل این محور را پراهمیت تر نموده است.
فراهانی افزود: با توجه به بهره برداری از آزادراه حرم تا حرم )قطعه قم - گرمسار( و 
افزایش حجم ترافیک عبوری استان های غربی و شمال غربی به قم، راه اندازی محور قم 
- جعفریه موجب کاهش حوادث جاده ای و هزینه های مربوط به استهلاک و سوخت 
و صرفه جویی در زمان شده و طول این محور در مقایسه با مسیر ساوه - سلفچگان - 
قم، ۲۰ کیلومتر نزدیک تر است. استان قم دارای هشت راه مواصلاتی اصلی و چهارراه 
فرعی است که از جمله آنان می توان به آزادراه قم - تهران، جاده قدیم قم - تهران، 
بزرگراه قم - ساوه، جاده قدیم قم - کاشان، آزادراه قم - کاشان، آزادراه قم - گرمسار و 

بزرگراه قم - سلفچگان - اراک اشاره کرد.
و  فرعی  اصلی،  راه  کیلومتر  و 5۰۰  بزرگراه  کیلومتر  آزادراه، 4۰۰  کیلومتر   35۰

روستایی در استان قم وجود دارد.

معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم :

مطالبه اشتغال جوانان قم پیگیری می شود
معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم گفت: پیگیری مطالبه 
اشتغال جوانان استان، همچنین آسیب شناسی و ارائه راهکارهای کارشناسی در این 

زمینه در دستور کار ستاد ساماندهی جوانان قم است. 
محسن فارسی اشتغال را یکی از مهم ترین مطالبه های جوانان دانست و افزود: فهم 
درست مطالبه های جوانان و نیازهای اساسی آن ها در برنامه ریزی ها بسیار اهمیت دارد 
که در این راستا استفاده از سمن های تخصصی و جوانان نخبه استان برای شناسایی و 

اولویت بندی این مطالبه ها ضروری است.
وی ادامه داد: ستاد ساماندهی جوانان به ریاست استانداری قم در قالب کمیته های 
هشت گانه تخصصی تمام موضوع ها،  آسیب ها و مطالبه های مرتبط با جوانان را در 

دستور کار قرار داده است.
فارسی گفت: کمیته ازدواج و خانواده،  اوقات فراغت، فضای مجازی، آسیب های 
پیگیری  کمیته  همچنین  و  اجتماعی،  اشتغال،  هویت  مشارکت های  اجتماعی، 
مصوبه های ستاد، هشت کمیته ذیل ستاد ساماندهی امور جوانان است که تمام 
این کمیته ها فعال و جلسه های تخصصی با حضور مسئولان دستگاه های مرتبط و 

سمن های استان در حال برگزاری است.
وی اظهار داشت: ظرفیت سنجی و آسیب شناسی در تمام موضوع های مرتبط با 
جوانان در این کمیته ها مطرح و راهکارهای تخصصی برای رفع این آسیب ها و استفاده 

از ظرفیت های موجود در استان ارائه می شود.
برخی  داد:  ادامه  قم  جوانان  و  ورزش  کل  اداره  جوانان  امور  و  فرهنگی  معاون 
با  دانشگاهی  تناسب رشته های  ازجمله عدم  استان  در  اشتغال  آسیب های حوزه 
ظرفیت های اشتغال و همچنین نیاز به تربیت نیروهای متخصص و ماهر بر اساس نیاز 

صنایع استان در این کمیته ها در دستور کار قرار دارد.
وی گفت: نقش ستاد ساماندهی جوانان در حوزه اشتغال، انجام مطالعات، تدوین 
برنامه ها،  شناسایی ظرفیت ها و مطالبات و در صورت تصویب ارائه به دستگاه ها برای 
عالی ترین  امور جوانان  داد: ستاد ساماندهی  ادامه  فارسی  پیگیری است.  و  اجرا 
مجموعه در حوزه جوانان به ریاست استانداری و عضویت تمام دستگاه های اجرایی 
مرتبط با حوزه جوانان است که به دلیل اهمیت مصوبه های این ستاد،  کمیته ای با 
عنوان کمیته پیگیری مصوبه های ستاد برای بررسی اجرایی شدن مصوبه های آن 
تعیین شده است. هم اکنون بیش از 4۰ سمن تخصصی از اداره کل ورزش و جوانان 

قم دارای مجوز فعالیت است.

رییس سازمان جهاد کشاورزی قم:

۳۸ هزار تن گوشت قرمز درقم تولید می شود
رییس سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: به طور میانگین سالانه حدود 3۸ هزار تن 
گوشت قرمز دام سبک و سنگین در قم تولید و در بازار مصرف استان و خارج از آن 

عرضه می شود. 
عباس پورمیدانی بیان کرد: براساس آخرین آمار سالانه 9 هزار و ۲۰۰ تن گوشت 

قرمز دام سبک و ۲۸ هزار و 7۰۰ تن گوشت قرمز دام سنگین در قم تولید می شود.
وی افزود: قم در تولید محصولات دامی همچون گوشت قرمز از استان های موفق 
کشور است که علاوه بر تامین نیاز استان مازاد تولید خود را به سایر مناطق کشور صادر 

می کند.
وی ادامه داد: درحال حاضر 1۲ هزار و ۶45 تن دردامداری های قم مشغول فعالیت 
هستند و این حوزه مهم اقتصادی نقش موثری در روند اشتغالزایی استان داشته است.

پورمیدانی گفت: طبق آمار ۶هزار و ۶54 دامداری فعال با پروانه دراستان قم وجود 
دارد که هرکدام از آن ها نقش موثری در روند رو به رشد تولیدات دامی استان ایفا 
می کند. وی با اشاره به اهمیت تولیدات دامی درتامین امنیت غذایی مردم، تاکید کرد: 
بر اساس راهبرد جهش تولید به دنبال افزایش ظرفیت تولید محصولات دامی استان 
هستیم و این هدف را طی سال جاری با مشارکت فعال بهره برداران محقق خواهیم 

کرد.
وی ادامه داد: ایجاد و گسترش واحدهای مرتبط با صنایع تبدیلی و غذایی در 
استان از دیگر برنامه های سازمان جهاد کشاورزی قم در بخش تولیدات دامی است که 

می تواند نقش موثری در افزایش ارزش افزوده اقتصادی این بخش داشته باشد.
میزان متوسط تولید بخش کشاورزی استان قم در سال برابر ۸۰5 هزار تن در زمینهٔ 

محصولات زراعی،  باغی،  دامی و شیلات است.
 

رییس سازمان صنعت و تجارت استان قم:

صنعت قم در شرایط کنونی نیازمند 
حمایت همه جانبه است 

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت  استان قم گفت: پرداخت تسهیلات بانکی در 
تحقق جهش تولید حوزه صنعت استان به خصوص در شرایط وجود تحریم های ظالمانه 

و شیوع ویروس کرونا اهمیت زیادی دارد. 
محمود سیجانی تاکید کرد: مشارکت فعال  بانک های عامل استان در پرداخت 
تسهیلات موردنیاز صنعتگران و تسهیل شرایط آن برای عملیاتی کردن راهبرد جهش 

تولید در این حوزه مهم اقتصادی بسیار ضروری است.
وی افزود: پرداخت تسهیلات موردنیاز صنعتگران موجب تامین مالی طرح های 
موردنظر آنان می شود و درنهایت سطح تولید واحدهای صنعتی استان را افزایش 
می دهد. وی ادامه داد:  تسهیلات رونق تولید ازجمله مهمترین تسهیلات بانکی 
است که با مشارکت فعال بانک های عامل استان در قالب سرمایه درگردش،  سرمایه 
ثابت و بازسازی و نوسازی به بهره برداران واحدهای صنعتی که متقاضی استفاده از آن 

هستند،  ارائه می شود.
سیجانی گفت: همراهی هرچه بیشتر بانک های عامل در پرداخت سریع و به موقع 
تسهیلات موردنیاز صنعتگران،  عامل شکوفایی بیش ازپیش صنعت قم و بالا رفتن 

ظرفیت های تولید و اشتغال استان است.
وی بیان کرد: صنعت قم در شرایط کنونی نیازمند حمایت همه جانبه است تا روند 
توسعه اقتصاد استان با سرعت بیشتری دنبال شود و در این میان پرداخت تسهیلات 

بانکی و تامین اعتبار موردنیاز صنعتگران بیشترین نقش را دارد.

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

سیاه پوشانی محرم امسال ویژه بود
معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: محرم امسال استفاده از پرچم و بیرق 

عزا در شهر قم 5۰ درصد رشد داشت.
سید امیر سامع با اشاره به رشد فعالیت های شهرداری در فضاسازی ایام محرم 
امسال، اظهار داشت: امسال سعی کردیم با به کارگیری شیوه های جدید و تمرکز 

بیشتر بر فضاسازی شهری، حال و هوای عاشورایی را حفظ کنیم.
معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به رشد 5۰ درصدی در نصب پرچم 
و بیرق سیاه در سطح شهر قم در محرم امسال، افزود: در مجموع سیاهپوشی شهر 

امسال ۲۰ درصد رشد داشت.
سامع با اشاره به اینکه مدیریت خوبی در برگزاری ایستگاه های صلواتی انجام شد، 
اضافه کرد: 9۰ درصد هیات ها دستورالعمل های بهداشتی را رعایت کردند و چند 

درصدی رعایت نشد که سعی کردیم با اقناع اینها را با حداقل برسانیم.
وی به توزیع کارتن پلاست ویژه جمع آوری اقلام بهداشتی و کیسه های قرمز در 
هیات ها اشاره کرد و گفت: شست و شو و ضد عفونی اماکن هم به طور ویژه انجام 
شد. معاون خدمات شهری شهرداری قم به کاهش قابل توجه ذبح دام در سطح 
شهر اشاره کرد و افزود: همکاری با ستاد اقامه نماز برای برپایی نماز ظهر عاشورا در 
حرم مطهر و صحن های پیرامون و همچنین پاکسازی سطح شهر از دستفروشان و 

متکدیان از اقدامات امسال بود.
سامع خاطرنشان کرد: امسال تلاش کردیم فضاهای باز را به هیات ها برای برگزاری 

مراسم معرفی کنیم و ۲۰ بوستان هم برای برگزاری مراسم آماده سازی شد.
میان  هماهنگی  را  امسال  محرم  اول  دهه  مراسم  برگزاری  قوت  نقطه  وی 
دستگاه های مرتبط مانند سازمان تبلیغات، آستانه مقدس حضرت معصومه)س(، 

آموزش و پرورش، دانشگاه علوم پزشکی و شهرداری دانست.
معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به اینکه دستورالعمل های بهداشتی در 
ایام دهه اول محرم امسال بیش از 9۰ درصد اجرایی شد، گفت: بعضی ایستگاه های 
صلواتی و دسته روی ها خارج از روال انجام شد که باید سعی کنیم اقناع بیشتری 

برای مراسم های بعدی اتفاق بیافتد.
سامع همچنین به پررنگ شدن برگزاری روضه های خانگی در محرم امسال اشاره 
کرد و گفت: در این عرصه هم شهرداری با نهادهای مرتبط همکاری خوبی انجام داد.
وی افزود: توزیع آب آشامیدنی به صورت کاملا بهداشتی باید با برنامه انجام شود و 

خیرین می توانند در این زمینه وارد شوند.
معاون خدمات شهری شهرداری قم با بیان اینکه هماهنگی بهتری برای برگزاری 
مراسم در فضای باز باید اتفاق بیافتد، اظهار داشت: بعضی هیات ها تمایل داشتند 
در زمین های باز مراسم برگزار کنند و با بررسی که می شد اگر امکان فراهم بود این کار 

با حصار کشی و آذین بندی انجام می شد.

عضو هیات انتخاب سومین جشنواره ملی فیلم نامه نویسی هشت نوشت مطرح کرد :

هشت نوشت در مسیر جریان ساز دفاع 
مقدس و مقاومت  

عضو هیات انتخاب سومین جشنواره ملی فیلم نامه نویسی هشت نوشت گفت: 
این جشنواره لازم است با انجام اصلاحاتی در ساختار و نحوه پذیرش آثار به سمت 

ایجاد یک جریان موثر در حوزه دفاع مقدس و مقاومت گام بردارد.
سید امیر طباطبایی در گفت وگو با خبرنگاران با اشاره به ضرورت برگزاری جشنواره 
های موضوعی مانند جشنواره فیلم نامه نویسی هشت نوشت، اظهار کرد: برگزاری 
یادمان ها و جشنواره های موضوعی همچون هشت نوشت در واقع رسالت خطیر 

زنده نگه داشتن تاریخ پر شور سال های گذشته ایران را برعهده دارند.
وی با بیان اینکه ملتی که تاریخ خود را نداند،  محکوم به تکرار آن خواهد بود، گفت: 
در بستر این جشنواره هاست که خلق آثار هنری پیرامون این موضوعات رخ می 
دهد. عضو هیات انتخاب سومین جشنواره ملی فیلم نامه نویسی هشت نوشت، با 
تاکید براینکه لازم است شورای سیاستگذاری جشنواره در دوره های بعدی جشنواره 
ترتیبی اتخاذ کنند که آثار ارسالی پژوهش محور و مخاطب محور باشند، تصریح کرد: 
در صورتی که به این مسئله به صورت جدی توجه شود می توانیم برای تولید آثار 

ارزشمند در این حوزه برنامه ریزی لازم را داشته باشیم.
وی تاکید کرد: با توجه به کم رنگ شدن تولید آثار با موضوع دفاع مقدس و ارزش 
های معنوی مقاومت لازم است این جشنواره در دو بخش حرفه ای و آماتور تقسیم 

بندی شود تا زمینه رقابت صحیح برای هنرمندان فراهم شود. 
طباطبایی بر ضرورت حمایت مسوولان از برگزاری جشنواره فیلم نامه نویسی 
هشت نوشت، تاکید و بیان کرد: سطح مالی جوایز و حمایت از تولید آثار برگزیده در 

تشویق هنرمندان برای نگارش فیلم نامه های خلاق بی تاثیر نیست.
وی ادامه داد: این جشنواره در ابتدای راه بزرگی قرار دارد و لازم است با انجام 
اصلاحاتی در ساختار و نحوه پذیرش آثار به سمت ایجاد یک جریان موثر در حوزه 

دفاع مقدس و مقاومت گام بردارد.
عضو هیات انتخاب سومین جشنواره ملی فیلم نامه نویسی هشت نوشت، عنوان 
کرد: قطعا بستر سازی لازم برای تولید آثار برگزیده و موضوع بندی محورهای قابل 
پرداخت در مرحله پذیرش فیلم نامه ها و برگزاری ورک شاپ های تخصصی بصورت 
مجازی برای فیلمنامه نویسان جوان در ترویج و رونق فرهنگ دفاع مقدس بسیار تاثیر 

گذار است.

برگزاری بیش از ۱۰۰۰ روضه در خانه ها:

استقبال مردم قم از پویش
 »هر خانه یک حسینیه«

با درخواست شهروندان قمی در ایام دهه اول محرم بیش از 1۰۰۰ مراسم روضه 
خانگی در قالب طرح »هر خانه یک حسینیه« برگزار شده است.

برگزاری  وضعیت  کرونا  بیماری  شیوع  با  امسال  محرم  شهرنیوز،  گزارش  به 
مراسم های عزاداری متفاوت از سالهای گذشته است.

امسال تمام همت خادمان کاروان عزای سالار شهیدان در سراسر ایران این است 
که عزاداری ها باید حتی پر رنگ تر از همیشه برپا شود اما شکل گیری تجمع های 

بزرگ باید به حداقل برسد.
در همین راستا پویش »هر خانه یک حسینیه« به عنوان یک حرکت عاشورایی بزرگ 
در کشور شکل گرفت. در قالب این پویش قرار است مراسم های کوچک خانگی 
تقویت شود تا به جای شکل گیری جمعیت های بزرگ، هر خانه در عزای سید 

الشهدا)ع( به یک حسینیه تبدیل شود.
در قالب این طرح مردم در قم می توانند با سامانه 137 شهرداری قم تماس گرفته و 

درخواست خود را برای برگزاری روضه های خانگی اعلام می کنند.
برای این شهروندان مبلغ خانم یا آقا به آدرس اعلام شده فرستاده می شود تا یک 
روضه کوچک اما با اخلاص در خانه ها شکل گرفته و ذکر »یا حسین)ع(« در منازل 

طنین انداز شود.
در طول دهه اول محرم این طرح از سوی شهروندان قمی با استقبال خوبی مواجه 

شده و در این قالب بیش از 1۰۰۰ مجلس کوچک خانگی برگزار شده است.
پویش »هر خانه یک حسینیه« تا پایان ایام عزاداری همچنان ادامه دارد و مردم در 
تماس با سامانه 137 با در اختیار قرار دادن زمان و مکان برگزاری روضه می توانند از 

خدمات دستگاه های فرهنگی در این زمینه برخوردار شوند.

مدیر کل طرحهای توسعه شهری قم هشدارداد:

تفکیک اراضی خارج محدوده شهری
مدیر کل طرح های توسعه شهری قم به شهروندان و زائرین حرم اهل بیت در 

خصوص خرید اراضی خارج محدوده شهر هشدار داد. 
محسن صادقی امینی با اشاره به اقدامات خلاف ضوابطی که همواره توسط 
سودجویان انجام شده است، گفت: اخیراً شاهد تحرکات مشکوکی برای تقسیم 
بندی و فروش برخی زمینهای واقع در حریم شهر قم که فاصله ی زیادی هم با خط 
محدوده دارد و در افق طرح ساختاری- راهبردی، برنامه ای برای الحاق به محدوده 

شهر ندارند، هستیم.

اجتماعی

بنیانگذار گروه صنعتی زرتشریح کرد :

جزییات طرح مشارکت با مردم در توسعه ملی و حمایت از تولید 

متخصص زوج درمانگر گفت: ازدواج مهمترین مرحله زندگی هر فرد است اما 
چنانچه این امر از روی ناآگاهی و عدم شناخت انجام پذیرد می تواند به کابوسی بزرگ 

تبدیل شود.
حمیده زارع نسب افزود: برای داشتن یک ازدواج موفق، طرفین پیش از هر اقدامی 
لازم است به یک خودشناسی رسیده و بررسی کنند آیا شرایط لازم را برای ازدواج دارند 

و در مرحله بعد با توجه به معیارهای انتخاب همسر مناسب وارد برقراری روابط شوند.
وی افزود: بطور طبیعی بسیاری از انتخاب زوجین را برای ازدواج نمی توان صددرصد 
پیش بینی و افراد را برای پیوند زناشویی مناسب یکدیگر قلمداد کرد ولی راه ها و 

معیارهایی برای شناسایی همسر نامناسب برای ازدواج تعیین شده و وجود دارد.
این رواندرمانگر تصریح کرد: گرچه هیچ انسانی کامل نیست و همه افراد نقص هایی 
دارند، اما در امر ازدواج بسیاری از زوجین این مرحله از زندگی را برای خود بزرگترین 
چالش همراه با استرس برشمرده و از این رو برخی ویژگی یا تیپ های شخصیتی 
می توانند با انتخاب نامناسب، زندگی مشترک خود را به کابوسی برای طرف مقابل 
تبدیل کنند.زارع نسب با بیان اینکه در صورتی که تصمیم به ازدواج با آگاهی کافی 
همراه نباشد، پیامدهای آن می تواند آسیب های روانی متعددی برای فرد یا حتی 
زوجین به همراه داشته باشد،  افزود: با شناخت افراد نامناسب برای ازدواج و کمک 
گرفتن از یک روانشناس می توان با آگاهی و هوشیاری بیشتری تصمیم درستی برای 

پیوند زناشویی و در ادامه زندگی موفق و مسالمت آمیز گرفت.
وی گفت: مراحل و معیارهای مختلفی برای انتخاب همسر مناسب وجود دارد که 

در صورت رعایت این موارد می توان تا حدود بسیاری ازدواج را موفقیت آمیز و بدور از 
هرگونه استرس و نگرانی پیش بینی کرد.

این متخصص زوج درمانگر در رابطه با ازدواج های نامناسب اظهار داشت: زن یا 
مردی که تصمیم به ازدواج گرفته در ابتدا باید توجه داشته باشد با فردی که از اختلال 

شخصیتی رنج می برد و تعادل روانی درستی ندارد،  پیوند زناشویی منعقد نکند. 
وی گفت: فردی که زود خشمگین و عصبی می شود و به اصطلاح زود از کوره در 
می رود و تمایل به بد دهنی و درگیری فیزیکی دارد،  این افراد دارای اختلال روانی بوده 
و در رنج هستند و باید پیش از ازدواج با مراجعه به روانپزشک یا مشاور درمان، معالج 
شوند.زارع نسب تصریح کرد: فردی که به خاطر رسیدن به طرف مقابل، راه خودکشی 
را بر می گزیند یا حتی تهدید به این حرکت ناپسند می کند، فردی که دروغ می گوید و 
مسایل زندگی خود را وارونه جلوه می دهد،  زن یا مردی که مدام در حال کنترل حرکات 
طرف مقابل است، فرد شکاک و بدبین، فردی که علاقه و تمایلی به او ندارد و در نهایت 
فردی که برای زندگی مشترک انتخاب کرده اید چنانچه حاضر شده از زندگی قبلی 

خود دست بردارد،  این افراد انتخاب مناسب برای ازدواج نیستند.     
وی توصیه کرد: از انتخاب فردی که با آن اختلاف عقیده، مذهب و فاصله طبقاتی 
و فرهنگی دارید، فرد معتادی که به هر نوع از مواد مخدر و مشروباط الکلی و از طرفی 
فردی که به صفحات فضای مجازی وابسته است و حتی یک دوست صمیمی با خود 
ندارد، پیوند زناشویی با این دسته افراد چالش های بزرگی در زندگی مشترک بوجود 
خواهد آورد که تاکید می شود باید پیش از تصمیم به ازدواج شناخت لازم را کسب کرد.

یک متخصص زوج درمانگر:

 ازدواج چگونه به کابوسی بزرگ 
تبدیل می شود؟
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بودجه  و  برنامه  رییس سازمان  و  رییس جمهوری   معاون 
کشور گفت: با توجه به نامگذاری امسال از سوی رهبر فرزانه 
انقلاب به عنوان »جهش تولید«، بخش تولید ملی را بی توجه 

به تحریم ها جهش می دهیم. 
محمدباقر نوبخت روز پنجشنبه در نشست اعضای شورای 
توسعه و برنامه ریزی همدان بیان کرد: همه به ویژه رهبر معظم 
انقلاب می دانند که در سال سختی پیش رو داریم و باید به 
دشمن پیام برسانم هر چه عرصه را سخت تر کند ما مقاوم و 
فعال تر به جهانیان نشان می هیم که ایران را در اوج تحریم ها 

ظالمانه اداره می کنیم.
وی اضافه کرد: شدیدترین مرحله تحریم نفت در برابر غذا بود 
اما الان در شرایطی هستیم که این بی انصاف ها و دژخیمان 
حتی برای غذا و دارو اجازه فروش یک قطره نفت را نمی دهند 

و اگر هم به فروش می رسد امکان تبادل مالی نباشد.
این  هرچند  داشت:  اظهار  کشور  بودجه  و  برنامه  رییس 
تحریم ها برای دیگر کشورها کارساز است، اما ملت ایران با 
کارنامه هشت سال دفاع مقدس و با قدرت و بزرگی، آنها را 

پشت سر می گذارد.
نوبخت گفت: برنامه ای دولت که مورد تاکید رهبر معظم 
انقلاب نیز بود مبنی بر داشتن برنامه یکساله برای تکمیل 

طرح های در دست اجرا است.
وی افزود: اجرای 1۶ طرح عمرانی با 3۰۶ میلیارد تومان 

اعتبار در همدان پیش بینی شده که تاکنون 9۲ تا 94 میلیارد 
تومان آن تخصص یافته و مابقی آن جزو مصوبات امروز است و 
سازمان برنامه و بودجه خود را متعهد به اتمام این برنامه عمرانی 

می داند.
رییس سازمان برنامه و بودجه کشور اضافه کرد: اجرای این 

طرح ها موجب جهش تولید شده است بنابراین باید به همت 
مسوولان و اختصاص اعتبار های لازم، به موقع آنها را به پایان 
رساند. نوبخت بیان کرد: علاوه بر این ۲ طرح بهداشتی نیز 
امروز بازدید شد که بیمارستان اکباتان طبق توافق صورت 
گرفته 1۲ فروردین سال آینده بهره برداری می شود و مرکز جامع 

سرطان نیز با همکاری خانواده فرشچیان در حال اجرا است. 
وی اضافه کرد: سهم دولت در ساخت مرکز مشارکتی سرطان 
همدان 1۰۰ میلیارد تومان بود که طبق برنامه زمانبندی تامین 
اعتبار شده است و پیش از شهریور امسال نیز 3۰ درصد اعتبار 
اختصاص می یابد و امید می رود مرحله نخست آن آبان امسال 
بهره برداری شود. رییس سازمان برنامه و بودجه کشور اظهار 
داشت: احداث مرکز جامع سرطان علاوه بر همدان برای غرب 
و همه نقاط کشور منفعت دارد چرا که نمونه این مرکز در کشور 

کم نظیر است.
نوبخت با بیان اینکه طرح های تولیدی بستر ساز توسعه 
صنعتی،  های  عرصه  در  تولیدی  طرح  گفت: 37  هستند 
کشاورزی، خدمات و گردشگری همدان انتخاب و یک هزار 
و 71 میلیارد تومان از محل منابع دولتی، بانکی و سهم آورده 

برای این طرح ها پیش بینی شده است.
وی اضافه کرد: با اجرای این طرح ها 19 هزار ۶۲۶ فرصت 
همچنین  می شود  ایجاد  همدان  استان  مردم  برای  شغلی 
ارزش افزوده یک هزار و 71 میلیارد تومان سرمایه گذاری در 

این استان بیش از هشت هزار میلیارد تومان است.
رییس سازمان برنامه و بودجه کشور ادامه داد: آنچه که به 
این طرح ها برکت می دهد توجه و تاکید بنیانگذار جمهوری 
اسلامی ایران و توصیه رهبر معظم انقلاب به دولت است مبنی 

بر توجه به اقشار محروم است.

رییس سازمان برنامه و بودجه کشور: 

تولید ملی را بی توجه به تحریم ها جهش می دهیم

رئیس جمهوری با ابراز خرسندی از مصوبه هفته گذشته دولت برای رایگان شدن 
برق 3۰ میلیون نفر از جمعیت ایران گفت: این مصوبه که طی دو ماه آتی اجرا 
می شود، هدیه دولت به مردم کشورمان و به ویژه ساکنان روستاها است که عمدتا 

جزو خانوارهای کم مصرف برق هستند. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز پنجشنبه در مراسم بهره برداری 
از طرح های ملی وزارت نیرو و بیست دومین افتتاح بزرگ ملی اظهار داشت: از 
خداوند طلب توفیق می کنم که تا پایان سال هر هفته بتوانیم افتتاح بزرگ ملی را در 

بخش های مختلف داشته باشیم.
رییس جمهوری ضمن قدردانی از تلاشهای بخش آب و برق ادامه داد: بخش آب 
و برق تلاش وسیعی به کار گرفته است که ما از لحاظ استفاده از آب و برق بتوانیم 

ایران را با کشورهای دیگر حتی کشورهای پیشرفته مقایسه کنیم.

وی یادآور شد: مردم در شهرها صددرصد و در روستاها نزدیک 99 درصد از برق 
استفاده می کنند همه روستاهای با ۲۰ خانوار دارای برق هستند و حتی روستاهای 

با 1۰ خانوار و در بعضی مناطق حتی کمتر از آن از برق استفاده می کنند.  
روحانی گفت: مردم روستاها باید مانند مردم شهر از نعمت ها و فرصت های 
اساسی و امکانات راه، برق، آب، مخابرات و گاز برخوردار باشند. آبادانی روستا یعنی 
حرکت در مسیر تولید و حرکت معکوس در زمینه مهاجرت و همچنین خدمت به 

مردم در همه روستا  که این کار بزرگ و عظیمی است.  
وی ادامه داد:اینکه هر 5۰ روز قادر هستیم یک سد مخزنی را به افتتاح برسانیم، 
آمار هیجان انگیزی برای مردم است که باعث آبروی کشور است. این که هر هفته 
می توانیم 3۰ روستا را به شبکه آب سالم و پایدار متصل کنیم و اقداماتی که برای 
تصفیه آب و فاضلاب انجام می گیرد،  معنایش این است که در زمینه زیر ساخت و 

نیازمندی های حیاتی و سلامت مردم اقدامات بسیار اساسی انجام می گیرد.
روحانی ادامه داد:  از 1۸۸ سد کشور 44 سد در این دولت به افتتاح رسیده و 
سدهای دیگر هم در  حال تکمیل است و امیدواریم در این دولت  این سدها به بهره 

برداری برسد چرا که آماده کردن زیرساخت ها لازمه توسعه است.
رییس جمهوری عنوان کرد: اینکه امروز ما برق، گاز ارتباطات و راه داریم به آن 
معناست که زیرساخت ها برای حرکت آماده شده است.  امروز بخش خصوصی و 

بخش دولتی در کنار هم تلاش می کنند.
وی افزود:  امسال سال جهش تولید است و ان شاءالله تا پایان سال همه مردم و 
همه بخش های ما تلاش خواهند کرد که این شعار در عمل محقق شود و این برای 

ما بسیار مهم است.
روحانی گفت: خوشحالم که دولت امسال در هفته دولت توانست مصوبه ای 
لیست  در  و  دارند  را  مصرف  کمترین  که  خانوارهایی  برای  و  باشد  داشته 

کم مصرف های برق قرار دارند، پاداش مناسبی را از دولت دریافت کردند.  
رییس جمهوری افزود: بر اساس طرح وزارت نیرو که در دولت تصویب شد، 3۰ 
میلیون  نفر از جمعیت ایران از ۲ ماه آینده پولی برای مصرف برقشان نخواهند داد 

و تا زمانی که کم مصرف هستند برق آنها مجانی است.
وی خاطرنشان کرد: این یکی از آرزوهای ما در طول سالیان دراز بود تا بتوانیم 
هدیه ای را به آنها بدهیم و برق آنها مجانی باشد و خداوند این توفیق را به ما داد که 
در سال پایانی دولت این هدیه را به مردم کشور به ویژه روستاییان تقدیم کنیم زیرا 
که این طرح بیشتر شامل حال روستاییان خواهد شد. رییس جمهوری ضمن ابراز 
خرسندی از افتتاح طرحهای بزرگ گفت: ازرش افتتاح امروز ما بیش از سه هزار 
و ۲45 میلیارد تومان است. در زمینه برق کار بزرگی صورت گرفت و نیروگاه دوم 

دالاهو افتتاح شد، در زمینه سد هم امروز سد بستان آباد و کلقانچای افتتاح شد.
روحانی عنوان کرد: امروز کشور در مسیر تحرک و پیشرفت قرار دارد و ما هر 
روز می بینیم که تلاش، فداکاری و ایثار مردم، کارمندان، کارگران و مهندسین ما 
در سراسر کشور به ثمر نشسته و این بسیار مهم است. رییس دولت تدبیر و امید 
تاکید کرد: ما در شرایط عادی نیستیم و امسال در سخت ترین و شدیدترین شرایط 
تحریم، این افتتاح های بزرگ را انجام می دهیم. در تاریخ ایران یعنی در طول ۲.5 
سال گذشته و از اول سال 97 تا امروز سابقه نداشته که چنین فشاری به مردم وارد 
شود و مردم هر روز با استقامت بیشتر در برابر این توطئه ها ایستادگی می کنند. 
روحانی یادآور شد: الحمدالله ثابت کردیم آمریکا شکست خورد و این را به طور 
قطعی به دنیا و تاریخ اعلام می کنیم که آمریکا همه طراحی  و توان خود را برای 

شکستن مردم ایران به کار گرفته بود تا مردم ما را در فشار قرار دهد.

رئیس جمهوری:

وزیر نیرو خبر داد برق ۳۰ میلیون ایرانی از دو ماه آینده مجانی می شود

افزایش ۲۵۰۰ مگاواتی ظرفیت
 تولید سالانه برق

وزیر نیرو گفت: سالانه 4۰ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری در صنعت برق 
انجام شده، و سال آینده گزارش خواهیم داد که در هشت سال دولت تدبیر و 
امید علاوه بر مدیریت مصرف، هر سال ۲5۰۰ مگاوات ظرفیت جدید به مدار 

بهره برداری اضافه شده است. 
رضا اردکانیان روزپنجشنبه در هجدهمین هفته از پویش #هرهفته_الف_ب_
ایران در آئین بهره برداری از چهار پروژه صنعت آب و برق در استان های آذربایجان 
رئیس  حضور  با  و  کنفرانسی  ویدئو  صورت  به  که  اردبیل  و  کرمانشاه  شرقی، 
جمهوری برگزار شد، با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبری در نشست هفته 
گذشته با هیئت دولت که "طرح های در دست افتتاح وزارت نیرو که خوشبختانه 
هفته به هفته اجرا می شود، همه این طرح ها را تا آخر سال همانطور که برنامه ریزی 
کرده اید با دقت دنبال کنید، با جدیت انجام بدهید تا این کارها انجام بگیرد، این ها 
کارهای زیربنایی است"، گفت: ما امروز پنجمین سد مخزنی را بعد از استان های 
خراسان جنوبی، ایلام، آذربایجان غربی و کرمانشاه، در بستان آباد آذربایجان 

شرقی در پویش سال 99 افتتاح می کنیم.
وی افزود: با بهره برداری سد کلقان چای برای مهار سیلاب که امتحان خود 
را پس داده، علاوه بر تامین آب شرب هموطنان و حقابه های زیست محیطی، 

11۰۰ هکتار اراضی هم مشروب می شود.
وی با بیان این که برای احداث این سد 5۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری شده 
است، اظهار کرد: تا پایان دولت، سعی خواهیم کرد به وعده ای که داده شده مبنی 
بر افتتاح یک سد مخزنی در هر 5۰ روز، عمل کنیم. این چهل و چهارمین سد 

مخزنی افتتاح شده در دولت تدبیر و امید است.
اردکانیان ادامه داد: دومین پروژه امروز، نهمین نیروگاه حرارتی است که امسال 
بعد از استان های تهران، لرستان،   بوشهر، هرمزگان، مازندران و سمنان، این بار 
در شهر دالاهو استان کرمانشاه، واحد دوم نیروگاه گازی با ظرفیت 3۰7 مگاوات و 
سرمایه گذاری ۲53۰ میلیارد تومان به مدار بهره برداری می آید که واحد نخست آن 

آذر سال گذشته افتتاح شد.
وی گفت: از ابتدای سال 99 تاکنون 13۰9 مگاوات شامل این واحد ظرفیت 
جدید به مدار بهره برداری آمده است، به این معناست که فقط برای تولید برق و 

فقط امسال تاکنون 11 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری به ثمر رسیده است.
وی اظهار کرد: سالانه 4۰ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری در بخش برق انجام 

گرفته که بخش هایی هم تحت تحریم شدید اقتصادی بوده است.
وی گفت: این سرمایه گذاری از منابع عمومی یعنی بودجه دولت و سرمایه های 
بخش خصوصی انجام شده است و سال آینده گزارش خواهیم داد که در ۸ سال 
دولت تدبیر و امید علاوه بر مدیریت مصرف هر سال ۲5۰۰ مگاوات ظرفیت جدید 

هم وارد مدار شده است.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس  خبرداد:

تهیه طرح جامع جهش تولید مسکن کشور 
 رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: طرح جامع جهش 
تولید مسکن با همکاری کمیسیون عمران و اقتصادی مجلس تهیه شده و در آن 

جهش در تولید مسکن کشور را پیش می بریم. 
محمدرضا پورابراهیمی روز پنجشنبه در آیین افتتاح تعاونی بیمارستان شهید 
باهنر کرمان افزود: موضوع تامین مالی طرح جامع جهش تولید مسکن، مربوط به 
کمیسیون اقتصادی و ساخت و ساز به کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 

مربوط می شود که این طرح به زودی به صحن علنی مجلس وارد می شود.
وی با بیان اینکه طرحی در مجلس در خصوص جهش تولید مسکن داریم اظهار 
داشت: مالیات بر خانه های خالی و احتکار مسکن در کمیسیون اقتصادی و 
مجلس شورای اسلامی تصویب شد و با این اقدام عرضه مسکن افزایش و قیمت ها 

کاهش می یابد.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی بیان داشت: شنبه هفته 
آینده اصلاحیه شورای نگهبان برای این طرح لحاظ می شود که اثر گذاری در 

وضعیت مسکن کشور خواهد داشت.
وی گفت: نمایندگان مجلس برای هر اقدام استاندار در استان کرمان در کنار 
مدیران اجرایی قرار دارند و نه در مقابل آنان و با این برنامه ها یک جهش تولید در 

بخش تعاونی های مسکن کشور رخ می دهد.
وی اضافه کرد: ظرفیت تولید بخش مسکن کشور نسبت به نیاز بسیار پایین بوده 
و استان کرمان عملکردی پایین تر از کشور دارد و با توجه به نیاز باید سرمایه گذاری 

بیشتری در حوزه مسکن می کردیم.
پورابراهیمی ادامه داد: سالانه بیش از 9۰۰ هزار واحد مسکونی نیاز کشور است 

که تقاضای جاری به مسکن را پوشش دهیم.
وی افزود: وزیر راه و شهرسازی با فعالیت مناسب و تاثیرگذار تولید سالانه مسکن 
را از بیش از 3۰۰ هزار به 45۰ هزار واحد مسکونی می رسانند لذا با وجود فاصله تا 

نیاز کشور برای پوشش نیاز مسکن کشور باید  حرکت جهادی انفاق بیفتد.
وی بیان داشت: مصوبات نشست های استاندار کرمان در راستای توسعه مسکن 
از طریق تعاونی ها، مشکلات توسعه زیرساخت ها را داشتند که از مسئولان می 
خواهیم این نیازها را رفع کنند. نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای 
اسلامی گفت: مرکز این استان نسبت به سایر مناطق محدودیتی بیشتر در آی 
دارد و بخش مربوط به ملی را ما پیگیری می کنیم. وی اشاره به سفر آینده وزیر 
نیرو به کرمان تصریح کرد: تنش آبی کرمان به چالش اصلی مسکن در این شهر 
تبدیل شده و توسعه مسکن را متوقف کرده که باید راهی برای آن اندیشیده شود.

پورابراهیمی افزود: بخشی از منابع آبی را می توانیم از دریای خزر تامین کنیم و 
95 درصد مصرف آب در بخش کشاورزی و مابقی در آشامیدنی و صنعت مصرف 

می شود که ناچیز است لذا باید برای آب بخش کشاورزی تصمیم گیری شود.
وی ادامه داد: 9۰ درصد از آبیاری ما غرقابی است که ۲ سوم آب در بخش 

کشاورزی هدر می رود لذا نیاز به تصمیمات پایه ای در این حوزه وجود دارد.

رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرد:

تأمین۱۵میلیارد دلار برای واردات

 رئیس کل بانک مرکزی گفت: به رغم مشکلات تجاری ناشی از شیوع کرونا و 
تداوم تحریمهای ظالمانه، نزدیک به 15 میلیارد دلار در پنج ماه نخست امسال 
برای واردات کشور تأمین ارز کرده ایم.  به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، 
»عبدالناصر همتی« روز پنجشنبه با اشاره به معاملات سامانه نیما عنوان کرد: 
معاملات حواله ارزی روزهای گذشته شهریورماه در سامانه نیما، که بخشی از 
آن همراه با ایام تعطیلات عزاداری بود، از یک میلیارد یورو فراتر رفت که مؤید 
افزایش عرضه ارز توسط صادر کنندگان و تعمیق تدریجی بازار ثانویه معاملات 
حواله ارزی است. همتی تأکید کرد: بانک مرکزی از روز سه شنبه و از طریق بازار 
متشکل ارزی و صرافی های بانکی، تأمین نیازهای ارزی بازار اسکناس را آغاز کرده 
و درروزهای آتی نیز این سیاست را با هدف ایجاد تعادل و ثبات بازار ارز  با قدرت 
پیش خواهیم برد. رئیس کل بانک مرکزی، تأمین کالاهای اساسی، دارو و مواد 
اولیه کارخانه ها را اولویت اصلی این بانک در تأمین ارز وارداتی دانست و تصریح 
کرد: با تمام مشکلات تجاری ناشی از شیوع کرونا و تداوم تحریمهای ظالمانه در 
پنج ماه نخست سال نزدیک 15 میلیارد دلار برای واردات کشور تأمین ارز کرده ایم.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
به  مربوط   139۸11443۰۰۰۲۰۰۲4۲۲ کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶۰33۰۰۰۲۰۰775۰ شماره  1-رأی 
حسینعلی مرادپور فرزند غیبعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت57/5۰ متر مربع 
پلاک شماره 45 فرعی از ۲1۶۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت 

مشاعی ثبت دفتر ۶۸1 صفحه ۲1۰)م الف 7194( 
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 

گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۹۹/۰6/۱۵ تاریخ انتشارنوبت دوم: ۹۹/۰6/2۹
عباس پور حسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دوقم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند

1- رأی شماره 1399۶۰33۰۰۰۲۰۰5451 مربوط به پرونده کلاسه 139۸11443۰۰۰۲۰۰۰143  مربوط به سلیمان 
سلطانیان همت فرزند عینعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده با استثناء ثمنیه اعیانی به مساحت 
11۰ مترمربع پلاک شماره ۲3۲4/3 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از محمدعلی بیگدلی و شمسی دادبان ثبت دفتر 1۰ صفحه 9۲)م الف 7۰47(
 

به جواد  پرونده کلاسه 139۸11443۰۰۰۲۰۰1۶97 مربوط  به  ۲- رأی شماره 1399۶۰33۰۰۰۲۰۰459۶ مربوط 
شاهمردی فرزند عابدین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 51 متر مربع پلاک شماره 
۲1۶7/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه ازسادات میر ثبت دفتر 

4۰۰ صفحه 5۰۰)م الف7۰4۸(
3- رأی شماره 1399۶۰33۰۰۰۲۰۰47۲3 مربوط به پرونده کلاسه 139۸11443۰۰۰۲۰۰1۲41 مربوط به مریم محبی 
فرزند ناصر درسه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸9/9۰ متر مربع پلاک شماره 
15۶9/1۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند رسمی شماره 1۰۲4۸۸ مورخ 

9۸/4/۲9 دفترخانه ۶9 قم )م الف7۰5۲(
4- رأی شماره 1399۶۰33۰۰۰۲۰۰47۲4 مربوط به پرونده کلاسه 139۸11443۰۰۰۲۰۰1۲4۲ مربوط به ناصر محبی 
فرزند سیف اله در سه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸9/9۰ متر مربع پلاک شماره 
15۶9/1۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی شماره 1۰۲4۸۸ مورخ 

9۸/4/۲9 دفترخانه ۶9 قم )م الف 7۰53(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۹۹/۰۵/2۹ 
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۹۹/۰6/۱۵
عباس پور حسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دوقم

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

1- رای شماره 1399۶۰33۰۰۰1۰۰3۶17مربوط به پرونده کلاسه 139۸11443۰۰۰1۰۰1۰45 مربوط به شاکر 
بالاگر فرزند مسعود در ششدانگ یک باب ساختمان به 79/53 مترمربع پلاک شماره 57۶9 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 139۸۲۰33۰۰۰1۰۰7۰4۰)م الف 7۰49(
۲- رای شماره 139۸۶۰33۰۰۰1۰157۸۶ مربوط به پرونده کلاسه 139۸11443۰۰۰1۰۰1۲۰3 مربوط به علی 
دلجو فرزند بهرام در قسمتی از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 131 مترمربع پلاک شماره 1۰437اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی شماره 95۰1۰ مورخ 13۸۶/۰۶/۰1 دفترخانه 1۶ قم)م الف 

)7۰5۰
به  مربوط   139۸11443۰۰۰1۰۰۰7۸1 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139۸۶۰33۰۰۰1۰174۶5 شماره  رای   -3
ابراهیم کوچک چزانی شراهی فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 7۰ مترمربع پلاک شماره 3۲۰5 

فرعی از ۲45 فرعی از یک اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند صادره در دفتر الکترونیکی 
139۸۲۰33۰۰۰1۰۰5۰۰5)م الف 7۰51(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/۰۵/2۹
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۹۹/۰6/۱۵
محمود مهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



شنبه -پانزدهم شهریور ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 65107
ورزشی

مصاف استقلال و تراکتور در فینال جام حذفی با پیروزی 3 بر ۲ شاگردان 
ساکت الهامی به پایان رسید. 

عصر پنجشنبه در جریان فینال رقابت های جام حذفی، دو تیم استقلال 
و تراکتور به مصاف هم رفتند که این بازی در پایان با برتری 3 بر ۲ قرمزپوشان 
تبریزی به پایان رسید تا تراکتور موفق شود عنوان قهرمانی رقابت های جام 

حذفی را به دست آورد.
کارت زرد: میثم تیموری )دقیقه 7(، اکبر ایمانی )دقیقه 3۸(، احسان حاج 
صفی )دقیقه 91( و ساسان انصاری )دقیقه 53( از تراکتور و فرشید اسماعیلی 

)دقیقه ۸۸( از استقلال.
کارت قرمز: ساکت الهامی )دقیقه ۶3( از تراکتور.

گل ها: محمدرضا خانزاده )دقیقه 17(، اشکان دژاگه )دقیقه 34( و اکبر 
ایمانی )دقیقه 41( از تراکتور و مهدی قایدی )دقیقه 5۰(  و ارسلان مطهری 

)دقیقه 79( از استقلال.
نیمه اول

این مسابقه که موعود بنیادی فر قضاوتش را بر عهده داشت، در اوایل کار بیشتر 
در میانه میدان در جریان بود و دو تیم یکدیگر را محک زدند. با گذشت 15 دقیقه 
از این بازی، دو تیم نتوانستند فرصتی ایجاد کنند و دروازه یکدیگر را تهدید کنند.
اولین موقعیت این بازی به گل تیم تراکتور منجر شد. محمدرضا خانزاده در 
دقیقه 1۶ با حضور در محوطه جریمه استقلال با ضربه ای فنی توپ را روانه دروازه 

حریف کرد و باعث گل اول تراکتور در این مسابقه شد.
بعد از گل اول تراکتور، استقلال مقداری خود را جلو کشید و سعی داشت دروازه 
حریف را تهدید کند. پس از فشاری که استقلال به وجود آورد، بازی باز هم در 
میانه میدان جریان پیدا کرد و تراکتور نیز سعی داشت بازی را در میانه میدان 

مدیریت کند.
پس از توقف سه دقیقه ای بازی در دردقیقه 3۰، استقلال گل دوم را هم دریافت 
کرد. اشکان دژاگه روی پاس احسان حاج صفی در دقیقه 35 در محوطه جریمه 
استقلال صاحب موقعیت شد و با یک ضربه دقیق موفق شد گل دوم تراکتور را به 
ثمر برساند. این پایان کار نبود و تراکتور با مدیریت بازی در میانه میدان، در دقیقه 
4۲ باز هم به گل رسید. اکبر ایمانی روی سانتر اشکان دژاگه در محوطه جریمه 
حریف با ضربه سر دروازه استقلال را باز کرد تا این بازی 3 بر صفر به سود تراکتور 
پیش برود. در نهایت تلاش استقلال برای جبران نتیجه بی ثمر بود و آبی پوشان 

در نیمه اول 3 بر صفر از تراکتور شکست خوردند و به رختکن رفتند.
نیمه دوم

با شروع نیمه دوم، این تیم تراکتور بود که اولین موقعیت حمله این بازی را ایجاد 
کرد. احسان حاج صفی در دقیقه 47 روی یک ضربه کاشته صاحبت موقعیت 

شد که ضربه او با اختلاف از کنار دروازه استقلال به بیرون رفت.
دقیقه 5۰ استقلال موفق شد گل اول خود را در این بازی به ثمر برساند. ارسال 
وریا غفوری  از سمت راست دروازه تراکتور، ضربه سر مهدی قایدی را به همراه 

داشت و این بازیکن موفق شد گل اول استقلال را به نام خود ثبت کند.
بعد از گل اولی که استقلال به ثمر رساند، آبی ها فشار بیشتری روی دروازه 
تراکتور ایجاد کردند اما توقف متعدد بازی در اواسط نیمه دوم باعث شد روند حمله 

های استقلال متوقف شود.
دقیقه ۶۲، استقلال در ادامه حملات خود، یک موقعیت خطرناک ایجاد کرد. 
ارسال دوباره وریا غفوری از سمت راست دروازه حریف، ضربه سر ارسلان مطهری 

را به همراه داشت که ضربه او به تیرک دروازه برخورد کرد.
در ادامه مهدی قایدی روی یک حرکت انفرادی وارد محوطه جریمه تراکتور 
شد و ضربه شوت این بازیکن را مدافع تراکتور روی خط دروازه تیمش به بیرون 

فرستاد.
بعد از فشار حملات استقلال، تیم تراکتور با مصدومیت بازیکنانش چند بار بازی 
را متوقف کرد و  حاشیه هایی که در روند بازی ایجاد شد، باعث شد تا روند حملات 

استقلال به هم بخورد.
پس از توقف سه دقیقه ای بازی در دقیقه 75، استقلال به گل دوم دست یافت. 
ارسال وریا غفوری در دقیقه 79 از سمت راست دروازه حریف با ضربه سر مطهری 

همراه بود و گل دوم استقلال به ثمر رسید.
در ادامه بازهم استقلال فشار خود را روی دروازه تراکتور حفظ کرد و در تلاش 
بود تا گل تساوی را به ثمر برساند اما 9 دقیقه وقت اضافه این بازی در نیمه دوم به 
کار استقلال نیامد و در نهایت تراکتور با آرایش خط دفاعی خود در دقایق پایانی 
موفق شد 3 بر ۲ مقابل استقلال پیروز شود و عنوان قهرمانی رقابت های لیگ 

برتر را به دست بیاورد.
ترکیب استقلال: سید حسین حسینی، محمد دانشگر، عارف غلامی، وریا 
غفوری، هرویه میلیچ، آرش رضاوند )دقیقه 45- ارسلان مطهری(، مسعود 
ریگی، علی کریمی، فرشید اسماعیلی )دقیقه 9۰- میلاد زکی پور( ، مهدی 

قایدی و شیخ دیاباته.
ترکیب تراکتور: محمدرضا اخباری، محمدرضا خانزاده )دقیقه 74-  محمدرضا  
آزادی(، ایمان سلیمی، مهدی تیکدری، میثم تیموری، اکبر ایمانی، سعید 
مهری، احسان حاج صفی، اشکان دژاگه )دقیقه ۸۶- اشکان دژاگه(، مسعود 

شجاعی و ساسان انصاری.
ساکت الهامی:

چیزی از ارزش های استقلال کم نمی شود
سرمربی تیم فوتبال تراکتور تاکید کرد که تیمش لیاقت رسیدن به عنوان 

قهرمانی در سی و سومین دوره جام حذفی را داشته است.
ساکت الهامی در پایان این دیدار گفت: این قهرمانی را به آقای زنوزی و تمامی 
طرفداران تیم تراکتور در دنیا تقدیم می کنم. لیاقتم ما بود که به این قهرمانی 
برسیم. شرایط داوری ما را اذیت کرد. اگر روند نیمه اول را دنبال می کردیم شرایط 
بهتر می شد.  سرمربی تراکتور خاطرنشان کرد: استقلال تیم بزرگی است و هیچ 
چیز از ارزش هایش کم نمی شود. تیمی که چند بار قهرمان جام حذفی شده 
قطعا تیم بزرگی است. امیدوارم استقلال و بقیه نمایندگان  ایران در لیگ قهرمانان 

آسیا به موفقیت برسیم. 

آه و حسرت آبی ها در مشهد ؛

تراکتور قهرمان جام حذفی شد امیر مهدی زاده تنها امید کاراته قم؛

۹ماه انتظار تا المپیکی شدن ستاره کاراته قم
قمی های علاقمند به کاراته برای رسیدن ستاره کاراته این شهر به سهمیه حضور 
در بزرگترین رویداد ورزشی جهان یعنی بازی های المپیک باید 9 ماه دیگر به انتظار 

بنشینند. 
برپایه این گزارش، بعد از رشته کشتی که مرداد ماه سال 139۸ با درخشش 
علیرضا نجاتی جوان آینده دار کشتی فرنگی قم در مسابقات ۲۰19 کشتی فرنگی 
قهرمانی بزرگسالان جهان در شهر نور سلطان قزاقستان موفق به کسب سهمیه 
بازی های المپیک شد، قمی ها منتظر کسب دومین سهمیه این رویداد بزرگ 

جهانی در رشته کاراته بودند.
در شرایطی که کاراته برای نخستین بار از سوی کمیته جهانی المپیک مجوز 
حضور در این بازی ها را کسب کرده، امید اول و تنها بخت کاراته استان قم برای 
رسیدن به سهمیه بازی های توکیو ۲۰۲۰ امیر مهدی زاده بود که پس از حضور در 
اردوهای مختلف آماده سازی، چندین تورنمنت معتبر بین المللی و تحمل فشار 
تمرینات آماده حضور در آخرین انتخابی این رخداد بود اما شیوع ویروس کرونا 

این اجازه را نداد.
در واقع شیوع ویروس کرونا تمام رویدادهای ورزشی در نقاط مختلف جهان 
از جمله بازی های المپیک را به حالت تعلیق درآورد تا اینکه تصمیم بر برگزاری 
اساس  این  بر  و  شد  گرفته  سال 14۰۰  تابستان  در  توکیو  المپیک  بازی های 

فدراسیون های مختلف برای برگزاری آخرین انتخابی ها برنامه ریزی کردند.
فدراسیون جهانی کاراته نیز پیش نویس تقویم کاراته در سال ۲۰۲1 را در حالی 
ارائه کرد که مرحله نهایی مسابقات کسب سهمیه المپیک را برای روزهای ۲1 تا ۲3 
خرداد ماه 14۰۰ در پاریس فرانسه پیش بینی کرده تا تکلیف آخرین سهمیه های 
اوزان مختلف این رشته در توکیو مشخص شود. در حالی که این پیش نویس قرار 
است روزهای پایانی سال جاری میلادی در صورت فراهم بودن شرایط به واسطه 
شیوع ویروس کرونا مورد تایید قرار بگیرد، امیر مهدی زاده تنها امید کاراته قم برای 
رسیدن به سهمیه بازی های المپیک است، چهره شاخصی که در ویترین افتخارات 
خود مدال های طلا، نقره و برنز میادین متعدد بین المللی، آسیایی، جهانی و جام 
جهانی کاراته را دارد و می تواند نخستین کاراته کای المپیکی تاریخ ورزش قم 
نیز لقب بگیرد. مهدی زاده که دو طلا و برنز مسابقات قهرمانی جهان، دو طلا و 
برنز پیکارهای قهرمانی آسیا، یک طلا و یک نقره بازی های آسیایی و افتخارات 
متعددی در یک دهه اخیر کسب کرده، باید حدود 9 ماه دیگر در آخرین انتخابی 
المپیک به میزبانی پاریس فرانسه به میدان برود، در حالی که از شهر پاریس به 
واسطه کسب نخستین طلای جهانی خود در سال ۲۰1۲ خاطرات خوشی دارد و 

امیدوار است یک بار دیگر در پاریس خاطره سازی کند.

اسلامی از شیمیدر رفت :

سرمربی مهرام در راه قم
سرمربی تیم بسکتبال شیمیدر در فصل های 1397 و 139۸ لیگ برتر بسکتبال 

باشگاه های کشور در آستانه فصل جدید مسابقات رسما از نماینده قم جدا شد.
برپایه این گزارش، هدایت تیم بسکتبال شیمیدر در فصل های 1397 و 139۸ 
لیگ برتر بسکتبال مردان باشگاه های کشور بر عهده محمدرضا اسلامی بود، 
کسی که سابقه هدایت تیم ملی بسکتبال جوانان ایران را در کارنامه دارد و در چند 

تیم لیگ برتری نیز مربیگری کرده است.
اسلامی در دو فصل هدایت تیم بسکتبال شیمیدر، این تیم را به مرحله پلی آف 
رقابت ها رساند، در فصل 9۸ – 1397 لیگ برتر حتی با شیمیدر تا مرحله نیمه 
نهایی رقابت ها نیز پیش رفت اما تیمش در پایان بازی  جنجالی و پرحاشیه با 
شهرداری گرگان نتوانست به بازی  نهایی لیگ برتر راه یابد. همچنین این مربی در 
سال 139۸ نیز که تیم شیمیدر به قم منتقل شد و به عنوان نماینده استان قم در 
بالاترین سطح رقابت های باشگاهی ایران به میدان رفت هدایت شیمیدر را در لیگ 
برتر بر عهده داشت و با کسب رتبه سوم مجوز حضور در پلی آف را به دست آورد 

اما شیوع ویروس کرونا مانع از تداوم روند موفقیت های اسلامی با شیمیدر شد.
با مشخص شدن زمان شروع بازی های فصل 14۰۰ – 1399 لیگ برتر بسکتبال 
ایران، شایعاتی که از مدت ها قبل در خصوص تداوم همکاری یا عدم همراهی 
اسلامی با شیمیدر قم بر سر زبان ها بود، تحقق پیدا کرد و این مربی با تجربه و 

خوش اخلاق با جدایی از نماینده بسکتبال قم به شهر قزوین رفت.
در حالی که تیم شورا و شهرداری قزوین مقصد جدید محمدرضا اسلامی برای 
مربیگری در لیگ برتر بسکتبال مردان ایران است، با قطعی شدن تغییر و تحوّل در 
کادر فنی تیم بسکتبال شیمیدر قم، این روزها صحبت از حضور سرمربی فصل 
گذشته مهرام یعنی مصطفی هاشمی در راس کادر فنی تیم شیمیدر است و باید 
منتظر روزهای آتی و اعلام رسمی این خبر از سوی باشگاه شیمیدر بود. این در 
حالی است که پس از جلسه مسوولان فدراسیون بسکتبال با مدیران تیم های 
باشگاهی حاضر در لیگ برتر، قرار شد بازی های فصل جدید لیگ برتر بسکتبال 
مردان ایران از روز پانزدهم آبان ماه زده شود، در حالی که تیم ملی بسکتبال 
کشورمان باید پس از این لیگ در مهمترین رویداد ورزشی دنیا یعنی بازی های 

المپیک توکیو به میدان برود.

»قلعه نویی« سرمربی گل گهر سیرجان شد
امیر قلعه نویی سرمربی فصل گذشته تیم فوتبال سپاهان اصفهان به عنوان 

سرمربی جدید تیم گل گهر سیرجان انتخاب شد. 
براساس تصمیم هیات مدیره باشگاه گل گهر سیرجان، امیر قلعه نویی به عنوان 
سرمربی جدید تیم فوتبال این باشگاه انتخاب شد. سعید الهویی، امیر میرزاییان، 
جلال امیدیان و پپه )مربی بدنساز پرتغالی( دستیاران قلعه نویی در تیم سیرجانی 

خواهند بود. مدت قرارداد قلعه نویی با این تیم یک ساله است.

پنجشنبه شب باشگاه استقلال پس از شکست تیم شان مقابل تراکتور در فینال جام حذفی اطلاعیه ای صادر کرد. 
باشگاه فوتبال استقلال پس از شکست 3 بر ۲ مقابل تراکتور در فینال رقابت های جام حذفی اطلاعیه ای صادر کرد که به 
شرح زیر است: از امشب رایزنی رسمی مسئولان باشگاه استقلال جهت رفع موانع گذشته و بازگشت استراماچونی با انجام 
مذاکرات رسمی و ارسال دعوت نامه برای ایشان طبق قرارداد قبلی، انجام خواهد شد تا جلوی خسارت های مالی هم به 

باشگاه استقلال گرفته شود.
امیدواریم در فصل آتی بتوانیم دل هواداران را شاد کنیم.

جزئیات پیشنهاد استقلال به »استرا« به روایت گاتزتادلواسپورت
گاتزتادلواسپورت نوشت استقلال پیشنهاد ۲ ساله ای به آندره آ استراماچونی داده تا کار نیمه تمام خود را در این تیم تمام 
کند.  رسانه گاتزتادلواسپورت ایتالیا نوشت: باشگاه استقلال که نسبت به فصل قبل تغییرات در پستهای مدیریتی خود 
داشته به دنبال سرمربی سابق خود است تا هدایت این تیم را برعهده بگیرد.  بر این اساس باشگاه استقلال پیشنهاد ۲ ساله 
با حقوق خوبی به آندره آ استراماچونی سرمربی سابق خود داده است تا این مربی کار نیمه تمام خود را در این تیم انجام دهد. 

 سرمربی اسبق استقلال گفت: خدا نگذرد از کسانی که استقلال را به این روز انداختند و باعث شدند تا این حاشیه ها 
شکل بگیرد. 

پرویز مظلومی پس از پایان دیدار فینال جام حذفی مابین استقلال و تراکتور که با شکست سه بر ۲ آبی پوشان تهرانی به 
پایان رسید اظهار داشت: استقلال از نظر روحی در شرایط بسیار بدی قرار داشت و با استرس وارد زمین شد.

سرمربی اسبق استقلال خاطر نشان کرد: معنای اصول دفاعی چیست؟ چرا مدافعان باید روی یک خط قرار بگیرند؟ 
مدافعان استقلال امروز فضا را در اختیار حریف قرار دادند.

مظلومی تصریح کرد: استقلال با اشتباهات فاحشی که در نیمه اول انجام داد بازی را به حریف  واگذار کرد.
وی تاکید کرد: آتش حاشیه ها با استعفای فرهاد مجیدی استارت خورد و مصاحبه های مدیرعامل و اعضای هیات مدیره 
به این اختلافات دامن زد. استقلال نه برای مظلومی است، نه بری فرهاد مجیدی و نه سعادتمند و نه هیچ فرد دیگر؛ 

استقلال متعلق به هواداران این تیم است.
سرمربی اسبق استقلال در پایان گفت: تراکتور جانانه و با تمام قدرت دفاع کرد و به قهرمانی رسید.

مظلومی:  خدا نگذرد از کسانی که استقلال را به این روز انداختندآغاز مذاکره استقلال برای بازگشت استراماچونی

مدیرکل ورزش و جوانان قم گفت: تمام تلاش خود را برای 
تداوم حضور تیم شیمیدر قم در لیگ برتر بسکتبال با وجود 
کار  به  باشگاه  این  روی  پیش  اقتصادی  مشکل های  همه 

خواهیم گرفت. 
مدیرعامل  در جلسه مشترک  پنجشنبه  روز  منعم  رسول 
در  استان  مسئولان  با  شمیدر  ورزشی  فرهنگی  باشگاه 
استانداری قم، افزود: باوجود تمام مشکل های اقتصادی 
پیش روی این باشگاه تمام تلاش اداره کل ورزش و جوانان 
قم و مجموعه استان استمرار حضور این تیم در لیگ برتر 

فصل آینده است.
وی با اشاره به جلسه دیروز فدراسیون بسکتبال و تیم های 
لیگ برتری افزود: مسابقات لیگ برتر بسکتبال قرار است از 
مهرماه سال جاری  به صورت نیمه متمرکز در تهران و بدون 
حضور تماشاگر برگزار شود که امیدواریم با توجه به حضور 
نمایندگان تیم شیمیدر در این جلسه،  حضور این تیم در فصل 

آینده قطعی شود.
مدیرکل ورزش و جوانان قم، تیم شیمیدر را یکی از تیم های 
باسابقه و ریشه دار بسکتبال در کشور دانست و تاکید کرد: این 
تیم پرستاره بدون کوچک ترین هزینه ای برای استان در فصل 
گذشته در بالاترین لیگ کشور به میدان رفت و نام بسکتبال 

قم را در کشور پرآوازه کرد.
وی ادامه داد: حضور تیم شیمیدر در این استان با در اختیار 
ملی  تیم  اعضای  از  تعدادی  و  باکیفیت  بازیکنان  داشتن 

بسکتبال یک کلاس آموزشی برای علاقه مندان این رشته در 
قم بود که استمرار این حضور می تواند ظرفیت های بسکتبال 

استان را به طور چشمگیری افزایش دهد.

قم  در  تیم  این  خانگی  دیدارهای  برگزاری  افزود:  منعم 
موجب شده تا ظرفیت های فنی و اجرایی ورزش استان در 
این مدت از طریق پخش زنده این مسابقات توسط شبکه های 
استانی و سراسری در کشور مطرح و ظرفیت های ورزشی قم 

بیش ازپیش در سطح ملی معرفی شود.
مدیرکل ورزش و جوانان قم بابیان اینکه فدراسیون بسکتبال 
حساب ویژه ای برای توسعه این رشته در میان استان های 
فاقد این ظرفیت قائل است، ادامه داد: توسعه گردشگری 
ورزشی و رونق اقتصادی در استان با میزبانی از رقابت های 

خانگی شیمیدر در لیگ برتر محقق شد.
وی، حضور شیمیدر را ظرفیتی مهم برای توسعه بسکتبال 
در قم دانست و تاکید کرد: برنامه ریزی های مختلفی برای 
تقویت بسکتبال در استان انجام شده است تا در درازمدت 
با تقویت بخش حرفه ای این رشته شاهد استفاده از ظرفیت 

بازیکنان بومی در این تیم باشیم.
منعم ادامه داد: استعدادیابی، تقویت تیم های پایه،  توجه به 
توسعه بسکتبال حرفه ای، ارتقای سطح دانش مربیان، ارتقای 
کیفی و مهارتی ورزشکاران و همچنین ایجاد انگیزه برای آن ها 
ازجمله برنامه های این اداره کل و هیات بسکتبال برای توسعه 

این ورزش در قم است.

در جلسه مشترک مدیرعامل باشگاه شمیدر با مسئولان استان قم تاکید شد:

تداوم حضور تیم شیمیدر قم در لیگ برتر بسکتبال 

ستاره پرافتخار فوتسال استان قم در روزهای بلاتکلیفی نماینده لیگ برتری 
فوتسال شهرش برای حضور در بیست و دومین دوره بازی های لیگ برتر فوتسال 

باشگاه های کشور با تیم مطرح گیتی پسند به توافق رسید.
برپایه این گزارش، بازی های فصل جدید لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور در 

راه است و تیم های لیگ برتری یک به یک با جذب بازیکنان مورد نظر و برنامه ریزی 
مناسب آماده حضور موفق در این دوره می شوند، در حالی که از نماینده قم برای 

لیگ جدید خبری نیست و فعلا در بلاتکلیفی به سر می برد.
به همین دلیل نخبه ها و چهره های با سابقه و مطرح فوتسال قم یک به یک راهی 
سایر تیم های لیگ برتری می شوند و دست نماینده قم از بازیکنان شاخصی که 
محصول مربیان با دانش فوتسال این استان بوده اند خالی شده است تا این تیم در 

صورت حضور در لیگ جدید، فصل سختی پیش رو داشته باشد.
در واقع این روزها اکثر تیم های حاضر در بیست و دومین دوره لیگ برتر فوتسال 
با مدیریت و تدابیر فنی به دنبال بستن تیمی مطمئن در لیگ جدید هستند اما 
فوتسال قم در بی خبر قرار دارد و بعد از رفتن علیرضا وفایی به گیتی پسند، علی اصغر 

حسن زاده دومین بازیکن مطرح قمی ها هم در گیتی پسند بازی خواهد کرد.
حسن زاده بدون شک چهره شاخص و مطرح یک دهه اخیر فوتسال قم است 
که چهار دوره عنوان مرد سالی فوتسال آسیا در سال های 2014، 2016، 2017 
و 2018 را در کارنامه دارد و همراه با تیم ملی فوتسال ایران علاوه بر سه دوره حضور 
متوالی در جام هانی جهانی 2008، 2012 و 2016 به مقام سوم جام جهانی 2016 

نیز دست یافته است.
این بازیکن که در رده ملی چندین عنوان قهرمانی جام ملت های آسیا، بازی های 

داخل سالن قاره و تورنمنت های معتبر بین المللی متعددی را در کارنامه دارد و در 
رده باشگاهی نیز بارها به مقام قهرمانی لیگ برتر و باشگاه های آسیا دست یافته، 
برای فصل 1399 لیگ برتر در نصف جهان و برای تیم گیتی پسند اصفهان توپ 

خواهد زد.
ستاره فوتسال قم که سال گذشته نیز در نیم فصل از لیگ چین به گیتی پسند 
اصفهان رفته بود، بار دیگر با حضور در باشگاه گیتی پسند قرارداد یک ساله ای را 
با اصفهانی ها به امضاء رساند تا بعد از تجربه شاگردی وحید شمسایی در تیم 
تاسیسات دریایی تهران، بار دیگر زیر نظر این چهره مطرح فوتسال ایران در تیم 

گیتی پسند بازی کند.
علی اصغر حسن زاده سه فصل قبل در جمع شاگردان وحید شمسایی در تیم 
تاسیسات دریایی تهران حضور داشت و با این تیم هم عنوان قهرمانی لیگ برتر و 
جام باشگاه های آسیا را به دست آورد و هم موفق به کسب مقام آقای گلی بازی های 

لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور شد.
این بازیکن در دهه 1380 از تیم فوتسال ارم کیش قم خود را به سطح اول فوتسال 
ایران معرفی کرد و با تیم ارم کش دو مقام نایب قهرمانی لیگ برتر فوتسال ایران در 
سال های 1384 و 1387 را کسب کرده و در سال 1391 نیز توانست همین عنوان 

را با بازوبند کاپیتانی تیم فوتسال صبای قم به دست بیاورد.

فوتسال قم همچنان در وضعیت قرمز؛

کوچ ستاره قمی ها به نصف جهان 

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه 
شرکت فن اطلس نوپا )سهامی خاص( شماره 

ثبت 11830 شناسه ملی 10590038779
از همه سهامداران شرکت دعوت می شود در جلسه 
مجمع عمومی عادی سالیانه که در ساعت 2۱:3۰ 
خ  قدس  شهرک  قم  آدرس  به   ۹۹/6/3۱ دوشنبه 
ولیعصر نبش کوچه 6۸ دفتر مصالح فروشی تشکیل 

می شود حاضر شوند.
دستور جلسه:

الف-استماع گزارش بازرس سال ۹۸
ب-استماع گزارش بازرس سال ۹۷

ج-استماع گزارش حسابرسی از بدو تاسیس تا پایان 
سال ۹۷

د-تصویب صورت های مالی
ذ-انتخاب بازرس سال ۱3۹۹ شرکت

ر-تعیین روزنامه رسمی شرکت
هیات مدیره
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معاون اجرایی دولت سازندگی  گفت :اگر بخواهیم منافع انقلاب و مردم را در 
شرایط فعلی در نظر بگیریم نیاز به وحدت ملی، همصدایی و انسجام داریم چرا 
که برابر دشمنان بین المللی و منطقه ای قرار داریم. پیگیری منافع گروهی، بازی 
در زمین دشمن است و دشمن از جنگ میان ما سوءاستفاده و علیه نظام تبلیغات 

می کند.
محمد هاشمی ، درباره برخی اقدامات برای تخریب چهره مرحوم هاشمی 
رفسنجانی و ادعای یک برنامه تلویزیونی درباره تبلیغ اشرافی گری از تریبون 
نمازجمعه از سوی مرحوم هاشمی رفسنجانی، گفت: محسن هاشمی که مسئول 
دفتر نشر معارف انقلاب هستند، رسما در بیانیه ای اعلام کرد تمام خطبه های 
نماز جمعه را بررسی کرده است و چنین مطلبی در هیچ خطبه ای وجود ندارد 
و به شکل مستند به این موضوع پاسخ داد و از مدعیان دعوت کرد بجای شعار، 

مستندات خود را بیان کنند.
عضو مجمع وزیران ادوار جمهوری اسلامی با تشریح ویژگی های فکری مرحوم 
هاشمی رفسنجانی، با بیان اینکه رفاه به معنی اشرافی گری نیست، گفت: مرحوم 
هاشمی باور داشت بجای »فقر« باید »رفاه« را میان مردم تقسیم کرد. او می گفت 
که باید رفاه نسبی به معنای تکلیفی که قانون اساسی بر عهده دولت اسلامی 

گذاشته برای مردم فراهم شود.
و نظام  به وظیفه دولت  بند راجع  قانون اساسی 15  ادامه داد: ماده 3  وی 
جمهوری اسلامی برای فراهم کردن رفاه برای مردم ذکر کرده است بحث مرحوم 

هاشمی هم در این زمینه بوده است.
از فکر مرحوم هاشمی می ترسند

هاشمی یادآور شد: چرا صدا و سیما و یا برخی تریبون ها هنوز هم به تخریب 
مرحوم هاشمی می پردازند؟ دلیلش این است که آنها از فکر او می ترسند.  آیت الله 
هاشمی اندیشه ای را در کشور پایه گذاری کرد، که می تواند باعث نجات کشور، 

حل بحران ها، رفاه و آزادی تصریح شده در قانون اساسی شود.
برادر مرحوم هاشمی رفسنجانی تاکید کرد: آنهایی که امروز مرحوم هاشمی را 
تخریب می کنند از اندیشه و فکر او می ترسند. بیشتر منتقدان مرحوم هاشمی 
زمانی برای او مدیحه سرایی می کردند و حتی برای یک دیدار با او  سر و دست 
می شکستند تا بتوانند صحبت یا یک دیدار کوتاهی با او داشته باشند. اکنون همه 
این افراد مخالف او شده اند. به تعبیری آنها  »گروه باد« هستند و از هر طرفی باد 
بوزد همراه آن خواهند بود. آنها ثبات شخصیتی ندارند به همین دلیل است که 

اینگونه اقدامات را انجام می دهند.
هاشمی افزود: زمانی که رییس سازمان صدا وسیما بودم،  با کمک امام )ره( 
سعی می کردیم استقلال این سازمان را حفظ کنیم و این کار را به نحو احسن انجام 
می دادیم. امروز هم قضاوت عمومی در جامعه حتی میان کارمندان صدا و سیما 

این است که آن زمان، استقلال صدا و سیما کاملا حفظ شده بود.
وی در گفت و گو با ایرنا درباره اظهارات اخیر رییس بنیاد مستضعفان درباره کاخ 
مرمر، گفت: هیچ قضاوتی درباره اظهارات او نمی کنم. البته برخی این اظهارات را 
انتخاباتی توصیف کرده اند که البته من هیچ پیش داوری نمی کنم. اگرچه او بعد از 

این اظهارات عذرخواهی کرد و از برخی ها هم نام برد.
تریبون درستی نداریم که بتوانیم از مرحوم هاشمی دفاع کنیم

عضو سابق مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: بعد از مرحوم هاشمی، 
مجمع تشخیص مصلحت نظام در اختیار رییس و دبیر مجمع قرار گرفت و 
جلسات مجمع در آنجا برگزار می شد ولی رییس بنیاد مستضعفان همه مسائل را 

به مرحوم هاشمی منتسب کرد.
وی یادآور شد: زمانی درباره سرنوشت فرش های بسیار گرانقیمت کاخ مرمر از 
رییس بنیاد مستضعفان پرسیدم که هیچ پاسخی نداد. نمی دانم با این فرش ها که 

جزو بیت المال بود چه کردند.
هاشمی تصریح کرد: خیلی ها وظیفه یا شاید ماموریت دارند آیت الله هاشمی 
را تخریب کنند. مرحوم هاشمی خدمات بسیاری به کشور کرده است و پس از 
رحلت او، کاخ مرمر تحویل داده شده است. منتها این بی انصافی ها نسبت به 
مرحوم هاشمی زیاد انجام می شود. ما هم تریبون درستی نداریم که بتوانیم از او 

دفاع کنیم.

برادر مرحوم هاشمی رفسنجانی  با تاکید بر اینکه دفاع از هاشمی هزینه دارد، 
به پیش  را  خاطرنشان کرد: مرحوم هاشمی همواره می گفت شکایت خودم 
خداوند می برم ما هم سیره مرحوم هاشمی را ادامه می دهیم و به خداوند شکایت 

می کنیم انشاء الله روزی خداوند به این مسائل رسیدگی کند.
هاشمی و نقش او در پذیرش قطعنامه ۵۹۸

هاشمی درباره انتقادها از نقش مرحوم هاشمی رفسنجانی جانشین وقت 
فرماندهی کل قوا در پذیرش آتش بس میان ایران و عراق درچارچوب قطعنامه 
59۸ )۲9 تیرماه 13۶7( گفت: اسناد بسیاری در این باره وجود دارد. مرحوم 
هاشمی و همچنین محسن رضایی فرمانده وقت سپاه پاسداران درباره نیازهای 
نیروهای مسلح برای ادامه جنگ، نامه ای به امام )ره( نوشتند. در آن نامه مطرح 
شده بود که اگر این نیازها تامین شود با ادامه جنگ، پس از 5 سال می توانیم 
پیروز شویم. نخست وزیر وقت هم گزارش هایی از وضعیت خزانه کشور و شرایط 

جبهه ها ارائه کرده بود.
رییس پیشین سازمان صداو سیما ادامه داد: علاوه بر این در صحنه نبرد هم 
مساله  جدیدی حادث شده بود و آن دخالت مستقیم آمریکایی ها با سرنگونی 
مسافربری و شهادت ۲91 تن از شهروندان غیرنظامی ایران در تاریخ 1۲ تیرماه 
۶7 بود و بعد هم عنوان کردند اشتباه کرده اند. بنابراین علاوه بر مشکلاتی که ما 
در داخل از نظر تدارکات و تجهیزات داشتیم مساله دخالت مستقیم آمریکا هم بر 

مشکلات کشور افزود.
هاشمی افزود: در جلسه ۲7 نفره ای که قبل از پذیرش قطعنامه در دفتر ریاست 
جمهوری با حضور سران قوا، فرماندهان نظامی،  برخی از مدیران عالی کشور، 
فرزند و نماینده امام )ره( تشکیل شد من هم به عنوان رییس صدا و سیما حاضر 
بودم. همه ابعاد قضیه به طور مفصل بررسی شد و کسی در آن جلسه ادامه جنگ 

را به نفع کشور ندانست.
برادر مرحوم هاشمی رفسنجانی یادآور شد: نمی دانم الان فایل ها و اسناد آن 
جلسه در کجا نگهداری می شود. احتمال می دهم این اسناد در نهاد ریاست 
جمهوری باشد. در کل کسی بتواند اطلاعات و محتوای آن جلسه را به دست آورد 
از واقعیت های میدانی، طرفین به  خوبی آگاه می شود. بنابراین تصمیمی هم که 

گرفته شد تصمیم جمعی بود.
وی گفت: این موضوع که مرحوم هاشمی به امام )ره( گفت که به عنوان فرمانده 
جنگ ]پذیرش قطعنامه را اعلام می کنم[ بعد مرا محاکمه یا اعدام کنید صحت 
دارد. وقتی امام )ره( از خودگذشتگی مرحوم هاشمی را مشاهده کردند، در 

بیانیه ای پذیرش قطعنامه را اعلام کردند.
برای کنار گذاشتن من، پست معاونت اجرایی نهاد را حذف کردند

هاشمی در پاسخ به این پرسش که »در کتاب خاطرات مرحوم هاشمی بارها نام 
شما به عنوان مخالف حمایت حزب کارگزاران از نامزدی رییس دولت اصلاحات 
عنوان شده است، علت مخالفت شما چه بوده است؟«، گفت: نام خاتمی تا 
روزهای آخر سال 1375 مطرح نبود. نامزد ما آن زمان مرحوم حسن حبیبی 
بود که در این باره در حزب کارگزاران بحث زیادی انجام شد. حبیبی ملاحظاتی 
داشت. او می گفت که امکانات مالی برای تبلیغات ندارد و نمی خواهد مدیون  و 
وامدار کسی باشد و دلیل دوم اینکه نمی خواست با روحانیت رقابت کند. آن زمان 
نامزد جناح رقیب علی اکبر ناطق نوری بود. عضو مجمع مدیران ادوار جمهوری 
اسلامی یادآور شد: نامزد دیگری هم که آن زمان در نظرسنجی ها بالای 3۰ درصد 
شانس رای آوری داشت خودم بودم که البته من هم ملاحظاتی داشتم. هیچ وقت 
نمی خواستم بیایم و هیچ وقت بحث آمدن من به آن معنا مطرح نشد ولی اسم من 

به عنوان نامزد مطرح بود البته اشخاص دیگری هم بودند.
هاشمی افزود: زمانی موضوع نامزدی رییس دولت اصلاحات مطرح شد او به 
مجمع روحانیون مبارز پیشنهاد کرد اگر کارگزاران از من حمایت کند این نامزدی 
را  قبول می کنم. در جلسه ای در حزب کارگزاران با حضور خاتمی از او درباره 
برنامه هایش و رفتارش نسبت به عملکرد هاشمی رفسنجانی سوال کردیم و او 
هم مفصل پاسخ داد و گفت که به لحاظ اقتصادی الان هیچ طرحی ندارم که 
بگویم ولی این جمله را به شما می گویم که روز اول دولت من با روز آخر دولت 
آقای هاشمی هیچ فرقی ندارد و وقتی خاتمی در آن جلسه این سخن را گفت، 

همه به او رای دادیم.
هاشمی ادامه داد: سال 75 در خوزستان بودم مخالفتم را با رقابت سه نامزد در 
انتخابات ریاست جمهوری بیان کردم و گفتم که باید ۲ نامزد ریاست جمهوری 
داشته باشیم تا انتخابات در دور اول تمام شود. همان شب من از اهواز با دوستان 
کارگزاران تماس گرفتم و گفتم همین امشب بیانیه ای منتشر و از خاتمی حمایت 

کنید تا این بحث 3 نامزدی از بین برود.
رییس دولت  با  موارد  این  از  بعد  یادآور شد:  اجرایی دولت سازندگی  معاون 
اصلاحات مخالفت نکردم. اگر چه در آن دولت مسائل به گونه دیگری رقم خورد 
و حزب)منحل  شده(  مشارکت علیه نامزدی مرحوم هاشمی برای مجلس ششم 

تبلیغ می کرد.
 وی خاطرنشان کرد: زمانی که خاتمی می خواست دولت تشکیل دهد از من 
دعوت کرد ولی نپذیرفتم با او همکاری کنم ولی بعد که مرحوم هاشمی به من 

دستور داد که بپذیرم در سمت معاونت اجرایی دولت خاتمی همکاری کردم.
هاشمی یادآور شد: در دور اول این سمت را داشتم ولی در دور دوم برای اینکه مرا 
حذف کنند، پست معاونت اجرایی را از نهاد ریاست جمهوری حذف کردند و بعد 
یکی دو پست در وزارت کار و امور اجتماعی و هواپیمایی جمهوری اسلامی به من 

پیشنهاد کردند که هیچ کدام را نپذیرفتم.
قوانین انتخابات در شرایط کرونا تغییر کند

هاشمی درباره پیش بینی اش از دولت آینده و اینکه سرنوشت انتخابات ریاست 
جمهوری 14۰۰ چگونه رقم خواهد خورد، گفت: پیش بینی این موضوع بسیار 
مشکل است. اگر در شرایط کرونا باشیم و بخواهیم براساس قانون فعلی انتخابات 
انتخابات،  برگزارکنندگان  اگر  بود.  برگزار کنیم، مشارکت خیلی کم خواهد  را 
خصوصا شورای نگهبان تفسیری از قانون انجام دهند یا اینکه اجازه ای بگیرند تا 
انتخابات به جای یک روز و یا 1۲ ساعت در یک هفته انجام شود تا مردم بتوانند 
بدون ترس از ابتلا به کرونا در انتخابات حضور پیدا کنند، آن موقع شرایط تغییر 

می کند.
عضو هیئت موسس حزب کارگزاران سازندگی ایران یادآور شد: براساس تجربه 
3۰ تا 4۰ ساله؛  ضریب نفوذ جریان اصلاح طلب و اصولگرا حدود ۲۰ درصد 
در  معمولًا  و  است  درصد  حدود 3۰  اعتدال گراها  برای  ضریب  این  می دانم، 
انتخابات ائتلاف میان دو جریان که بیشتر هم میان اصلاحات و اعتدال گرایان 

بوده است برنده نهایی را مشخص می کند.
وی افزود: تا به  امروز انتخابات ریاست جمهوری این گونه بوده است ولی حالا 
شرایط کرونایی و موضع شورای نگهبان مسائلی است که باید مشخص شود. 
بنابراین چون شرایط مبهم است نمی توان پیش بینی کرد که پیروزی از آن کدام 

جناح است.
این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: خلاصه حرف من این است که تا به حال 
ائتلاف ها موجب پیروزی بوده است و اگر همین سیاق و هم روال باشد باز هم 
ائتلاف پیروز می شود. اگر شرایط انتخابات و صحنه تغییر کند باید ببینیم که چه 

اتفاقی می افتد.
نامزد انتخابات ریاست جمهوری نمی شوم

هاشمی درباره نامزدهای احتمالی انتخابات ریاست جمهوری 14۰۰ و اینکه آیا 
داوطلب این انتخابات می شود، گفت: نامزد ریاست جمهوری نمی شوم. من در 
گذشته صحبتی کردم و به آن معتقدم. این بار ما دیگر فرصت آزمون و خطا نداریم 
باید شخصیتی نامزد و یا به شخصیتی رای داده شود که گذشته روشنی داشته 
و توانایی اداره کشور، حل مشکلات، بحران ها را داشته باشد. یعنی نمی توان با 

شعار و یا مناظره تلویزیونی و تخریب، انتخابات برگزار کنیم.
منتقدان لوتی نباخته

و  ایران  تاریخی  و  دیپلماتیک  پیروزی  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  هاشمی 
سکوت منتقدان برجام پس از ناکامی آمریکا در ارائه قطعنامه پیشنهادی اش در 
شورای امنیت برای تمدید تحریم تسلیحاتی ایران، گفت: علت رد این قطعنامه،  
برجام است. حتی خود تحلیلگران و رسانه های آمریکایی می گویند که ترامپ 
می خواست ایران را منزوی کند ولی خودش منزوی شد یا ایران، آمریکا را منزوی 
کرد و یا این پیروزی از نتایج برجام است. برجام یک سند بین المللی است که در آن 

این پیش فرض وجود دارد که ایران به تعهداتش عمل کرده است.
وی ادامه داد: کشورهای اروپایی هم پیمان آمریکا در این قضیه در کنار ایران قرار 
گرفتند به این دلیل که می خواهند برجام را زنده نگه دارند. البته خود مخالفان 
یا منتقدان هم به این واقعیت پی برده اند و براساس ضرب المثل »لوتی  نباخته« 

بیان نمی کنند.
مجلس یازدهم خیلی زود از رهبر انقلاب تذکر گرفت

هاشمی درباره عملکرد مجلس یازدهم و مواجهه آن با دولت نیز گفت: تا به حال 
مجلس یازدهم به گونه ای عمل کرده که از رهبر انقلاب اسلامی تذکر گرفته است. 
وقتی که رهبر نظام به مجلس تذکر می دهند مشخص است که عملکرد آنها 
مطلوب و در جهت وحدت ملی و منافع ملی نبوده است. نمی توان پیش بینی کرد 
که مجلس از این به  بعد چه اقداماتی انجام خواهد داد اما این مجلس خیلی زود از 

رهبری تذکر گرفت که نشان می دهد خوب کار نکرده است.
عضو مجمع وزیران ادوار جمهوری اسلامی افزود: اگر بخواهیم منافع انقلاب و 
مردم را در شرایط فعلی در نظر بگیریم نیاز به وحدت ملی، همصدایی و انسجام 
داریم چرا که برابر دشمنان بین المللی و منطقه ای قرار داریم. پیگیری منافع 
گروهی، بازی در زمین دشمن است و دشمن از جنگ میان ما سوءاستفاده و علیه 

نظام تبلیغات می کند.
اتلاف نیرو در فرهنگ اجرایی ما زیاد است

هاشمی درباره کارکرد و وظایف مجمع وزیران ادوار جمهوری اسلامی، گفت: 
مجمع وزیران پتانسیل و توان بسیار خوبی دارد و ۲۰۰ تن از وزیران و مدیران 
باسابقه  که تجارب زیادی دارند در آن عضو هستند ولی از تجارب آنها استفاده 
نمی شود.  عضو مجمع وزیران ادوار افزود: متاسفانه در کشور ما هر کسی که 
مسئولیتی را بر عهده می گیرد، می خواهد همه چیز را از صفر شروع کند و از 
تجارب دیگران استفاده نمی کند و اتلاف نیرو در این فرهنگ اجرایی ما زیاد است.
هاشمی خاطرنشان کرد: در همه کشورها وقتی مقام، وزیر یا رییس جمهوری 
بازنشسته می شود از تجارب و نظراتش استفاده می شود ولی ما در ایران متاسفانه 

این فرهنگ را نداریم به همین دلیل هم اتلاف نیرو زیاد است.

در شرایط  است  بعید  اینکه  بیان  با  پیشین  دیپلمات   یک 
کنونی پافشاری آمریکا در قبال ایران نتیجه بخش باشد، گفت: 
اروپایی ها می دانند نابودی برجام بر آشفتگی خاورمیانه دامن 

می زند و این مسئله در شرایط کنونی به نفع آنها نیست. 
برای  آمریکا  تلاش های  درباره  باوند«  هرمیداس  »داود 
بازگرداندن تحریم های ایران گفت: با نزدیک شدن به انتخابات 
ریاست جمهوری در آمریکا، کاخ سفید برای دستیابی به یک 
مسائل  در  را  ترامپ  دولت  شکست های  بتواند  که  دستاورد 
داخلی - به ویژه مقابله با ویروس کرونا و ناآرامی های خیابانی - 

تحت الشعاع قرار دهد، بر پرونده ایران متمرکز شده است.
وی با بیان اینکه آمریکا طی دو، سه هفته اخیر دو شکست بد را 
در مورد ایران در شورای امنیت تجربه کرده است، اظهار داشت: 
بهانه نخست آمریکا این بود که تحریم های تسلیحاتی ایران در 
مهر ماه لغو می شود و این مسئله، بر وضعیت خاورمیانه اثرگذار 
است ولی نکته ای که وجود دارد آن است که همه کشورها باید 
حداقلی از توان نظامی را برخوردار باشند تا بتوانند از خود دفاع 

کنند ولی استدلال آمریکا خلع سلاح کامل ایران است.
اقدام آمریکا تجاوز به حقوق بین الملل و شورای امنیت است

این کارشناس مسائل آمریکا با بیان اینکه استدلال آمریکا هم 
در مورد تمدید تحریم های تسلیحاتی و هم بازگرداندن تحریم ها 
برای اکثریت کشورها قابل توجیه و پذیرش نیست، تصریح کرد: 
با وجود ناکامی آمریکا در مورد تمدید تحریم های تسلیحاتی، 
مجددا به این بهانه که مشارکت کننده در قطعنامه ۲۲31 است، 
خواهان اسنپ بک شده اما این بهانه هم مورد پذیرش جامعه 
جهانی قرار نگرفت و 13 عضو شورای امنیت با این درخواست 

مخالفت کردند.
به گفته باوند، تلاش آمریکا برای فعال کردن یکجانبه مکانیزم 
ماشه در حالی که هیچ کشوری با این خواست واشنگتن موافق 
نیست، به نوعی تجاوز به حقوق بین الملل و شورای امنیت است 
و پیگیری و اصرار ایالات متحده در این زمینه سوال برانگیز است.
وی با اشاره به نزدیک شدن به انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا گفت: پافشاری آمریکا بر تحریم ایران را با توجه به نزدیک 
شدن به ایام انتخابات آمریکا ارزیابی می کنم چراکه می خواهند 
این کار را در بوق و کرنا کرده و آن را دستاورد ترامپ در قبال ایران 
معرفی کنند و بگویند با این کار، صلح و امنیت بین المللی را هم 

تامین کردیم.

عضو سابق نمایندگی ایران در سازمان ملل متحد در نیویورک 
افزود: از سوی دیگر، آمریکا با تحت فشار قرار دادن ایران درصدد 
این است که زمینه مذاکرات دوجانبه میان تهران و واشنگتن را 
مهیا سازد آمریکایی ها تصور میکنند با فشار حداکثری ایران 

وادار به گفت وگو با ایالات متحده می شود.
تندروها پرونده ایران را در واشنگتن دست گرفته اند

با  اروپا  اتحادیه  مخالفت  درباره  ایرنا،   با  گفت وگو  در  باوند 
تعاملات  آمریکا  و  اروپا  داشت:  ابراز  هم  آمریکا  درخواست 
زیادی در زمینه های سیاسی، اقتصادی، نظامی و... دارند اما 
روابط فراآتلانتیکی آنها در دوران ترامپ به شدت آسیب دید و 
اروپایی ها دل خوشی از ترامپ ندارند. آنها هرچند در بسیاری 
از موضوعات مانند مسائل منطقه ای یا موشکی با آمریکا هم نظر 
هستند، اما استدلال آمریکایی ها که منتج به نابودی برجام 
با  با همراهی  نمی خواهند  و  دانسته  غیرمنطقی  را  می شود 

آمریکا، برجام را نابود کنند.
وی با یادآوری تلاش تندروها برای نابودی برجام بیان کرد: 
تندروها اکنون پرونده ایران را در در واشنگتن دست گرفته اند 
و عملکرد آنها به گونه ای است که دولت بعدی آمریکا نتواند به 

برجام برگردد و عادی سازی روابط تهران و واشنگتن به راحتی 
انجام شود.

اروپا می دانند نابودی برجام بر آشفتگی خاورمیانه 
دامن می زند

این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی با بیان اینکه اگر بایدن 
دوران  به  آمریکا  کنیم  فکر  نباید  ما  شود،  رئیس جمهور  هم 
اوباما بازمی گردد، یادآور شد: بایدن روش اوباما را با تعدیل ها و 
تفاوت هایی دنبال خواهد کرد به این معنا که نه آنقدر مانند اوباما 
مثبت عمل خواهد کرد و نه  روش ترامپ دنبال می کند. در این 
چارچوب تلاش خواهند کرد نظرات مبثت جمهوریخواهان 
و متحدان منطقه ای آمریکا را در مواردی همانند افزایش بند 

غروب برجام جلب کنند.
باوند با تاکید بر اینکه در شرایط کنونی بعید است پافشاری 
نتایج  تا مشخص شدن  کرد:  عنوان  برسد،  نتیجه  به  آمریکا 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، فضا در حالت ابهام و تعلیق 
باقی می ماند. اروپایی ها هم می دانند نابودی برجام بر آشفتگی 
خاورمیانه دامن خواهد زد که این مسئله در شرایطی که آمریکا 

حضورش در منطقه را کمرنگ کرده، به نفع آنها نیست.

باوند تحلیلگر مسائل سیاست خارجی :

اروپا می داند نابودی برجام به آشفتگی خاورمیانه دامن می زند

محمد هاشمی :

تب انتخابات تنها انگیزه فعالیت تشکیلاتی ؛پیگیری منافع گروهی در شرایط فعلی بازی در زمین دشمن است

کوچه تنگ تحزب و عرصه گشاده انتخابات

نبود نظام حزبی نهادینه و کارآمد، انتخابات برای کسب قدرت را به مهمترین 
انگیزه فعالیت تشکیلاتی در کشور بدل کرده است. از این رو است که کارویژه های 
مهم حزبی چون آگاهی بخشی اجتماعی و سیاسی، آموزش عمومی، تربیت 
نیروی انسانی و کادرسازی، ارایه برنامه مدون برای اداره کشور، مطالبه گری موثر، 

نقد سازنده و ... در سایه قدرت جویی سیاسی قرار می گیرد. 
کمتر از یک سال به پایان عمر دولت دوازدهم باقی مانده و نزدیک شدن به 
زمان سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری، فرصت را برای فعال شدن 
سازوکارهای به ظاهرحزبی فراهم کرده تا تشکل های سیاسی، نتیجه یکی دیگر 
از مهمترین رویدادهای مردم سالارانه در انتخاب بالاترین مقام اجرایی کشور را از 

فعالیت موسمی خود متاثر کنند.
یک  عنوان  به  اسلامی  جمهوری  کشورمان،  در  شده  نهادینه  احزاب  نبود 
نظام های مردم سالار را از مواهب چندوجهی نظام حزبی ساختارمند محروم کرده 

است.
در شرایط فقدان نظام حزبی کارآمد، احزاب در کشور ما در بزنگاه های انتخاباتی 
فعال می شوند و با فعالیت های مقطعی و اتفاقا پرشور و حرارت خود، نتیجه 
انتخابات را تحت تاثیر قرار می دهند. با فروکش کردن تب انتخابات به عنوان تنها 
انگیزه فعالیت تشکیلاتی در کشورمان، احزاب به خوابی طولانی فرو می روند و تا 

انتخابات بعدی در کنج خلوت خود آرام می گیرند.
سالها است که با شروع کارزارهای انتخاباتی احزاب از هر دو جریان سیاسی 
کشور اعم از اصلاح طلب و اصولگرا با تمام قوا وارد عرصه رقابت می شوند. خیزش 
تصاعدی فعالیت احزاب در دوره انتخابات را می توان با نیم نگاهی به حجم مطالب 
منتشر شده از کنش حزبی در رسانه ها و مطبوعات دریافت. برگزاری نشست ، 
صدور بیانیه ، تدوین برنامه انتخاباتی و سیاسی، نقد جریان رقیب، ارایه راهکارهای 
بدیل برای اداره کشور و ... از پیش لرزه های انتخابات درکشور ما محسوب می شود؛ 
پیش لرزه ای که چندی نمی پاید و به زودی فروکش می کند. این درحالی است که 
بخش مهمی از کارویژه  احزاب اتفاقا در دوره هایی جز موسم انتخابات باید عملی 

 شود و زمینه را برای توسعه سیاسی فراهم کند.
تحقق واقعی مردم سالاری و مولفه های پیشروی آن نیازمند وجود احزابی است 
که همواره در پس زمینه امر سیاسی و اجتماعی به طور مستمر در فعالیت باشند 
و  به عنوان حلقه وصلی موثر در مورد مطالبات و انتظارات متقابل، میان مردم و 

حاکمیت هم فهمی ایجاد کنند.
احزاب علاوه بر اینکه چون حلقه وصلی مطمئن زمینه تعامل سازنده میان 
حاکمیت و جامعه مدنی را فراهم می کنند، با ایجاد کارویژه هایی چون آموزش 
سیاسی برای عموم، کادرسازی، ایجاد برنامه ای نظام مند و مدون، مطالبه گری 

موثر، ارایه بدیلی برای سیاست ورزی و ... کیفیت امر سیاسی را ارتقا می دهند.
به رغم پیش بینی و حمایت از موجودیت احزاب و تشکل های سیاسی متنوع 
و فعالیت آنها در قانون اساسی و تاکیدات چهاردهه ای مسئولان بر سازوکارهای 

حزبی، ولی هنوز درکشورمان نظام حزبی به مفهوم واقعی شکل نگرفته است.
وجود نظام حزبی مستلزم فعالیت مستمر، ساختارمند و گسترده تشکیلاتی 
نه تنها وظیفه آگاهی بخشی و تربیت  از دل جامعه مدنی برآمده و  است که 
شهروندان سیاست فهم را در دستورکار دارد، بلکه رقابت سازنده برای کسب قدرت 

سیاسی را در خلال فعالیت های دائمی خود دنبال می کند.
برکنار از احزاب موسمی که در بزنگاه انتخاباتی قارچ گونه رشد می کنند، در 
کشور ما احزاب شناسنامه دار قدیمی و متعددی وجود دارند که اتفاقا از تشکیلات 
و ساختار منسجم و گسترده ای در بسیاری از استان های کشور برخوردارند. ولی 
حتی این احزاب ریشه دار هم کارکردهای حزب را به مفهوم واقعی آن عملیاتی 

نمی کنند. چرا که بستر لازم برای این مهم فراهم نیست.
احزابی چون »موتلفه اسلامی« به عنوان قدیمی ترین و یکی از ساختارمندترین 
احزاب در کشور یا حزبی چون »کارگزاران سازندگی« به عنوان یکی از مهمترین 
احزاب جریان چپ، هم طی سال های گذشته کنش چندانی فراتر از چارچوب 

رقابت انتخاباتی از خود نشان نداده اند.
فعال اصولگرا: احزاب »سر بادکنکی و بدن نخی« دارند

همچنین  دبیرکل جبهه جهادگران ایران اسلامی با بیان اینکه در چند دهه اخیر 
احزاب رشد قابل قبولی نداشته و نتوانسته اند سازمان رای و ساختار مناسبی را 
ایجاد کنند، گفت: احزاب »سر بادکنکی و بدن نخی« دارند و اغلب گزارش ها، 

برنامه ها، آمار و ارقام آنها از روی کاغذ فراتر نمی رود. 
وهاب عزیزی با تاکید بر نقش اصلی و تعیین کننده رسانه ها در انتخابات، به ویژه 
انتخابات ریاست جمهوری،  افزود: در چند دهه اخیر احزاب رشد قابل قبولی 
نداشته و نتوانسته اند سازمان رای و ساختار مناسبی را ایجاد کنند به طوری که 
احزاب »سر بادکنکی و بدن نخی« دارند و اغلب گزارش ها، برنامه ها، آمار و ارقام 

احزاب از روی کاغذ فراتر نمی رود.
فعال اصولگرا ادامه داد: در حالی که اسامی خیلی از  احزاب، گروه ها و جبهه ها 

را یک تریلی نمی کشد، اما تعداد طرفدارانشان یک خودرو ون را پر نمی کند.  
عزیزی با بیان اینکه احزاب تاثیر چندانی در نتیجه نهایی انتخابات ندارند، یادآور 
شد: نقش احزاب در جهت دهی به افکار عمومی و تصمیم مردم برای رای دادن 

در رتبه سوم، بلکه پایین تر قرار دارد.  
این فعال رسانه ای تاکید کرد: در چند دهه گذشته شاهد نقش آفرینی و پویایی 
رسانه ها در انتخابات بوده ایم به طوری که موج نهایی و اصلی را رسانه ها ایجاد 
می کردند و در سالهای اخیر هم پیام رسان ها و شبکه های اجتماعی به آن افزوده 

شده است.  
عزیزی خاطرنشان کرد: قدرت رسانه ها فراتر از احزاب و جبهه های انتخاباتی 

است و تاثیرگذاری رسانه روز به روز هم بیشتر می شود.
به گفته این فعال سیاسی بعد از رسانه ها، هیات ها و محافل مذهبی در جهت 
گیری سیاسی مردم بیشترین نقش تاثیر گزار را دارند به طوری که در انتخابات 
دوره نهم و دهم بعضی از مداحان به مراتب بیشتر از دبیران کل احزاب قدرت 

داشتند و این قدرت به واسطه پشتوانه رای آنها بود.
انتخابات یازدهم و دوازدهم هنرمندان و سلبریتی ها به  یادآور شد: در  وی 
چهره های  و  هنرمندان  بازیگرها،  کردند؛  پیدا  جدی  ورود  انتخابات  جریان 
ورزشی سعی کردند در جهت دهی آرای نامزدها ایفای نقش کنند و تا حدودی 

هم موثر بودند.
عزیزی با اشاره به درک سیاسیون از نقش و تاثیرگذاری رسانه ها بر افکار عمومی، 
گفت: روز به روز شاهد فاصله گرفتن دولت مردان از احزاب و نزدیکی بیشتر آنها 
به رسانه ها هستیم به طوری که در دوره های اخیر رییس دولت نهم و دهم پس از 
پیروزی در انتخابات سال ۸4 خودش را مستقل و بی نیاز از احزاب اعلام کرد؛ در 

عین حال ارتباط خودش را با رسانه ها و مراکز مذهبی بیشتر کرد.
وی خاطرنشان کرد: نامزدهای احتمالی انتخابات ریاست جمهوری 14۰۰ نیز 
به جای اینکه با احزاب سیاسی وارد بحث و رایزنی شوند، تمایل خودشان برای 
حضور در انتخابات را به سطح رسانه ها کشیده اند و سوار شدن بر موج رسانه ای را 

به مسیر پر پیچ و خم چانه زنی در جلسات احزاب ترجیح می دهند.
عزیزی افزود: طبیعی است که اگر کسی در استفاده از رسانه مهارت نداشته 

باشد، شکست او محتمل تر است.
سیاسی،  جامعه پذیری  سیاسی،  و  اجتماعی  بخشی  آگاهی  میان،  این  در 
افزایش مشارکت سیاسی، تربیت نیروی انسانی و کادرسازی، ارایه برنامه مدون 
حزبی، مطالبه گری موثر، نقد سازنده و ... در سایه رقابت سیاسی برای به دست 

گرفتن قدرت قرار گرفته است.



طرح: محمدعلی رجبی 

 کرونا سوغات مرگبار سفرهای تابستانی

 گلایه از درخواست عجیب یک امام جمعه از شورای نگهبان
اکبر ترکان، مشاور سابق رئیس جمهور در گفتگو با خبرآنلاین اظهار کرد: در فضای سیاسی کشور ما 
دو نگاه وجود دارد، یک نگاه مردم سالاری دینی است و نگاه دیگر جمهوری است. مردم سالاری دینی 
و جمهوری هر دو به آرای مردم متکی هستند منتها در یکی مردم و جمهور انتخاب کننده هستند و در 
دیگری مردم و جمهور انتخاب کننده نیستند.وی افزود: اخیرا یکی از آقایان امام جمعه فرموده بودند که 
آقایان شورای نگهبان خودشان از روی خیرخواهی و استصواب افرادی را انتخاب و معرفی کنند تا مردم به 
آنها رای دهند، بله این هم رای مردم است اما انتخاب مردم نیست.مشاور پیشین رئیس جمهور تاکید کرد: 
راه دیگر این است که مردم انتخاب های متعدد داشته باشند و دست به انتخاب بزنند و اکنون باید ببینم 
قرار است به کدام سمت پیش برویم.ترکان تصریح کرد: نظر مبارک این آقای امام جمعه این بود که ما باید 
به سمتی برویم که خیرخواهان و به اصطلاح شورای نگهبان با خیرخواهی انتخاب کنند و مردم رای دهند 
که اگر اینگونه باشد شورای نگهبان نهایتا براساس خیر خواهی افراد خوبی برمی گزیند و مردم فقط یکی از 
آن انتخاب ها و تایید می کنند و به آن می گویند انتخاب.وی ادامه داد: حالا باید دید انتخابات دور آینده 
ریاست جمهوری در سال آینده چطور است، قرار است مردم انتخاب کنند یا خیرخواهان انتخاب می کنند 

و مردم تاییدیه می دهند.

دستگیری سرپرست سابق شهرداری ساری 
 رئیس کل دادگستری مازندران از بازداشت سرپرست سابق شهرداری ساری، معاون سابق شهرسازی 
و امور مناطق و یک دلال خبر داد.حجت الاسلام محمدصادق اکبری اظهار کرد: در ادامه برخورد قاطع 
دستگاه قضایی استان با مفاسد اقتصادی، عبدالحمید فرزانه سرپرست سابق شهرداری ساری و همچنین 
معاون سابق شهرسازی و امور مناطق شهرداری ساری و یک دلال که واسطه متخلفان در شورای شهر 
بود، توسط سربازان گمنان امام زمان )عج( بازداشت شدند.وی خاطرنشان کرد: دستگیری این دو مدیر 
شهرداری به جرم اختلاس، ارتشا و تضییع اموال دولتی بوده است.رئیس کل دادگستری مازندران تصریح 
کرد: سیاست دستگاه قضایی استان، قاطعیت با متخلفان و دست اندازان به بیت المال و تعهد در برابر 

مردم و صیانت از حقوق عامه است.

رشد 1۰درصدی فوتی های تصادفات جاده ای قم
 رئیس پلیس راه استان قم گفت: در 5 ماه اول امسال در سطح جاده های استان متاسفانه 77 نفر فوت 
کردند که نسبت به مدت مشابه سال قبل 1۰ درصد رشد داشته است.سرهنگ مختار پناهی با بیان اینکه 
در 5 ماهه نخست سال 99 در جاده های استان 77 نفر در تصادفات جان باخته اند عنوان داشت: این آمار 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته 1۰ درصد رشد داشته است.رئیس پلیس راه استان با اشاره به اینکه در 
5 ماه ابتدایی امسال 43 میلیون 7۰۰ هزار تردد در سطح جاده های استان انجام شده افزود: در سال 5 ماه 
نخست سال گذشته سال گذشته 35 درصد ترددها کاهش داشته است.وی در ادامه گفت: در تصادفات 

منجر به جرح و خسارت خوشبختانه نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲۶ درصد کاهش داشته ایم.

انتقاد تند فعال اصولگرا از حدادعادل 
ابوالقاسم رئوفیان نایب رییس اول جبهه پیشرفت، رفاه و عدالت با بیان اینکه هزینه کردن از جایگاه 
رهبری از سوی افرادی که مورد اعتماد ایشان هستند، اتفاق ناپسندی است، بیان داشت: آقای حدادعادل 
منصوب به نظام است و اینکه بعد از اظهارات آقای فتاح مطرح کند که این کار با اذن رهبری رقم خورده 
و برای دفاع از خود از رهبری هزینه کند، برای نظام هزینه و آسیب ایجاد می کند و من متأسفم از این که 
کسانی که مورد وثوق و اعتماد رهبری قرار می گیرند، در چنین موقعیت هایی اینطور برای تبرئه خودشان 

از جایگاه رهبری هزینه می کنند.

استعفای ظریف تکذیب شد 
برخی از منابع مطلع اعلام کردند استعفای محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه صحت ندارد.به گزارش مهر، 
اخبار درباره استعفای محمدجواد ظریف در برخی کانال های مجازی مطرح شده بود که پیگیری خبرنگار 
خبرگزاری صدا و سیما از منابع مطلع نشان می دهد، مطالب مربوط به استعفا صحت ندارد.روز چهارشنبه  
نیز آقای ظریف در واکنش به انتشار اخباری درباره حضور نداشتنش در سه جلسه اخیر هیئت دولت، علت را 

روزهای پر کار دستگاه دیپلماسی بخصوص مقابله با تلاش های غیر قانونی آمریکا مطرح کرده بود.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

بهره برداری از فاز نخست روشنایی 
بوستان غدیر

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از آغاز بهره برداری فاز 
نخست روشنایی بوستان غدیر خبر داد و گفت: این پروژه بااعتباری بالغ بر ۲ 

میلیارد تومان و نصب 35۸ پایه روشنایی به بهره برداری رسیده است.
پیام جوادیان با اشاره به شرایط شهر قم در حوزه فضای سبز، اظهار داشت: 
خوشبختانه امروز شهر قم سومین شهر سبز کشور بوده و با سرانه ۲۰.3 متر 

اتفاق مهمی در این حوزه رقم خورده است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان اهمیت فضاسازی 
بوستان های جنگلی برای فراهم کردن امکانات رفاهی بیشتر برای شهروندان، 
افزود: در سالهای اخیر ساماندهی دو بوستان علوی و غدیر توانسته بسیاری از 

مطالبات شهروندان را برای تفریحات کوتاه مدت در شهر قم برطرف کند.
جوادیان بوستان غدیر را یکی از بزرگ ترین بوستان های شهر قم دانست و 
خاطرنشان کرد: بوستان غدیر با مساحتی برابر 14۰ هکتار دارای بخش های 
مختلف رفاهی و تفریحی طراحی شده و به صورت بخش بندی در حال تکمیل و 
ساماندهی است.  وی کمپینگ زائر را یکی از مهم ترین بخش های بوستان غدیر 
خواند و تأکید کرد: این بخش از بوستان می تواند در مدیریت حضور و رفاه حال 
زائران و مسافران با توجه به موقعیت جغرافیایی بوستان که در 3 کیلومتری شهر 

قم قرار دارد، سهم به سزایی داشته باشد.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از تکمیل فاز نخست 
روشنایی بوستان غدیر خبر داد و تصریح کرد: قرارداد روشنایی بوستان غدیر 
با مبلغی برابر ۶۰ میلیارد ریال در حال اجرا بوده که فاز نخست آن در بخش 

کمپینگ زائر با مبلغی حدود ۲۰ میلیارد ریال تکمیل شده است.
جوادیان آغاز پروژه تکمیل روشنایی بوستان غدیر را از مهرماه 139۸ اعلام و 
بیان کرد: در فاز نخست اجرای پروژه روشنایی این بوستان 35۸ پایه روشنایی 

نصب شده و امیدواریم در کمترین زمان تمام پروژه اجرا و به بهره برداری برسد.
وی ادامه داد: در کمپ زائر بوستان غدیر امکانات نمازخانه، سرویس بهداشتی، 

سیستم آتش نشانی، زمین های بازی و آبخوری و آلاچیق طراحی شده است.
 

معاون خدمات شهری شهرداری قم اعلام کرد:

ساخت چهار ایستگاه دائم مشارکت 
شهروندی

معاون خدمات شهری شهرداری قم از ساخت چهار ایستگاه دائمی مدیریت 
پسماند خشک در سطح شهر قم خبر داد.

سید امیر سامع با اشاره به افزایش بودجه سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
قم از سه میلیارد تومان در سال 94 به ۲۰ میلیارد تومان، اظهار داشت: در سال 

95 در یک روز 719 تن زباله از سطح شهر جمع آوری می شد.
معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به اینکه در سالهای اخیر وضعیت 
اقتصادی موجب کاهش تولید پسماند از سوی مردم شده، افزود: موضوع 
دیگری که در این مسئله اثرگذار بود تغییر نوع قرارداد با پیمانکاران از قرارداد 

حجمی به اعداد ثابت بود.
با اشاره به وجود 44 ایستگاه موقت مشارکت شهروندی در حیطه  سامع 
مدیریت پسماند، اضافه کرد: همچنین دو ایستگاه ثابت در سطح شهر راه اندازی 

شده و چهار ایستگاه نیز در حال ساخت است.
وی با اشاره به اینکه برای جمع آوری پسماند خشک در معابر استان قم ۲4 
خودرو به کارگیری می شود، ادامه داد: ۲1 خودروی مخصوص هم به صنوف 
مراجعه می کنند و ۸9 خودرو هم کار جمع آوری پسماند در شب را به عهده دارند.
به گفته معاون خدمات شهری شهرداری قم، از این تعداد 31 خوردو همان 
ضایعاتی هایی بودند که در گذشته به صورت غیر قانونی به جمع آوری و انتقال 

زباله اقدام می کردند اما حالا ساماندهی شدند.
سامع با اشاره به فعالیت 4۶ متصدی در غرفه های مشارکت شهروندی در 
سطح شهر، اضافه کرد: عموما متصدیان خانم هایی هستند که دغدغه و سواد 
محیط زیستی داشته و آموزش شهروندان را به عهده دارند. وی با اشاره به 
پیشرفت 7۰ درصدی طرح جامع پسماند شهر قم، گفت: احداث تصفیه خانه 

کشتارگاه در سایت البرز از دیگر پروژه های حوزه پسماند در قم است.

رئیس سازمان فناوری و اطلاعات شهرداری قم مطرح کرد:

ارائه ۳۰ خدمت الکترونیکی در پرتال 
شهرداری قم

رئیس سازمان فناوری و اطلاعات شهرداری قم گفت: اصلی ترین بخش پرتال 
شهرداری قم میز خدمت الکترونیکی بوده که 3۰ خدمت را در خود جای داده و 

در دو بستر وب و موبایل پیش بینی شده است.
بهبود  برای  اهمیت وجود سامانه 137  به  اشاره  با  کورش محمدحسینی 
وضعیت خدمت رسانی به مردم، اظهار داشت: 137 سامانه ای قدیمی و دیده 
بان شهر است که آن را برای خدمت بهتر به شهروندان حفظ کرده که به سمت 

هوشمند سازی در حال حرکت است.
رئیس سازمان فناوری و اطلاعات شهرداری قم با بیان اینکه شهروندان هر 
مطالبه ای از شهرداران مناطق و مدیران شهری داشته باشند، سامانه 137 
قابلیت ثبت بازخورد، پایش و ارزیابی خدمات را دارد، ابراز کرد: سامانه 137 

بستری برای ارائه خدمات دوسویه با شهروندان ایجاد کرده است.
محمدحسینی افزود: پرتال اصلی تجمیع کننده همه خدمات است و هر 
شهروندی با ثبت نام در سامانه احراز هویت می تواند از خدمات بهره مند شود 
که اصلی ترین بخش آن میز خدمت مبتنی بر بخش نامه بالادستی بوده که 3۰ 

خدمت را در خود جای داده و در دو بستر وب و موبایل پیش بینی شده است.
وی در خصوص دیگر فعالیت های شهرداری در جهت خدمات هوشمند، 
عنوان کرد: 14 هزار نفر از شهروندان از 11 خدمت خاص غیرحضوری ویژه 
کرونا در شهرداری قم بهره مند شدند که کسب اطلاعات پیرامون مراکز درمانی 

و اسامی داروخانه ها و درمانگاه ها و تماس با پزشکان بخشی از خدمات است.
مهم  رویکردهای  از  یکی  قم  شهرداری  اطلاعات  و  فناوری  سازمان  رئیس 
کرد:  و خاطرنشان  برشمرد  بسته های خدمات شهرسازی  ارائه  را  شهرداری 
با  که  می شود  پیش بینی  هرساله  عوارض  برای  نیز  تخفیفاتی  بسته های 
شهرسازی  خدمات  از  عمده ای  بخش  امسال  پایان  تا  بیشتر  هماهنگی 
غیرحضوری می شود. محمدحسینی ادامه داد: سال قبل 53۰۰ درخواست 
در حوزه شهرسازی ثبت شده است که ۸۰ درصد درخواست ها در سه ماه پایانی 

سال از طریق این سامانه ثبت درخواست شده است.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم  خبرداد:

اجرای پروژه فاز پنج عمار یاسر در دو سطح  
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از اجرای پروژه فاز پنج عمار یاسر به صورت 

زیرسطحی خبر داد.
عباس حلوایی زاده در گفت و گو با شهرنیوز، با اشاره به پیگیری ها برای احداث 
محور فاز پنج عمار یاسر، اظهار داشت: این محور حدفاصل خیابان معلم تا 

میدان سپاه اجرایی می شود.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به اینکه این پروژه در مرحله تملک 
املاک در مسیر است، افزود: بعد از اینکه محدود 45 متری بدنه مصوب شد 

شهرداری منطقه هفت در راستای رفع معارض تلاش بسیاری کرده است.
حلوایی زاده گفت: در فاز اول برنامه داریم که به محض اینکه تملک ها انجام 

شود مسیر را فاز به فاز اجرا کنیم.
وی با اشاره به اینکه برای این پروژه مسیر زیرسطحی هم پیش بینی شده، 
خاطرنشان کرد: پس از بازگشایی و شکل گیری خیابان در هر مرحله، اقدامات 

اجرایی برای شکل دهی به تونل هم انجام خواهد شد.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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اهل بیت من در میان شما ، همچون 
کشتی نوح اند که هر که بدان سوار ، 
نجات یافت و هر که از آن باز مانْد ، به 

آتش افکنده شد .

شنبه -پانزدهم شهریورماه 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5107

عیون أخبار الرضا علیه السلام : ج ٢ ص ٢7 ح 10

رییس کل دادگستری قم از تشکیل کمیته پیشگیری از جرایم سایبری در سطح 
این استان خبر داد و گفت: این کمیته به استناد بند 5 اصل 15۶ قانون اساسی با 
موضوع اقدام مناسب برای پیشگیری از وقوع جرم در فضای مجازی تشکیل شده 

است. 
حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری در این زمینه افزود: این کمیته با محوریت 
معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم و با هدف تقلیل و کنترل 
آسیب های فضای مجازی که از زمره جرایم نوظهور است، فعالیت خواهد کرد. وی 
اضافه کرد: با توجه به شرایط حاکم بر نظام آموزشی در سال تحصیلی جدید، 
ضرورت دارد اعضای این کمیته تدابیر و تمهیدات لازم را در خصوص مصون ماندن 
کاربران خود به خصوص دانشجویان و دانش آموزان از جرایم و آسیب های پیش رو 

در دستور کار قرار دهند.
وی از متولیان نظام آموزشی استان در سطوح حوزوی، دانشگاهی و آموزش 
و پروش درخواست کرد که ضمن ارسال نظرات و پیشنهادها خود به دبیرخانه 
کمیته، مصوبات این کمیته را به جدیت مدنظر قرار داده و تمهیدات لازم را برای 
عملیاتی شدن آن ها به کارگیرند. مظفری خاطرنشان کرد: اکثر جرایم در فضای 
مجازی مربوط به بداخلاقی های اقتصادی و جرایم غیراخلاقی است و مسلما 

ارتقاء آگاهی های عمومی نقش به سزایی در پیشگیری از وقوع این جرایم دارد.
وی تاکید کرد: از ویژگی های مشترک این جرایم، پنهان بودن هویت واقعی 
مجرمان است که با پوشش های مختلف متقلبانه، اقدام به تطمیع و اغفال قربانیان 
خود می نمایند؛ ازاین رو لازم است ارتقا بخشی آگاهی های عمومی و افزایش 
سواد رسانه ای شهروندان با استفاده از ظرفیت کارشناسان و رسانه های استانی 

موردتوجه جدی واقع شده و در دستور کار دستگاه های مرتبط قرار گیرد.
آموزش بیش از  ۴۰۰ نفر در طرح مصلحین

وی همچنین گفت: بیش از4۰۰ نفر از افراد منتخب سران ایل و طایفه، منتخبان 
صنف و محیط کار، ریش سفیدان فامیل، عشیره و معتمدان محله  از جمله ائمه 
جماعات، بزرگان و بسیجیان در طرح ویژه مصلحین استان قم آموزش دریافت 
کرده اند. رییس کل دادگستری قم افزود: امروزه طلاق به عنوان یکی از مهم ترین 
مسایل اجتماعی در سطح کشور محسوب شده و با توجه به آسیب های آن در 
حوزه های مختلف فردی و اجتماعی، طرح آموزش مصلحین به منظور کنترل و 
کاهش طلاق در دستور کار معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 

استان قرارگرفته است.
وی با اشاره به این که این افراد در قالب ۲1 کارگاه آموزشی از مجموع 3۶ کارگاه 

و رعایت  با رعایت شیوه نامه های بهداشتی  اقدام، طی 1۲۲ جلسه  در دست 
فاصله گذاری اجتماعی آموزش دیده اند، افزود: آشنایی با خانواده و الگوی زندگی 
حل  شیوه های  خانوادگی،  و  همسری  روابط  مهارت های  خانوادگی،  مطلوب 
اختلاف و تعارض در خانواده، اصول و شیوه های میانجی گری برای حل اختلاف 
و تعارض ، نکته ها و ملاحظات لازم برای حل اختلاف و آشنایی با تجارب موفق 
در زمینه میانجی گری از موضوعات مطرح شده در این کارگاه های آموزشی بوده 
است. وی اظهار داشت: از ویژگی هایی که برگزاری این دوره ها را نسبت به سایر 
استان ها متمایز ساخته، مسجد محور بودن آن و توجه ویژه به مناطق کم برخوردار 
و حاشیه ای در سطح استان بوده است. مظفری با بیان این که خانواده از مهم ترین 
نهادهای اجتماعی است و تغییر و تحولات آن بر اجتماع نیز تاثیرگذار است، هدف 
از اجرای این طرح را حل اختلاف خانواده ها و ایجاد سازش در میان آنان، ارتقاء 
سرمایه اجتماعی خانواده ها، استفاده از ظرفیت بزرگان فامیل و خویشاوندان در 
حل منازعات خانوادگی، آموزش مهارت های حل تعارض در خانواده ها، ایجاد و 
توسعه شبکه اجتماعی از حلقه های حل تعارض و کاهش طلاق، احیاء و ترویج 

سنت ها و آیین های حل اختلاف در بین خانواده ها دانست.

رییس کل دادگستری استان قم  خبرداد:

تشکیل کمیته پیشگیری از جرایم سایبری

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

پلمپ ۱۹ واحد عرضه پوشاک والبسه متخلف 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از پلمب 19 واحد عرضه پوشاک والبسه متخلف در قم خبر داد 
و گفت: متصدي این واحدهای صنفي بر خلاف مصوبه ستاد ملي مبارزه با کرونا به مشتریان لباس 

عرضه مي کردند. 
 سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در ماه گذشته ماموران اداره نظارت بر اماکن عمومي در 
راستاي ارتقاء امنیت اجتماعي و سلامت عمومي مردم براي جلوگیري از شیوع ویروس کرونا به بازدید 
و نظارت از واحد هاي صنفي در شهر قم پرداختند. وي افزود: در این طرح مأموران اداره نظارات بر 
اماکن عمومي پس از ارزیابي هاي لازم، از 71۰ باب واحد صنفي عرضه پوشاک و البسه در این طرح 
بازدید و 19 واحد صنفي عرضه البسه و پوشاک را به علت نقض اقدامات پیشگیرانه ویروس کرونا توسط 
متصدیان و نادیده گرفتن ابلاغیه هاي صنفي پلمب و به متصدیان ۶5 واحد صنفي اخطار و ۲7۸ واحد 
تذکر لساني دادند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم از شهروندان خواست با معرفي صنوف متخلف 
از طریق شماره تلفن 11۰ پلیس را در تامین بهتر امنیت و پیشگیري از شیوع بیماري مهلک کرونا یاری 
کنند. توقیف 4۰5 حامل پارچه  جانشین فرمانده انتظامی استان قم  دربخش دیگری از سخنان خود 
گفت: با توقیف یک دستگاه خودرو قاچاق بر پژو 4۰5، محموله پارچه قاچاق به ارزش ۲ میلیارد ریال 
کشف شد.    سرهنگ  اسماعیلی اظهارداشت: با تلاش مأموران کلانتری ۲۲ پردیسان، یک دستگاه 
خودرو قاچاق بر پژو 4۰5 شناسایی و توقیف شد.  جانشین فرمانده انتظامی استان قم اضافه کرد: در 
ادامه طی بازرسی از خودرو مذکور یک محموله پارچه قاچاق کشف و یک نفر در این رابطه دستگیر شد. 
سرهنگ اسماعیلی خاطرنشان کرد: کارشناسان ارزش محموله کشف شده قاچاق را ۲ میلیارد ریال 
اعلام کردند.  جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده 

برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

فرمانده انتظامی نیروی استان قم  خبرداد:

نجات ۳ نوجوان گرفتار در منطقه باتلاقی کوه نمک 
فرمانده انتظامی نیروی استان قم گفت :در پی تماس با مرکز فوریت های پلیسی 11۰ مبنی بر گرفتار 
شدن 3 نوجوان در منطقه باتلاقی کوه نمک قم، رسیدگی به موضوع در دستور کار مأموران پاسگاه 
انتظامی دامشهر قم قرار گرفت. سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت : به همین منظور تیمی 
از ماموران با همراهی اکیپی از جمعیت هلال احمر به منطقه اعزام و جستجو برای یافتن آن ها آغاز 
شد. فرمانده انتظامی استان قم گفت: تاریکی هوا، شرایط خاص منطقه و همچنین تماس های مکرر 
نوجوانان گمشده و التماس توام با گریه ناشی از ترس آن ها، شرایط را لحظه به لحظه سخت تر می کرد و 
در حالی که از بیم حیوانات درنده استرس خانواده های این عزیزان را فراگرفته بود که مبادا فرزندان شان 
دچار آسیب شوند، تلاش برای یافتن نوجوانان ادامه یافت. او گفت: با توجه به شرایط مسیر، مأموران 
با پای پیاده حدود 4 کیلومتر در باتلاق نمک برای نجات این 3 تن تلاش کردند که سرانجام موفق به 
یافتن آن ها در دره ای در این منطقه شده و تحویل خانواده هایشان شدند. سردار میرفیضی اضافه کرد: 
خانواده 3 نوجوان گمشده طی تماس با دفتر نظارت همگانی 197 پلیس، از تلاش و فداکاری مأموران 

نیروی انتظامی و همچنین عوامل هلال احمر استان قدردانی کردند.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

دستگیری سارق منزل و کشف اموال مسروقه 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از دستگیري سارق حرفه اي منزل و کشف اموال مسروقه به ارزش 
۶۰۰ میلیون ریال خبر داد.  سرهنگ مراد حسین جعفریان اظهارداشت: در پي وقوع یک فقره سرقت 
منزل، مأموران کلانتری ۲۲ پردیسان بررسي موضوع را در دستور کار خود قرار دادند. وی افزود: در 
ادامه ماموران پس از بررسي های صورت گرفته، با انجام اقدامات پلیسی مخفیگاه متهم را شناسایي 
و با هماهنگی مقام قضائی استان نامبرده را دستگیر کردند. سرهنگ جعفریان با اشاره به این که 
متهم در تحقیقات به عمل آمده با مشاهده ادله و مستندات پلیسي به سرقت منزل اعتراف کرد بیان 
داشت: ماموران طی بازرسی از مخفیگاه متهم اموال مسروقه به ارزش بیش از ۶۰۰ میلیون ریال کشف 
کردند. فرمانده انتظامی شهرستان قم به شهروندان توصیه کرد: در بسیاري از سرقت ها سهل انگاري 
مالباختگان محرز بوده که می بایست شهروندان ضمن توجه به هشدارهاي پلیس، هرگونه موارد 

مشکوک را به مرکز فوریت هاي پلیسي 11۰ گزارش دهند.

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

کشف و ضبط یک دستگاه موتور سیکلت سنگین قاچاق 
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قمازکشف و ضبط یک دستگاه موتور سیکلت سنگین قاچاق در 
قم  خبرداد. مهدی ریاضی با اعلام این خبر اظهارداشت :مامورین ناجا در حین گشت زنی در سطح 
شهر، با یک دستگاه موتور سیکلت سنگین 13۰۰ سی سی به ظن قاچاق مواجه که بلافاصله نسبت به 
توقیف آن اقدام نموده و پس از بررسی مشخص شد موتور سیکلت مذکور فاقد مدارک و اوراق شناسائی 
مثبته می باشد فلذا با تشکیل پرونده، مراتب را جهت رسیدگی به این اداره کل اعلام نمودند. وی افزود: 
شعبه دوم ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز با توجه به گزارش مرجع کاشف، اظهارات و اقاریر 
صریح متهم مبنی بر مالکیت کالای مکشوفه و عجز از ارائه مدارک مثبته گمرکی، مشارالیه را علاوه بر 
ضبط موتور سیکلت قاچاق مکشوفه به نفع دولت، به پرداخت مبلغ یک میلیارد و ششصد و نود میلیون 

ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود.

مهلت  گفت:  قم  استان  مالیاتی  امور  کل  مدیر 
مصوبه  اساس  بر  مودیان  مالیاتی  اظهارنامه  تسلیم 
ستاد ملی مقابله با کرونا تا پایان شهریور تمدید شد. 
محمد علیزاده اهوازی، اظهارداشت :گرچه براساس 
قانون مالیات های مستقیم مودیان مالیاتی تا پایان تیر 
فرصت داشتند اظهار نامه های خود را تحویل دهند اما 
امسال بر اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا این 

مهلت تا پایان شهریور تمدید شده است. وی افزود: 
اشخاص حقوقی، اعم از شرکت ها و موسسات دولتی و 
غیر دولتی، مودیان فعال در حوزه ساخت و ساز و اجاره 
املاک مشمول این تمدید مهلت هستند. علیزاده 
ارزش  بر  مالیات  مشمول  مودیانی  افزود:  اهوازی 
افزوده که آخرین فرصت تحویل اظهار نامه هایشان 15 
تیر بود نیز تا 15 شهریور مهلت دارند اظهارنامه مالیاتی 

خود را تحویل دهند. مدیرکل امور مالیاتی استان به 
ماده 97 قانون مالیات های مستقیم اشاره کرد و افزود: 
ساز و کار این ماده قانونی به نحوی است که مودیان 
تشویق می شوند درآمد های و هزینه های واقعی خود را 
در اظهارنامه مالیاتی اعلام کنند که اگر این امر محقق 
شود، شکاف مالیاتی بین رقم اعلام شده مودیان و 

برآورد ممیز های مالیاتی کمتر خواهد شد.

مدیر کل امور مالیاتی استان قم خبرداد:

تمدید مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی تا پایان شهریور 

معاون آموزش و پرورش استان قم از تدوین سند راهبردی این اداره کل با 131 
راهکار عملیاتی خبر داد. 

سید علی محمدی در گفت وگویی ، با اشاره به اهمیت اجرای سند تحول بنیادین 
در مدارس اظهار داشت: با توجه به دستور اکید و مطالبه گر مقام معظم رهبری 
درزمینهٔ اجرای موارد مندرج در سند تحول در اداره مدارس، بنا شد با ابلاغ برنامه 
مدونی که برگرفته از ۲3 هدف و 131 راهکار عملیاتی سند تحول بنیادین است 
کلیه فعالیت های ادارات و مدارس استان برگرفته از همین راهکارهای عملیاتی 
باشد. وی با بیان برنامه های مدون در راستای اجرای اهداف این سند تصریح کرد: 
تعداد 177 برنامه در قالب ۶۰3 فعالیت از موارد مندرج در سند تحول استخراج شده 
و بر اساس آن مدارس نیز با توجه به موقعیت و دوره تحصیلی و اقتضای خود، تدبیر 
و تعالی کلیه فعالیت های خود را در این چارچوب قرار می دهند. معاون پژوهشی 
آموزش و پرورش استان قم استفاده هوشمند از فضای مجازی را یکی از راهکارهای 
احتمالی  آسیب های  از  پیشگیری  برای  و گفت:  دانست  بنیادین  تحول  سند 

استفاده غیراصولی و ناصحیح از فضای مجازی نیازمند برنامه ای هدفمند برای 
بهره مندی هوشمندانه از این فضا هستیم. محمدی ایجاد سامانه شاد را رخدادی 
مهم برای جلوگیری از آسیب های فضای مجازی اعلام کرد و افزود: این سامانه با 
فوریت وزارت آموزش و پرورش و به کارگیری تیمی قوی از دانشگاه صنعتی شریف 
در شرایط بحرانی راه اندازی شد و با عنوان بهترین و کم خطرترین سامانه نسبت به 
پیام رسان های دیگر شناخته شد. وی با اشاره به انتقاداتی که نسبت به مشکلات 
پیام رسان شاد وجود داشت خاطرنشان کرد: با آسیب شناسی که با همفکری و 
همکاری کادر فرهنگی صورت گرفت بسیاری از مشکلات و ضعف های برنامه شاد 

برطرف شد و روزبه روز شاهد کیفیت بهتر و امکانات بیشتر این برنامه خواهیم بود.
به گفته رئیس اداره حراست آموزش و پرورش استان قم، شبکه دانش آموزی شاد 
به منظور یکپارچه سازی و همسان سازی فعالیت های آموزش مجازی به وجود آمد 
تا معلمان و دانش آموزان مدارس ما با عضویت در آن از خدمات آموزشی یکسان، 

منسجم و کارآمدتری بهره مند شوند.

معاون آموزش و پرورش استان قم  خبرداد:

تدوین سند راهبردی آموزش و پرورش 

دارد  وجود  که  روندی  با   : گفت:  قم  استاندار 
امسال  قم  در  حرم  تا  حرم  اربعین  پیاده روی 
امکان پذیر نخواهد بود و مراسم های ویژه دیگر هم 
باید با نظارت سازمان تبلیغات اسلامی برگزار شود.

ستاد  جلسه  در  چهارشنبه  روز  سرمست  بهرام 
مدیریت بحران در سالن کرامت استانداری افزود: 
میزان رعایت ۸5 درصدی پروتکل های بهداشتی 
اجتماعی  مختلف  های  فعالیت  در  مردم  توسط 

مانند آیین های سوگواری قابل تقدیر است.
پروتکل های  رعایت  درصد  کرد:  عنوان  وی 
بهداشتی توسط عموم مردم در ماه محرم بیشتر از 

برآوردهای ابتدایی مسوولان استان بود.

سرمست با اشاره به آغاز سال تحصیلی جدید از 
15 شهریورماه، گفت: فضاهای آموزشی که  در 
اختیار هیات های مذهبی قرارگرفته شد بود برای 

برای برپایی مدارس سریع تر آماده سازی شود.
استاندار قم ادامه داد: آموزش وپرورش قم نسبت 
به رفع دغدغه های خانواده ها از شکل آموزش در 
بر  آموزان  سال تحصیلی جدید و سلامت دانش 

حجم اطلاع رسانی های خود افزایش دهد.
دارد  وجود  که  روندی  با  داشت:  اظهار  وی 
امسال  قم  در  حرم  تا  حرم  اربعین  پیاده روی 
امکان پذیر نخواهد بود و مراسم های ویژه دیگر هم 
باید با نظارت سازمان تبلیغات اسلامی برگزار شود.

سرمست تصریح کرد: نوبت دهی غیرحضوری 
در بیمارستان ها و مطب های غیردولتی قم در یک 

بازده زمانی کوتاه باید تکمیل شود.
استاندار قم گفت: هیات های بزرگ مذهبی قم با 
درصد بالایی به پروتکل های بهداشتی در آیین های 

سوگواری ماه محرم پایبند بودند.
به گفته استاندار قم، باید از فضاهای روباز شهری 
در برپایی آیین های ملی و مذهبی بیش از گذشته 
استفاده شود. سرمست خاطرنشان کرد: کسب 
رتبه اول دانشگاه علوم پزشکی قم در برپایی آزمون 
سراسری کنکور سال 99 در رعایت پروتکل های 

بهداشتی قابل تقدیر است.

استاندار قم:

امسال پیاده روی اربعین در قم امکان پذیر نخواهد بود 

برخی بدون توجه به خستگی و فرسودگی کادر درمان که در چند 
ماهه گذشته پای کار ایستاده اند، بار سفر بستند و راهی سفر شدند 

و این سفر ها در چند هفته آینده عواقب بدی به دنبال خواهد داشت. 


